
ÜNLÜ savunma dergisi National
Interest'in köşe yazarı Mark Katz,
ABD hegemonyasının sona er-
diğini yazdı. Sovyetler Birliği’nin
dağılmasının ardından ABD’nin
dünyanın tek baskın gücü ola-
rak görülür haline geldiğini,
ancak 21. yüzyılın başındaki
tehditlerin bu tez hakkında şüp-
helere yol açtığını belirtti. 8'de

YAPTIK YİNE YAPARIZ!YAPTIK YİNE YAPARIZ!
“KOM�U ve çevre ülkelerle ticare-
tin geli�tirilmesi ve dostlu�un pe-
ki�tirilmesi” projesinin mimar� ve uy-
gulay�c�s� eski Devlet Bakan� Kür�ad
Tüzmen, son günlerde çok tart���lan
Suriyeli s���nmac�lar konusunu Ay-
d�nl�k’a de�erlendirdi. Türkiye’nin,
say�lar� 4 milyon civar�nda oldu�u
belirtilen Suriyeli s���nmac�lar� ile-
lebet ta��yamayaca��n� vurgulayan
Tüzmen, “Sadece Türkiye de�il hiç-
bir ülke ta��yamaz. Suriye ile bu ko-
nu masaya yat�r�lmal� ve çözüm
bulunmal�d�r.” dedi.

'İlelebet taşıyamayız'

Geçmişte Suriye'yle krizin aşılmasını sağlayan Bakan Kürşad Tüzmen:Geçmişte Suriye'yle krizin aşılmasını sağlayan Bakan Kürşad Tüzmen:Geçmişte Suriye'yle krizin aşılmasını sağlayan Bakan Kürşad Tüzmen:Geçmişte Suriye'yle krizin aşılmasını sağlayan Bakan Kürşad Tüzmen:Geçmişte Suriye'yle krizin aşılmasını sağlayan Bakan Kürşad Tüzmen:

ABD’nin yarattığı kaos ve bölge ülkeleri

SIĞINMACI

SORUNUNA

ÇÖZÜM

TEMSİLCİLİĞİN açılacağını sözde “Kuzey ve Doğu
Suriye Özerk Yönetimi”nin Avrupa Temsilciliği yazılı açık-
lamayla ilan etti. Açıklamada “İsviçre’de Suriye soru-
nuyla ilgili birçok kongre gerçekleşiyor. Suriye soru-
nunun çözümü burada tartışılıyor.” denildi. PKK/PYD,
daha önce de İsveç'in başkenti Stocholm'de sözde tem-
silcilik açmış ve Paris, Kopenhag ve Washington’da da
benzer çalışmalar yürüttüğünü açıklamıştı. 9'da

Batı'nın PKK/PYD terör örgütüne
verdiği destek bir kez daha

gözler önüne serildi. Suriye'nin
kuzeyini işgal eden PKK'nın

uzantısı PYD, Cenevre'de
temsilcilik açacaklarını duyurdu
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PYD Cenevre'de
temsilcilik açıyor
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13 KEMAL ATEŞ

İnsan�
bir�ormandır�

YOĞUN BAKIMDAKİLERDEN
KARARSIZLARA: BİLİME İNANIN

FİKRET OTYAM'SIZ 6. YIL: YANIK
TOPRAKLARIN GÜLEN YÜZÜYDÜ 4sayfa 13sayfa

ERCAN DOLAPÇI’n�n haberi 11’de

PKK’nın
turizme 
saldırı 
sicili
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6 PROF. DR. UFUK TUTAN

0530 163 08 70 
Okur hattı

CHP sosyal medya
düzenlemesine karşı çıktı

HABERİ 10’da

Futbolda tüneli kripto
para aydınlatacak

HABERİ 6’da

Çocuğunun gözü önünde
annesini vurdu

HABERİ 4’te

Öncü Kadınlar
şalvar dikip gönderdi
�ZM�R’de Vatan Partisi Öncü Kadın üyesi ka-
dınlar, günlerdir devam eden orman yangınla-
rından etkilenen vatandaşlarımız için harekete
geçti. Yangının oluşturduğu tahribat sebebiyle
evlerinden apar topar tahliye edilen köylü ka-
dınlarımıza kendi elleriyle şalvar biçip diktiler. 3'te

EMEKLİ�İstihbarat Albay Coşkun Başbuğ, ABD'nin, Af-

ganistan’daki kaosu tırmandırarak Çin’in ‘Kuşak Yol Gi-

rişimi’ni engellemek istediğini söyledi. Em. Kur. Alb. Ünal

Atabay da “Şanghay İşbirliği Örgütü içerisinde Afganis-

tan ile bölgesel iş birliğini tetiklemek veya oradaki pro-

jelerin hayata geçirilmesi için Afganistan coğrafyası, o

bölgenin ayrılmaz bir parçası. Bunu kimse göz ardı ede-

mez.” diye konuştu. �� ORÇUN GÖKTÜRK'ün haberi 14'te

Suriyeli sığınmacıların ülkelerine dönüşü için Şam 
yönetimiyle anlaşılabileceğini kaydeden Tüzmen, geçmişte

Öcalan’ın Suriye’den çıkarılması süreci ve sonrasında sıkıntılı
ikili ilişkilerin kapsamlı bir çalışma ile aşıldığını belirtti

Avrupa Orman Yangını Bilgi Sistemi'nin raporuna göre Türkiye,
1990-2019 arasında çıkan yangınlarda yılda 10 bin hektar
kaybetti, 10 günde ise 100 bin. 'İklim krizi' bu yıl mı başladı?
Bu tezi ortaya atanlara olguları sıralıyoruz

1
2
3
4
5
6
7

YANGINLAR, tek bir noktada başlayıp sıçrayarak yayılmadı. Eş zamanlı
bir şekilde, birbirinden bağımsız birçok ilde ortaya çıktı.

KIDEMLİ ormancılar ve orman köylüleri rüzgârın yönü dâhil çeşitli
etkenlerin hesap edilerek yangınların çıkarıldığını açıkladılar.

TURİZM bölgeleri özellikle seçildi. Dalaman Havalimanı çevresinde
çıkartılan yangın da bunu bir kez daha gösterdi. 

YANGINLARDA tarım faaliyeti ve seracılık da hedefteydi.

BÖLGENİN temel enerji kaynakları Yatağan, Yeniköy ve Kemerköy
termik santrallerinin hedef alınması da dikkat çekici.

YANGINLARLA eş zamanlı başlatılan “Global Call: Help Turkey”
kampanyası da fotoğrafı tamamlıyor.

HER şey bir yana, terör örgütünün yangınları 
üstlenmesi başka bir yoruma gerek bırakmıyor.

Ünal AtabayCo�kun Ba�bu�

Hasan Ünal

�smail Hakk� Pekin

Suriye'yle temas ve göç planı
PROF. Dr. Hasan Ünal,
“Toplumda bir huzur-
suzluk var. Bunlar� pro-
voke etmek isteyenler
de bulunuyor. Suriye
ile masaya oturulursa
bu sorun çözülür.” di-
ye konu�tu. Eski Ge-
nelkurmay �stihbarat
Ba�kan� �smail Hakk�
Pekin de “Türkiye, Su-
riye'yle temasa geçip
göç plan� haz�rlamal�”
ifadesini kulland�. 14'te

UTKU REYHAN'ın 
yazısı 11’de

'ABD hegemonyası
sona eriyor' Soğuk�zincirdeki�maliyet�

artışı�uyarı�niteliğinde

18 �ubat 2009 

Kür�ad
Tüzmen

Be�ar
Esad



'CIA destekli çakallar 
devreye girdi'

HÜSEY�N L�KO�LU 
2017 yılında da yeni kaos

planı devreye alındı. Planın ilk aşaması ekonomik
kalkışmaydı. Sergiledikleri oyun aslında gayet ta-
nıdıktı. 2018’den günümüze yaşadıklarımız John
Perkins’in “Bir Ekonomik Tetikçinin İtirafları” ad-
lı kitabında bütün ayrıntılarıyla yer alıyor.

* 2018 yılında başlayan ekonomik terör saldı-
rıları devam ederken, üzerine bir de salgın denk
gelince ellerini ovuşturup, “Tamam… Türkiye şim-
di çöktü” diye bekleyenler 2021’in ilk çeyreğinde
hüsrana uğradı. Türk ekonomisi toparlanmaya baş-
ladı, pandemiyle mücadele ve aşı konusunda el-
de edilen başarılı sonuçlar, birilerinin kimyasını boz-
du. Tam o esnada Perkins’in dediği gibi CIA des-
tekli çakallar devreye girdi. Dubai’de bir otelde tu-
tulan (gerçi son günlerde bazı korkular nedeniy-
le denize açıldığı söyleniyor) Gladyo beslemesi çe-
tebaşı devreye alındı. Gündemi çetebaşı ile domine
edeceklerdi ki fonlanmış medya ellerinde patla-
dı. Aslında uzun zamandır bildiğimiz ama nedense
kimsenin tartışmaya açamadığı gerçekle yüzleştik.
Ne yazık ki gazetecilik adı altında faaliyet göste-
ren birçok medya kuruluşu hizmete âmâde şekil-
de fonlanmış, biz de seyretmişiz. Fon meselesini
tam konuşamadan, Türkiye’nin 47 ilinde 200’den
fazla noktada ormanlarımız ateşe verildi. “Sabo-
taj mı, değil mi” diye tartışırken, ülke bambaşka
bir mecraya çekildi. İki tehlikeli provokasyon
sahneye sürüldü. Birincisi Konya’daki cinayet
üzerinden etnik çatışma, ikincisi orman yangın-
larıyla ilgili yalan dezenformasyonu.

'FETÖ temizliği sonrası
ordumuz daha da güçlendi

H�LAL KAPLAN 
5 Temmuz sonrası Batı

medyası iştahla Türk ordusu-
nun artık bittiğini, böylesi bir
darbe girişiminin ertesinde on yıllarca yıl topar-
lanamayacağını yazıyordu. Oysaki ordumuz, FE-
TÖ'cü cerahatı attıkça güçlendi. Darbeden son-
ra TSK, Suriye'de üç büyük harekât gerçekleştirdi
ve hâlen terörden arınmış sınırlarımızı ve oraya
sığınan sivilleri korumayı sürdürüyor.*

Kara Kuvvetlerimizde eskiden 2 komando tu-
gayımız vardı, şu anda 17 komando tugayımız var.
17'si de yurt içinde ve sınır ötesinde angaje du-
rumda. Türk Silahlı Kuvvetleri ve bünyesindeki
Kara Kuvvetleri tarafından 5 yıl içinde 13 büyük
çaplı harekat başarılı bir şekilde gerçekleştirildi.
Hava kuvvetlerinde ise FETÖ temizliğinin ar-
dından beş pilotun işini bir pilot yapıyor, hedef-
lerini de tam isabetle vuruyorlar. Deniz Kuvvet-
leri Komutanlığı unsurları ise 2011'e kadar 100
bin saatin altında yıllık seyir süresi yaparken, son
birkaç senedir yılda 200 bin saat seyir yapmak su-
retiyle bütün zamanların rekorunu kırdılar.

Millî savunma sanayiimiz de askerî başarıla-
rımıza paralel olarak aynı başarı ivmesinde iler-
liyor. 

'NATO müdahil olsun
istiyorlar'

HASAN BASR� YALÇIN  
Küresel medyadaki Er-

doğan karşıtlığı öylesine bir
söylem endüstrisi ki, sürekli Türkiye karşıtlığını
yeniden üretiyor. Batı'da yapılan haberler, yazı-
lan raporlar yaklaşık on yıldır "Erdoğan'ın kale-
mi kırıldı" fikrini işliyor. Özellikle Biden iktida-
rı başladıktan sonra bu bağlantının daha sağlam
kurulduğu düşünülüyor. Bunun da toplumsal so-

nuçları oluyor. "Küresel yardım" çağrısı aslında
böyle bir oyunun parçasıydı. Ülkede iktidarın par-
çası olmadığını düşünen gruplar küresel iktidar
odaklarından medet umar hale geliyor. Ülkeye
NATO müdahil olsun istiyorlar. PKK'yla veya FE-
TÖ'yle mücadeleye inanmıyorlar. Çünkü onları
maalesef ortak olarak görüyorlar. Yunan tezle-
ri bile bazılarına daha sıcak geliyor. Bu tuhaf bir
radikalleşme halidir. Ama maalesef gerçek. Teh-
likeli olan kısmı da bu.

Ülke içinde her türlü siyasi mücadeleyi vere-
biliriz. Sonuna kadar kutuplaşıp savaş çığlıkları
bile atabiliriz. Ama eğer birileri sırf siyasi çıkar
uğruna ülke çıkarlarını peşkeş çekecek hale gel-
diyse bu hastalığın bir şekilde tedavi edilmesi ge-
rekir.

'Kazdağları tehdidine 
sessiz kaldılar'

KURTULU� TAY�Z 

Terör örgütü Kazdağla-
rı'nı da yakma tehdidinde
bulundu. Hem de Avrupa'da yayınlanan resmi
basın organında. Ama muhalefet çevreleri, özel-
likle de sağa sola "Help" çağrısı yapan sanat dün-
yası hâlâ "iklim", "kuraklık", "piknik" demeyi
sürdürüyor.İlk günden beri "ormanlarımızı PKK
yakmadı" diye koro halinde tempo tuttular. İk-
limden, kuraklıktan bahsedip piknikçilerden şi-
kayet ettiler. Hatta "AK Parti rant için
ormanlarımızı yakıyor, yanan yerleri imara aça-
caklar" bile dediler; ama bu güruh, terör örgütü
PKK'ya orman kundaklamayı bir türlü kondu-
ramadı. Vay sizin aklınıza; güya hepsi sanatçı, si-
yasetçi, gazeteci, aydın! Asıl gürültü tabii Kandil
orman yangınlarını üstlendiğinde koptu; inanıl-
maz fakat "AKP'nin işine yarar" diyerek tepki
gösterip örgüte tweet sildirdiler. Örgüt açık açık,
manşetten Kaz Dağları'nı yakma tehdidinde bu-
lunduğunda ise sessizliğe gömüldüler. Sanki hiç
böyle bir tehdit yok, utanmazlar!

'İyi Parti İmamoğlu ve
Yavaş’ın adaylığına olumsuz

bakıyor'
MEHMET ACET

Benim bu konuyu ye-
niden yazı konusu etme-
min sebebi ise, benzer bir yaklaşımı yine bir ku-
lis bilgisi olarak İYİ Parti içinden de almış olmam.
Genel Başkan Meral Akşener’in yakın kurmay-
larından biri ile bu meseleyi konuştuğumda fark
ettim ki, İmamoğlu ve Yavaş’ın adaylığına aynı ge-
rekçelerle İYİ Parti yönetimi de olumsuz bakı-
yor. Söylenen şu:

“Biz belediyeleri kaybetmek istemiyoruz. On-
ları tercih ettiğimiz andan itibaren belediyeleri ver-
miş oluyoruz. Seçmen buna tepki gösterir mi?
Evet, gösterir. Dolayısıyla onları (Yavaş ve İma-
moğlu) yerlerinde tutacağız.” İYİ Parti içinden
aldığım bu nabzı şimdi buraya bu şekilde bırak-
mış olayım.

Karar yazarı 'HelpTurkey'
çağrılarına destek verdi

MUSTAFA KARAAL�O�LU 
Ve doğal olarak insanlar:

“112 yangın sebebiyle perişan

olduk. Söndürmeye yetecek

adette uçağımız yok. Lütfen bize yardım edin” şek-

lindeki Help Turkey başlıklı o Türkçe-İngilizce

görseli paylaşarak yardım çağrısı yapıyorlar. Ni-

tekim bir süre direnen iktidar da meselenin va-

hametini kavradı ve değişik ülkelerden yangın

uçaklarını kabul etmeye başladı. Ama sonra

gördük ki memleket cayır cayır yanarken bu çağ-

rıyı yapan sanatçılar, sivil insanlar hainlikle, dı-

şarıdan talimat almakla, ajanlıkla suçlanmaya baş-

landılar. İktidar medyası tarafından “Siz hangi ül-

kenin sanatçılarısınız”, “Bu neyin provası” ben-

zeri manşetler bile atıldı.

medyaninhalleri@aydinlik.com.tr

HAZIRLAYAN: BEYHAN KORKMAN
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KONRAD RİKAS / 
POLONYALI SİYASET BİLİMCİ VE ANALİST

POLONYA'nın en büyük yazarlarından
biri, Stefan �eromski, neredeyse 100
yıl önce şöyle yazdı:

“Cezary gerçekte kim olduğunu ve bu tar-
tışmalarda yerinin neresi olduğunu bilmi-
yordu. Ne Ermenilerin, ne Tatarların, ne
Türklerin, ne İngilizlerin, ne de burada hü-
küm süren ve daha sonra devrim sloganları
altında iktidarlarını deviren Rusların yanın-
da duramadı. Ancak Devrim başarısız oldu
ve iki öfkeli cephenin ateşinin arasında ar-
tık söz konusu bile değildi. Doğa, ateş, din,
toprak, çıkar. Tek somut ve değişmeyen
gerçek bir kez daha, sayısız yüzyıllar önce ol-
duğu gibi, gazdı, yanan bir hidrokarbondu,
onu yakalayan Prometheus elleri Kafkas-
ya'nın kayalarına çivilenmiş olarak günah çı-
kardı..."

“Przedwiośnie” (“Erken bahar”) roma-
nının yazarı Transkafkasya’nın muazzam
potansiyelini fark etmiş, Polonyalıları, dün-
yanın en önemli bölgelerinden biri olan bu
bölgedeki ihtilaflarda hızlı taraf seçmemeleri
konusunda uyarmıştı. Ancak Polonyalılar,
�eromski'nin uyarılarının aksine, Transkaf-
kasya siyasetinin çok karmaşık ve hassas ger-
çekliği içinde jeopolitik zarafet eksikliğiyle ha-
reket ettiler. Hareketleri, çamurdaki bir do-
muzla Çin dükkanındaki bir öküz arasında
bir yerde duruyor. 

Oysa ne kadar iyi bir başlangıç yapmıştık!
Ne de olsa, 100 yıl önce, komşuları ve Bolş-
eviklerle olan kavgaların hararetinde modern
ve bağımsız Azerbaycan oluşuyordu. Ordu-
sunun saflarında Polonyalılar vardı, onların
başında ise Tatar kökeni sayesinde Polonya
geleneğini, Moğol bozkırını ve Pan-Türkiz-
mi birbirine bağlayan büyük Polonyalı Ma-
ciej Sulkiewicz. Ne geçmişte ne de günü-
müzde Polonyalılar, en temel jeopolitik es-
nekliği bile imkansız kılacak ulusal sempa-
tilere ve asırlık ittifaklara tarihsel ve genetik
olarak bağlı değildir. Buna rağmen, bugün
Güney Kafkasya yeniden kaynarken – Po-
lonya’nın algısı 17. yüzyıldan kalma Lviv Er-
menilerinin ve 13 yıl önce Tiflis'teki Cum-

hurbaşkanı Lech Kaczyński'nin ötesine ge-
çemeyecek gibi görünüyor...

AZERBAYCAN'DAN NASIL
BAĞIMSIZ BİR BÖLGESEL GÜÇ
OLUNACAĞINI ÖĞRENELİM 

Şaşırtıcı bir şekilde Polonya jeopolitiğinin
resmi ikamesi - ki genellikle Batı'ya bağım-
lı bir köledir - başlangıçta kendisini dünya-
nın bu bölümünde Polonya'nın nesnel jeo-
politik ve ekonomik çıkarlarına çok daha uy-
gun konumlanmayı başardı. Ve her ne kadar
17. yüzyılda Ermeniler Polonya Kamianets-
Podilskyi'ye Osmanlı İmparatorluğu'na kar-
şı savunmada cesurca yardım etmiş olsalar
da, bugün Azerbaycan bizim Transkafkas-
ya'daki çok daha doğal müttefikimiz ve or-
tağımız olmaya devam ediyor. Büyük bir ener-
ji kaynağı üreticisi olarak, ama hepsinden
önemlisi, Amerika Birleşik Devletleri ve
Büyük Britanya ile yakın işbirliği içinde
olan jeopolitik olarak bağımsız bir devlet ola-
rak - ama kesinlikle tamamen bağımsız.
Tam da Polonya'nın olmasını istediğimiz gibi.

Polonya'nın Azerbaycan ile ticareti en iyi
dönemlerinde 150 milyon ABD dolarına, son
yılların ortalamasında ise en fazla 100 milyon
ABD dolarına ulaştı. Bu rakam çok büyük
değil. Özellikle bunca yıldır Rus gazından ba-
ğımsız olmaktan söz ettiğimizi düşünürsek,
bu rotada tek ciddi ve ulaşılabilir alternatif-
le ortaklık için hâlâ garip bir şekilde çok az
çaba gösteriyoruz. Üstelik Azerbaycan, Rus-
ya’ya karşı duyduğu güvensizlikten ötürü ka-
pılarının bölgenin – haklı olarak -en anti- Rus
ülkesi kabul edilen Polonya’ya açık tuttu. Bu-
nunla birlikte, birçok propaganda girişimine,
en üst düzeyde ziyaretlere, Polonyalıların ka-
ranlık bir Bakü caddesinde bile karşılaşabi-
lecekleri doğal nezakete rağmen – şiddetli ve
etkili Karabağ ihtilafında, Polonya’nın sem-
patisi açık bir şekilde Ermenistan tarafında
yer aldı. 

POLONYALILAR ERMENİLERLE
HESAPLARI KAPATMALI 

Teorik olarak Polonya, Azerbaycan'ın
toprak bütünlüğünü savunuyor ve bu nedenle
ayrılıkçı Arcach'ı veya 1990'larda Ermenile-

rin diğer Azeri topraklarını ilhak edilmesi-
ni tanımıyor. Ancak Polonya Parlamentosu
2005'te sözde Ermeni soykırımını tanıyan ka-
rarı destekledi - ve Polonya’nın toplumsal al-
gısında, 20. yüzyılın en önemli Polonya ro-
manlarından biri olan, Stefan �eromski'nin
“Erken Bahar” romanında bile anlatılmış ol-
salar da, Ermenilerin Bakü'nün Türk nüfu-
suna katliamı yok.

Bu mükemmel kitabın film uyarlamasın-
da bile, ki 2001'de Azeri ve Bakü yetkilileri-
nin hatırı sayılır yardımları sayesinde yapıl-
mıştır, vurgular, Ermenileri yalnızca kurban
olarak sunan yanlış propagandayı güçlen-
dirmek için yapılmıştır. Çoğu zaman Erme-
nilerden çatışmanın daha acımasız tarafı ol-
duğu gizlenmiştir. Tabii ki Polonya'da nere-
deyse kimse Hocalı Katliamından haberdar
değildir ve oraya yolu düşen Polonyalı yet-
kililer, anıtlara çiçekleri gizlice ve sessizce bı-
rakır. Ki Polonya'da kimse duymasın ve
olaydan haberdar olmasın.

Bu durumun birçok nedeni var. Tabii ki,
Ermeni diasporası Polonya'da güçlü bir şe-
kilde kök salmıştır. Ermeni diasporası yüz-
yıllar boyunca Polonya'nın çok farklı siyasi ve
ekonomik sisteminde Yahudi ticareti ve
hizmetlerine alternatif olarak ele alındı. Po-
lonyalı Ermeniler ve Türk Yahudileri - özel-
likle 17. ve 18. yüzyıllarda karşı karşıyaydı. Po-
lonya ile Osmanlı İmparatorluğu arasında-
ki herhangi bir sınır değişikliği her zaman bu
gruplardan birinin diğerine tercih edilmesiyle
sonuçlanmıştır. Yani, açık ve anlaşılır, kap-
samlı bir faydalı ilişkiydi. 

Ancak bu, en geç Polonya-Litvanya Top-
luluğu'nun bitişiyle sona erdi, ardından Po-
lonyalı Ermeniler Avusturya-Macaristan'ın
veya Rus İmparatorluğu'nun sadık tebaası ol-
dular. 19. yüzyıl boyunca Ermeni çıkarları-
nın bağlantılı olduğu ülke Rusya'ydı ve ni-
hayet Büyük Savaş sırasında Fransız Cum-
huriyeti'nin jeopolitik faaliyeti ile bağlantılı
oldular. Kısacası, Ermeni kökenli birçok
Polonyalı vatanseverin meziyetlerine rağmen
– ortak çıkar alanlarımız bitti ve bugün Er-
menistan ve Polonya artık benzer hedeflere
ya da aynı müttefiklere sahip değil. Polonya
ve Azerbaycan'ın aksine...

POLONYA - GÜVENİLMEZ BİR
ORTAK MI? 

Ne yazık ki, Polonya'da siyaset temelde
naif ve çocuksu. Azerilerin son zamanlarda
Dağlık Karabağ'daki sözde tampon bölgenin
kontrolünü yeniden kazanmak için Erme-
nilerle savaşması, Ermenilere yönelik plan-
sız bir destek patlamasına yol açtı. Ve Polonya
Hükümeti, Karabağ sorununun doğuşu ve gi-
dişatı hakkında gerçek bilgiler sunarak bu Er-
meni yanlısı propagandayı ortadan kaldırmak
ya da en azından dengelemek için hiçbir şey
yapmadı. 

Aksine, Polonya devlet televizyonu hemen
korkunç ve yalancı “The Promise” isimli fil-
mi tekrarlamaya yayımlamaya başladı ve ha-
ber siteleri ile sosyal medya hemen “Hıris-
tiyanları öldüren korkunç Türkler”e karşı bir
nefret dalgasıyla yarattı. Azerilerin kendile-
rine ait toprakları geri almaları değil, “kili-

seleri yakacakları” masalı Polonya'da bek-
lenmedik büyüklükte bir izleyici kitlesi ka-
zandı.

Neden? Görünenin aksine, bulmaca o ka-
dar da zor değil. Polonya’nın hem Amerikan
yanlısı Hükümeti, hem de Avrupa (Fransız)
yanlısı muhalefeti Nikola Paşinyan'ın gücü-
nü ve Ermenistan'ın Batı yanlısı rotasına des-
tek olmayı amaçladı. Üstelik giderek daha
güçlenen ve bağımsızlaşan Azerbaycan ve
bölgesel bir süper güce dönüşen Türkiye ile
ilişkiler pahasına. 

Ve bu durum, Polonya-Türkiye ilişkileri-
nin modern tarihi bağlamında özellikle üzü-
cü. Çünkü 20. yüzyılın büyük Polonyalı kah-
ramanı Józef Piłsudski, resmi olarak Polon-
ya'daki mevcut hükümetlerin koruyucusudur.
Bununla kalmıyor. Mareşal Piłsudski'nin
Büyük Atatürk'e büyük saygısı ve dostluğu
vardı ve ikisi de devletlerimizin ve milletle-
rimizin kalıcı ittifakının temellerini attılar. An-
cak bugün, Varşova ve Ankara'daki her iki hü-
kümet de, Amerikalı üstlerimizin Polonya-
lıların kurmasına izin vermediği gerçek jeo-
politik bağlar yerine, yalnızca sahte dostluk
jestleri yapıyor. İşte bu nedenden ötürü Po-
lonya, gerçek devletlerle yapılan anlaşmalarda
güvenilir bir ortak değildir. Ve kendi aklımı-
za sahip olana kadar bir olmayacak. Ayrıca,
hiç uzak olmayan Transkafkasya meselele-
rinde, tıpkı Stefan �eromski'nin bizi uyardı-
ğı ve öğrettiği çizgiye girene değin… 

(Bu yazı 19 Temmuz 2021 tarihinde İngi-
lizce olarak United World International sitesinde
yayımlanmıştır.) 

Reddedilen Dostluk: Polonyalılar
neden Ermenileri tercih ediyor? 
Ermeni�diasporası�Polonya'da�güçlü�bir�şekilde�kök�salmıştır.

Ermeni�diasporası�yüzyıllar�boyunca�Polonya'nın�çok�farklı�siyasi
ve�ekonomik�sisteminde�Yahudi�ticareti�ve�hizmetlerine�alternatif
olarak�ele�alındı.�Polonyalı�Ermeniler�ve�Türk�Yahudileri�özellikle

17.�ve�18.�yüzyıllarda�karşı�karşıyaydı.�Polonya�ile�Osmanlı
İmparatorluğu�arasındaki�herhangi�bir�sınır�değişikliği�her�zaman
bu�gruplardan�birinin�diğerine�tercih�edilmesiyle�sonuçlanmıştır.

Yani,�açık�ve�anlaşılır,�kapsamlı�bir�faydalı�ilişkiydi�
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240’ı söndürüldü
iki yangın kaldı

TÜRKİYE son 12 günde 240 orman yan-
gını ile mücadele etti. Tarım ve Orman Baka-
nı Bekir Pakdemirli, Muğla'nın Milas ve Köy-
ceğiz ilçesindeki yangınların dışında, Türki-
ye'deki tüm orman yangınlarının kontrol al-
tına alındığını açıkladı.

Bakan Pakdemirli, Twitter hesabından or-
man yangınlarına ilişkin açıklamada bulundu.
Pakdemirli, "Milas ve Köyceğiz yangınları dı-
şında ülkemizdeki tüm orman yangınları
kontrol altına alınmıştır. Ormanın kahra-
manları Milas ve Köyceğiz'de de karadan ve
havadan büyük bir özveri ile çalışmalarına de-
vam ediyorlar" dedi. 

Köyceğiz ilçesinde de yaklaşık 12 gündür
devam eden yangına müdahale sürüyor.
Sandıraz Dağı eteklerindeki kanyonlarda ve
Sarp yamaçlarda alevler henüz tamamen
söndürülemedi. Yangın, özellikle Şeytan De-
resi kanyonu olarak bilinen bölgede etkisini sür-
dürüyor. Bu noktalara karadan ulaşım imkansız
olduğu için hava araçları ile çalışma yapılıyor.

Muğla'da ormanlara
giriş yasaklandı

MUĞLA Valiliği, 5 Eylül'e kadar ormanlık
alanlara görevliler dışında girmenin yasak-
landığını ve ilave tedbirler alındığını duyurdu.
5 Ağustos'ta başlayan Muğla'daki ormanlık
alanlara girme yasağı 5 Eylül'e kadar sürecek.
Bu tarihlerde görevliler dışındaki kişilerin or-
manlık alanlara girmesine izin verilmeyecek.
Ormanların çevresinde mola verilmesi, piknik
yapılması, mangal, semaver ve ateş yakılma-
sı da yasaklandı.

Ormanlık alanlar başta olmak üzere or-
manların çevresindeki tüm mahallelerde anız,
bağ-bahçe, zeytinlik ve tarla temizliğinden mey-
dana gelen dallar ile her türlü bitki örtüsünün
yakılmasına izin verilmeyecek. Orman alanla-
rına yakın yerlerdeki düğün ve benzeri orga-
nizasyonlarda orman yangınına neden olabi-
lecek havai fişek, dilek balonu gibi yanıcı mad-
de kullanılamayacak. 

Gerektiğinde Orman Bölge Müdürlüğü
koordinasyonunda tüm kamu ve özel sektör
imkanları kullanılarak yangına müdahale edi-
lecek. Kentteki tüm belediyeler, orman içi, or-
man kenarı ve bitişiğinde bulunan çöp toplama
alanları çevresinde koruma bandı oluşturacak.
Açıklamada ayrıca alınan kararlara uyma-
yanlara idari para cezası verileceği, adli işlem
başlatılacağı da kaydedildi.

Keçileri kaybedince 
korkup dönememişler

GAZİANTEP'te önceki gün akşamüzeri ke-
çileri otlatmak için evden ayrılan iki kardeş,
arama çalışmaları sürerken yaklaşık 12 saat
sonra evlerine döndü. Merkez Şahinbey ilçesi
Serince Mahallesi'nde yaşayan Mikail (15) ve
Berat Kaya (12) kardeşler, akşamüzeri keçileri
otlatmak için evden ayrıldı. Gece yarısı ailenin
ihbarı üzerine harekete geçen jandarmaya ekip-
leri, günün ağarmasıyla birlikte AFAD ekipleriyle
arama çalışması başlattı. Keçilerin bulunmasının
ardından bir süre sonra iki kardeş eve döndü.
Sağlık kontrolünden geçirilen kardeşler ailele-
rine teslim edildi. Mikail Kaya, gazetecilere, ot-
lattığı keçileri kaybedince panik yaşadıklarını ve
gece geç saate kadar onları aradıklarını söyledi.
Keçileri bulmadan eve gelmek istemediklerini
belirten Kaya, "Keçileri bulamayınca gece bah-
çede oturduk. Bu sırada jandarma sürekli bize
sesleniyordu. Biz de korktuk. Onun için gece
eve gelemedik. Sabah ise yeniden eve gelmeye
karar verdik" dedi. 

Anne Zekiye Kaya ise evlatlarına kavuştuğu
için çok mutlu olduğunu belirterek, "Allah kim-
seye bu acıyı yaşatmasın. Hem çok üzüldüm,
hem çok sevindim. Çok şükür evlatlarıma ka-
vuştum. Allah devletimize zeval vermesin" diye
konuştu. Baba Ökkeş Kaya da çok korktuklarını
dile getirerek, "Belimiz kırıldı korkudan. Eve gel-
diklerine görünce mutluluktan havaya uçtuk"
sözleri ile mutluluğunu ifade etti. 
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İZMİR’de Vatan Partisi’nin kadın kolları olan
Öncü Kadın üyeleri, günlerdir devam eden
orman yangınlarından etkilenen vatandaşlarımız
için harekete geçti. Yangının oluşturduğu tahri-
bat sebebiyle evlerinden apar topar tahliye edi-
len köylü kadınlarımıza kendi elleriyle şalvar biçip
diktiler. El emeği göz nuru bu dayanışma, büyük
beğeni topladı.

‘YARALARIMIZI 
HEP BİRLİKTE SARACAĞIZ!’

Vatan Partisi Güzelbahçe Yönetim Kurulu
Üyesi Simten Sarpkaya, bu dayanışma fikrini or-
taya atan isimlerden. Sarpkaya, "Yangın haber-
leri hepimizin ciğerini yaktı. Vatan Partili kadınlar
olarak ilk andan itibaren neler yapabileceğimizi
düşünmeye başladık. Sosyal medyada gördü-
ğümüz bir video bizi harekete geçirdi. Bir köy-
lümüzün gelen kıyafet yardımlarının oradaki
kadınlarımıza uygun olmadığını söylemesi üze-
rine elimize hemen iğne ipliği aldık." diyerek bu
çalışmaya nasıl başladıklarını anlattı. Bu zor gün-
lerde yaralarımızı hep birlikte dayanışma duy-
gusuyla aşacağımızı vurgulayan Sarpkaya,
"Bizler yedi ateşten geçmiş bir milletiz. PKK terör

örgütünün bu girişimleri bizlere boyun
eğdiremez! Kadınıyla erkeğiyle el ele tüm yara-
ları saracağız!" şeklinde konuştu.

‘YANGIN YERLERİNİ YEŞERTECEĞİZ!’

Vatan Partisi Narlıdere Yönetim Kurulu Üye-
leri Asuman Özgür ve Güner Şakar da bu çalış-
maya el emekleriyle destek verenlerden. Şakar,
“PKK hain saldırılarla ormanlarımızı yok etmeye
çalışıyor. Devletimize, milletimize, doğamıza
düşman terör örgütü elinden geleni yapsın. Biz-
ler hep birlikte onların yaktığı yerden yeşerece-
ğiz! Daha iyisini var edeceğiz!" diyerek Türk
milletinin zorluklara göğüs gereceğine vurgu
yaptı.

BİR ARABA DOLUSU
YARDIM GÖTÜRDÜLER

Vatan Partili kadınlar sadece kendi elleriyle
diktikleri şalvarları değil aynı zamanda yangın
bölgesindeki en önemli ihtiyaçlar olan kafa lam-
bası, maske, yanmaz eldiven, yangın tüpü gibi
ihtiyaçları da imece usulü ile sağlayıp Marma-
ris'teki yangın bölgesine götürdüler.

Köylülerden teşekkür alan Vatan Partisi Öncü
Kadın üyeleri, dayanışma kampanyalarına
devam edeceklerini bildirdiler. 

ANTALYA'nın Akseki ilçesindeki or-
man yangınında, alevlerin bir anda
sarması sonucu tahliye edilen Ke-

pezbeleni Mahallesi'nin sakinleri yaşa-
dıklarını anlattı.

Mahallede 29 Temmuz'da çıkan ve rüz-
garın etkisiyle kısa sürede geniş bir alana
yayılan alevler, havadan ve karadan 9 gün
süren müdahale sonucunda söndürüldü.
Mahalle sakinlerinden Ayşe Şen (63),
yangın olduğunu duyunca uyandıklarını, o
geceyi Akseki ilçe merkezinde geçirdikle-
rini söyledi.

HER YERİ ALEV KAPLADI

"Baktım alevler çok hızlı geliyor. Evden
çıktık, karşıya geçtik. Döndüm bir baktım,
evimize alevler ulaşmış, yanıyor. Sabah dön-
düğümde evimin enkazı vardı" diyen Şen,
"Mahallenin meydanında ağabeyimi gör-
düm. 'Ağabey, yengemi al çık, eşyaları
alacağım diye uğraşma' dedim. Kısa süre
sonra askerler geldi. Allah razı olsun jan-
darmamız, mahalleliyi, yolun kenarlarına
su tutarak, alevlerin içinden çıkardılar. Her
yeri alev kaplamıştı" ifadesini kullandı.

İki evinin yandığını anlatan Şen, anıla-
rının, emeklerinin kül olduğunu dile getirdi.

ÜÇ DAKİKADA MAHALLEYİ
SARDI

Mahalle sakinlerinden Ali Yiğit ise
bağ evinde eşiyle üzümleri korumak için
domuz nöbetindeyken alevlerin ağaçların
tepesine çıktığını gördüğünü söyledi.

Koşarak mahalleye ulaştıklarını aktaran
Yiğit, şöyle konuştu:

"Kıvılcımlar rüzgarla uçuyordu. Bir yer-
de alevlerden korunmak için eğilerek geç-
tik. Üç dakika sürmedi alevler mahalleyi
sardı. Arazözler, ekipler vardı. Kontrol al-
tına alınacak gibi değildi. Konağın arkası-
na kadınları topladık, araçlara doldurduk
Kepez'e sevk ettik. Jandarma geldi, bizi Ke-
pez'e taşıdı. Allah razı olsun, bizi alevler-
den kurtardılar. Bizim mahalleden Aygır

Deresi'ne sıçrayan alevler 10 dakika sür-
medi dağın tepesinden Manavgat'a sıçra-
dı, oranın da mahallelerini yaktı. Biz çok
yangın gördük, tırmıklarla da söndürürdük
ama bu öyle değildi. Alevler ağaçların te-
pesinde uçuyordu, cehennem çukuru gi-
biydi. Ayağımızda bir pantolon, ayakkabıyla
kaldık, ağaç motorum her şeyimiz yandı.
Alevlerden alamadık."

KAYMAKAMI ARADI

Kepezbeleni Mahalle Muhtarı Meh-
met Uyar ise poyrazın etkisiyle o gece
alevlerin çok kuvvetli olduğunu, kaymaka-
mı arayarak "Bizi kurtarın." dediğini kaydetti.

Jandarma ekiplerinin kendileri için se-
ferber olduğunu belirten Uyar, "Komu-
tanlar, yaşlıları kucaklayarak arabalara
taşıdılar. Köyü boşalttık. 86 ev yandı, cami
ve 4 ev kaldı" dedi.

Mahallenin yeniden kurulacağını akta-
ran Uyar, "Evlerimizin yenisi yapılana ka-
dar içinde her şey olan konteynerlerin
anahtarlarını teslim ettiler. Kendimizi hiç
yalnız hissetmedik, devletimiz tüm birim-
leriyle gece gündüz yanımızdalar, hizmet
ediyorlar." diye konuştu.

� ANTALYA - AA

Jandarma alevlerin 
içinden çekip aldı

Akseki’de�29�Temmuz’da�çıkan�orman�yangınında�Kepezbeleni�Mahallesi’de�86�ev

yandı.�Muhtar�Uyar,�‘"Komutanlar,�yaşlıları�kucaklayarak�arabalara�taşıdılar’�dedi.

Vatandaşlar,�jandarmanın�köylüyü�nasıl�alevlerin�içinden�kurtardığını�anlattı
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Öncü Kadınlardan
yangın yerine yardım 

Siirt’ten Antalya’ya 
ateşi söndürmeye geldiler

ANTALYA'nın Manavgat ilçesinde
Ahmetler Mahalle Muhtarı Şükrü Zor,
yangının evlerine ulaşmasını önleyen Si-
irt Belediyesi itfaiye ekiplerine çektiği vi-
deoyla teşekkür etti.

Siirt Valisi Osman Hacıbektaşoğ-
lu'nun talimatıyla bölgeye gönderilen 13
kişilik Siirt İtfaiye ekibi yangının mey-
dana geldiği alanlarda söndürme çalış-
malarına katıldı.

Siirt Belediyesi İtfaiye Müdürü Mis-
bah Yılmaz, 1800 kilometre uzaktan gel-
diklerini, 9 gündür yangın bölgesinde ol-
duklarını söyledi.

Yangının önlenmesi ve mahallelere
ulaşmaması için mücadele ettiklerini ak-
taran Yılmaz, "30 yıllık itfaiyeciyim.
Burada ekiplerimizle beraber vatan-
daşlarımız için canı gönülden çalıştık. Ya-
nan ormanlık alanlardaki mahallerde-
ki çok sayıda vatandaşımızı kurtardık.
Nereye gönderirlerse orada çalışmaya
hazırız" dedi.

KÖYLÜ AYAKTA ALKIŞLADI

Günlerdir yangın bölgelerindeki
söndürme çalışmalarına destek verdik-
lerine değinen Yılmaz, insanları ateşin
içinden çıkardıklarını, sırtlarında taşı-
yarak kurtardıklarını ifade etti.

Yılmaz, Türkiye'nin birçok yerinden
gelen orman işçisi ve itfaiye ekipleriyle
omuz omuza çalıştıklarını belirterek, şu
değerlendirmede bulundu:

"Sadece Siirt ekibi değil, Türkiye'nin
birçok yerinden gelen bütün itfaiye ve or-
man işçileri canı gönülden burada bir-
lik ve beraberliğin olduğunu gösterdi,
onu yaşattı. Ahmetler Mahallesi az
daha yanacaktı ve orayı tamamen sön-
dürdük. Köy halkı bizi ayakta alkışladı.
Bize sarılarak ağladılar. 'Sizler bizim ev-
latlarımızsınız.' dediklerinde bizim ekip-
ler ağlamaya başladı. 

HİÇ DÜŞÜNMEDEN  
ALEVLERE DALDI

Yangından bir vatandaşımızı kurta-
rıp 112 ekiplerine teslim ettiğimde ağ-
layarak bana sarıldı, alevlerin içinden çı-
kardım. Hiç düşünmeden alevlerin içi-
ne koşup, çıkardım. Koşamıyordu."

Muhtar Şükrü Zor, yangının çıktığı
ilk günden itibaren bölgede birlik ve be-
raberlik içinde fedakarca mücadele
edildiğini söyledi.

Muhtar Zor, Siirt Valisi Hacıbekta-
şoğlu'na gönderdiği videoda, "Sayın
Valim bana yiğitçe mücadele eden bir
ekip göndermişsiniz. Kahramanca or-
manımı müdafaa ettiler, köyümü ko-
rudular. Bunlara sizin huzurunuzda te-
şekkür ediyorum. Size sağlık, mutluluk
diliyorum. Köyüm ve kendi adıma te-
şekkür ediyorum. Siirt halkına da sev-
gilerimi saygılarımı sunuyorum" ifade-
sini kullandı.

� GÜLSEM ADAM - AA

Muhtar 
Mehmet Uyar
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ANKARA Eğitim ve Araştırma Has-
tanesi Kovid-19 Yoğun Bakım Üni-
tesinde, koronavirüsle mücadele

ederken birçok zorluk yaşayan, haftalarca
aileleri ve sevdiklerini göremeyen hastalar,
aşı olmayı ihmal etmenin üzüntüsünü ya-
şıyor.

Ankara Eğitim ve Araştırma Hastanesi
Zekai Tahir Burak Ek Binası Kovid-19 Yo-
ğun Bakım Ünitesinde tedavi altındaki
hastaların neredeyse tamamı aşı olmayan-
lardan oluşuyor. Hastalar, koronavirüsü
kolay atlatacaklarını düşündükleri veya
asılsız iddialardan etkilenerek aşı olmadıkları
için yaşadıkları pişmanlığı AA muhabirine
anlattı.

Kovid-19 Yoğun Bakım Ünitesinde iki
haftadır tedavi gören 49 yaşındaki iki çocuk
annesi Rukiye Okyay, hastaneye kaldırıl-
dıktan sonra bir süre çocuklarıyla telefon-
da konuşabilecek gücünün bile olmadığını
söyledi. İyileştikten sonra aşı olacağını be-
lirten Okyay, "Yalan yanlış haberlerden
dolayı aşı olmayı ihmal ettim. 'Kimisi daha
çok yakalanıyor, daha çok hasta oluyor, an-
lamı yok' dediler, bu şekilde aklımı karış-
tırdılar. Aslında randevum gelmişti, aşı
olabilirdim. Yakalansam da kolay atlata-
cağımı düşündüm ama bayağı zormuş. Sı-
rası gelen mutlaka aşısını olsun" diye ko-
nuştu.

‘YANLIŞ HABERLERİN 
ETKİSİNDE KALDIM’

Kovid-19 yoğun bakım hastalarından 42
yaşındaki 3 çocuk babası Elvan Aslaner de
17 Temmuz'da hastalığa yakalandığını, yak-
laşık 10 gündür de hastanede yattığını be-

lirterek, "Benim için çok zorlu ve sıkıntılı bir
süreç oldu. Sanki bana hastalık gelmeyecek
gibi düşünüyordum. Aşıyı devamlı erteledim
ama çok pişmanım" ifadelerini kullandı.

Aslaner, aşının yan etkilerinin olduğuna
ilişkin bazı haberlerin etkisi altında kaldığını
dile getirerek, şöyle konuştu:

"Aşının yan etkileri konusunda dışarıda,
medyada yalan yanlış haberler dinledik.
Şunu söylemek istiyorum: Hiç kimse te-
reddüt etmesin, mutlaka aşısını olsun. Bu
virüsü insanlara bulaştırmaya da kimsenin
hakkı yok. Buradaki sağlık çalışanlarını da
zor duruma düşürmeye kimsenin hakkı
yok. O yüzden herkes aşısını olsun, kesin-

likle tereddüt etmesin."

HASTALARIN ÇOĞU  
30-50 YAŞ ARASINDA

Ankara Eğitim ve Araştırma Hastanesi
Kovid-19 Yoğun Bakım Ünitesi Sorumlu-
su Prof. Dr. Ayşe Özcan da son aylarda
gençlerin de yoğun bakım ünitesinde tedavi
altına alındığını belirterek şunları söyledi:
"Şu anda en genç hastamız 31 yaşında ama
77 yaşına kadar hastamız var. Hastalarımı-
zın yüzde 50'si 30 ila 50 yaş arasında. Bu 30
ila 50 yaş arasındaki hastalarda dikkatimi-
zi çeken, herhangi bir ek hastalıklarının bu-
lunmaması ve hiçbirisinin aşısının olmaması.

Aşı olalım, aşı olmadığımızda hastalığı ağır
geçirme riskimizin olduğu aklımızda olsun.
Aşı olduğumuzda da hasta olabiliriz ama aşı
olanların hastane yatışı gerekmeden hastalığı
atlattıkları ortaya konuyor, bu çok önemli.
Hastalığı evde geçirmek ile yoğun bakım-
da, hastanede her gün iyiye mi gidiyorum
yoksa kötü mü oluyorum endişesiyle ge-
çirmek arasında büyük fark var. Aşıyı hem
kendimiz için hem özlediğimiz o eski, gü-
zel günlerimize kavuşmak için hem de top-
lum için, birlikte yaşadığımız insanlar için
mutlaka olmalıyız."

� AHMET SERTAN USUL - AA

ANTALYA’nın Kumluca ilçesinde
A.A.’nın (55), 3 yıl önce boşandığı Gülcan
Kılınç (35) ve annesi Gülizar Kılınç'ı (54)
balkondan girdiği evde başlarından ta-
bancayla vurup öldürdüğü iddia edildi.
Komşuları evden bir kız çocuğunun “An-
nemi öldürme, annemi öldürdün” diye
çığlık sesi geldiğini söyledi. 

Sabaha karşı 04.00 sıralarında apart-
manın üçüncü katındaki daireye balkon-
dan girdiği ifade edilen A.A. anne ve kızı
vurdu. Silah seslerini duyan komşuları 112
Acil Çağrı Merkezi'ne bildirdi. İhbar üze-
rine adrese polis ve sağlık ekipleri sevk

edildi. Gelen sağlık ekibi, Gülizar Kılınç'ın
hayatını kaybettiğini belirledi. Gülcan Kı-
lınç da hastaneye götürülürken yolda ya-
şamını yitirdi. Olay sırasında Gülcan
Kılınç'ın 3 çocuğu ve Gülizar Kılınç'ın 2 ço-
cuğunun da evde olduğu belirtildi.

‘ANNEMİ ÖLDÜRME’

Kaçan zanlı, polis ekiplerinin çalışması
sonucu yakalandı.  Komşuları "Saat 03.45
sıralarında silah sesiyle uyandım. Bir erkek
yüksek sesle 'Benim kaybedecek bir şeyim
yok' diye bağırıyordu. Ardından silah ses-
leri geldi. Kız çocuğu 'Annemi öldürme,

annemi öldürdün' diye çığlık attı. 5 el silah
sesi duydum. Daha sonra olay yerine po-
lisler geldi. Daha önce de eski eşini silah
zoruyla otomobiline bindirip kaçırdı. Polis
tarafından kurtarıldı" dedi.

Mahalle esnafından bir kişi ise, "Bu
adam 24 saat buralarda oluyordu. Ço-
cuklarıyla sürekli kaldırımda görüşü-
yordu. Geceleri bile apartmanın etrafında
dolaşırdı. Eski eşini, evine giren çıkanı
takip ederdi. Bir esnaf arkadaşımıza 'Eve
girip çıkanı takip ediyorum. Bir erkek
girer de yakalarsam ikisini de vuracağım'
demiş" diye aktardı.
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Hazırlayan: Özlem Konur Usta

LGS’de yüzde 98
istediği liseye

yerleşti
MİLLİ Eğitim Bakanı Mahmut Özer, Lise-

lere Geçiş Sistemi (LGS) kapsamında yerleştir-
meye esas ikinci nakil sonuçlarının açıklandığını,
tercih yapan öğrencilerin yüzde 98'inin istedik-
leri bir liseye yerleştirildiğini bildirdi.

Bakan Özer, AA muhabirine yaptığı açıkla-
mada, 26 Temmuz'da açıklanan birinci yerleş-
tirme sonuçlarına göre tercih yapan
öğrencilerin yüzde 93'ünün istedikleri okula
yerleştiğini, bu oranın yerleştirmeye esas birinci
nakil sonunda yüzde 96'ya yükseldiğini belirtti.

İkinci nakil tercihlerinin de 2-6 Ağustos'ta
alındığını ifade eden Özer, "LGS kapsamında,
yerleştirmeye esas ikinci nakil sonuçlarını açık-
ladık. Sonuçlara göre, öğrencilerimizin yüzde
98’i istedikleri okula yerleşti” dedi.

Böylece merkezi olarak yürütülen ana yer-
leştirme sürecinin tamamlandığını bildiren
Bakan Özer, iki nakil sürecinde de hiçbir okula
giremeyen öğrencilerin, yerleştirme ve nakil ko-
misyonları aracılığıyla yerleştirileceğini söyledi.

Bu öğrencilerin başvuruları komisyonlarca 9-
13 Ağustos'ta alınacak ve 20 Ağustos'ta yer-
leştirme süreci tamamlanacak. 

Hastanelere bir yılda
667 milyon başvuru 

AYDINLIK / ANKARA

SAĞLIK Bakanı Fahrettin Koca bir yılda has-
tanelere yapılan muayene başvuru sayısını 667
milyon olarak açıkladı.

Sağlık Bakanı Fahrettin Koca CHP Milletvekili
Ömer Fethi Gürer’in “hastanelere yapılan mua-
yene başvuru sayısı, ameliyat sonrası iyileşme
oranları, ölüm vakaları, …” ile ilgili soru önerge-
sini yanıtladı. Koca, 2019 yılında hastanelere ya-
pılan başvuru sayısının 667 milyon 824 bin 046
olduğunu bildirdi. 2019 yılı içerisinde günü bir-
lik yatışlar dâhil olmak üzere, bir kez yatarak te-
davi olan 16 milyon 910 bin 299 kişi ve birden
fazla yatarak tedavisi gerçekleşen 15 milyon 534
bin 829 kişi bulunduğunu belirten Koca, toplam
yatarak tedavi olanların sayısının ise 59 milyon
518 bin 138 olduğunu kaydetti. 

Sağlık Bakanı Koca ölüm oranları ile ilgili ola-
rak da, “2019 yılı içerisinde ameliyat olmuş ve
hastane çıkış şekli ölüm olan 43 bin 431 kişi bu-
lunmaktadır. Ameliyat sonrası ölüm oranlarının
en yüksek olduğu ilk 5 il sırasıyla İstanbul, An-
kara, İzmir, Antalya ve Konya’dır” bilgisini verdi.

Bakan Koca’nın açıklamasını değerlendiren
önerge sahibi Ömer Fethi Gürer,  bir yılda has-
tanelere yapılan başvuru sayısının 667 milyonu
geçmiş olmasının dikkat çekici olduğuna işaret
etti.

En büyük 
mikrobiyalitler 

Van Gölü’nde
VAN Gölü kıyısındaki Bitlis'in Adilcevaz ilçe-

sinde, yürütülen çalışmalar sonucu yapı ve şekil
bakımından farklı yeni mikrobiyalitler tespit edildi.
Van Gölü'nün, ekstrem su kalitesiyle dünyanın
en eşsiz ekosistemlerinin başında geldiğini vur-
gulayan Van Yüzüncü Yıl Üniversitesi Su Ürünleri
Fakültesi Dr. Öğretim Üyesi Mustafa Akkuş,
“Gölün altında 20-40 metre boylarında ağaç gibi
yapılar düşünün. Dünyanın en büyük mikrobiya-
litleri Van Gölü'nde. Bu güzelliği görmek için ül-
kemizdeki dalışseverleri Van Gölü'ne bekliyoruz"
dedi. � BİTLİS - AA

Aşıda yalana değil 
bilime inanın
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Kovid-19�hastaları,
yalan�yanlış�
söylentilere�inanarak
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söyledi.�Yoğun
bakım�hastaları�
herkesi�aşı�olmaya
davet�etti
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Hakkari yüzde 75’i geçti
HAKKARİ birinci doz aşılamada

yüzde 75’in üzerine çıkmayı başardı.
Sağlık Bakanı Fahrettin Koca, Twitter he-
sabından yaptığı paylaşımda “Hakkari,
yüzde 75’in üstüne çıkan aşılanma ora-
nıyla, Kovid-19 Risk Haritasında düşük
riskli iller arasına girdi! Sahadaki uzman-
larımızdan aşı konusunda bilgi alarak
karar veren, ekiplerimizi konukları gibi
ağırlayarak aşılarını olan Hakkâri insanına
teşekkür ediyorum” ifadelerini kullandı. 

AİLE�VE�SOSYAL�HİZMETLER�BAKANLIĞI:
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AİLE ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı, cinsel sal-
dırıya uğradığı belirtilen ve evinin balkonundan at-
layarak intihar eden Eda Nur Kaplan’ı intihara sü-
rükleyen süreç ve ölümüyle ilgili soruşturma ev-
resinin yakından takip edildiğini, dava açılması ha-
linde davaya müdahil olunacağını açıkladı.

18 yaşındaki Eda Nur Kaplan, 7 Ağustos 2021
tarihinde Ankara’da, 15’inci kattaki evinin bal-
konundan atlayarak intihar etmişti. Olay yerinde
hayatını kaybeden Eda Nur’un intihardan bir gün
önce polise giderek, iki kişinin cinsel saldırısına uğ-
radığını ileri sürüp şikayetçi olduğu öğrenildi. Şi-
kayet üzerine gözaltına alınan Mehmet A., serbest
bırakılırken Yusuf  G.’nin yakalanmasına yönelik
çalışmalar devam ediyor.

Diğer yandan Aile ve Sosyal Hizmetler Ba-
kanlığı da yaşanan olay üzerine açıklama yaptı.
Açıklamada, “Eda Nur Kaplan’ı intihara sürük-
leyen süreç ve ölümüyle ilgili soruşturma evresi-
ni yakından takip ediyoruz. Kamu davası açılma-
sı halinde de davaya müdahil olarak hukuki süreçte
bizzat bulunacağız” denildi.

ANNESİNE SON MESAJ

Eda Nur Kaplan’ın yaşamına son vermeden
önce annesine cep telefonundan mesaj attığı me-
sajında şunları yazdığı belirtiliyor:

“Anne küçük kızın bazı şeylere dayanamıyor ar-
tık. Kızını çok harcadılar. Kimseye bir şeyini an-
latamadı. Hep içine attı. Ama o da çok birikti. Da-
yanamıyor artık. Hiçbir şeylerin güzel olacağına
inancı kalmadı. Her gün canı acıyacağına bir gün
acısın deyip gidiyorum. Hakkını helal et. Ömer’i,
ablamı, Aleyna’yı Almanya’yı çok seviyorum.
Unutmayın beni. Hakkımı yerde bırakmayın lüt-
fen. Ben katlanamıyorum, dimdik duramıyorum
siz durun. Neyse hepinizi çok seviyorum, iyi bakın
kendinize. Ben yapamadım ama siz güzel günler
için yaşayın.”

Çocuğunun gözü önünde vurdu

Eda Nur Kaplan
davasının takipçisiyiz



EMEK SERVİSİ

İŞKUR temmuz ayı istatistik bültenini ya-
yınladı. Buna göre temmuz ayında İŞ-
KUR aracılığıyla 123 bin 531 kişi işe yer-

leştirildi. İşe yerleşenlerin 63,6'sı erkeklerden,
yüzde 36,4'ü kadınlardan oluştu.

Verilere göre Ocak-Temmuz 2021 döne-
minde en fazla işe yerleştirme sanayi sektö-
ründe “İmalat” alanında; mesleklere göre ise
en fazla işe yerleştirme sırasıyla “Satış Da-
nışmanı, Turizm ve Otelcilik Elemanı ve Kon-
feksiyon İşçisi ” mesleklerinde gerçekleştirildi.

Temmuz ayında İŞKUR’un işverenlerden

aldığı iş ilanı sayısı 160 bin 926 oldu. Ocak-
tan bu yana ise 940 bin 738 iş ilanı alındı. İş-
lerin yüzde 98,81'i özel sektörden geldi. Yı-
lın ilk 7 ayında İŞKUR aracılığıyla 615 bin 480
işe yerleştirme yapıldı. Sektörler itibarıyla en
fazla iş ilanı 435 bin 800 ilan sayısı ile imalat
sanayi sektöründe oldu. En çok ilan “Satış
Danışmanı, Turizm ve Otelcilik Elemanı ve
Konfeksiyon İşçisi” mesleklerinde oluştu-
ruldu.

KAYITLI İŞSİZ SAYISI ARTTI

İŞKUR’a kayıtlı işsiz sayısı hazirana göre
yüzde 1,5 artış göstererek 2 milyon 995 bin

607 kişi oldu. Kayıtlı işsizlerin yüzde
52,2’si erkek, yüzde 47.8’i kadın, yüzde
37.9’u 15-24 yaş aralığındaki gençlerden
oluştu. Kayıtlı işsiz sayısı geçen yılın aynı
dönemine göre 329 bin 468 kişi azaldı.
2020 Ocak-Haziran aylarını kapsayan dö-
nemde işsizlik ödeneğine başvuran sayısı
970 binin üzerindeydi. 

Bu yıl aynı dönemde ödeneğe başvu-
ru sayısı yaklaşık 400 bin azalarak 564 bin
274 oldu. Ancak bu veri, işten çıkarma
yasağının olduğu yılın ilk 6 ayında 564 bin
kişinin işini kaybettiğini gösterdi. Yal-
nızca 161 bin 722 kişi ödeneği almayı hak

etti. 
İşsizlik ödeneği başvurularının işten

çıkarma yasağının kalkmasına paralel
olarak Temmuz 2021 sonrasında nasıl
ilerleyeceğini eylül verileri gösterecek. 

2021 yılında aktif işgücü hizmetleri
kapsamında; 52 bin 708 İşbaşı Eğitim
Programına 214 bin 29 kişi, 3 bin 120
Mesleki Eğitim Kursuna 62 bin 974 kişi
katıldı. Mesleki kurslarda en fazla sıra-
sıyla “Dokuma Konfeksiyon Makineci,
Kadın Giyim Modelist Yardımcısı ve Ev
Tekstili Ürünleri Hazırlama Elemanı”
eğitimleri verildi.
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Değerli arkadaşımız,

İlçe sekreterimiz Neslihan Etik'in

kayınvalidesi

Em.Öğretmen

Sayhan Etik'in

vefatını üzüntüyle öğrendik,

kendisine Allah'tan rahmet,

arkadaşımıza ve yakınlarına sabır

başsağlığı diliyoruz

Kartal İlçe Başkanlığı

Başsağlığı

İşten�çıkarma�yasağının�yürürlükte�olduğu�yılın�ilk�6�ayında�564�bin�kişi�işsizlik
ödeneğine�başvurdu.�Bunlardan�yalnızca�162�bin�işsizin�işsizlik�ödeneği
başvurusu�kabul�edildi.�Veriler�işverenin,�Kod-29'a�sığındığını�gösterdi.

BALIKESİR’deki otobüs kaza-
sında yaşamını yitiren şoför Kerem
Başol, Zonguldak'ın Kozlu ilçesinde
toprağa verildi. Başol'un üvey ağa-
beyleri Serkan ve Erkan Çengelcik,
kardeşlerinin seferden geldikten son-
ra dinlenmeden yasal olmamasına
rağmen başkasının yerine zorla sefere
çıkartıldığını iddia etti. Çengelcik
kardeşler, yola çıktıktan sonra oto-
büsün arızalı olduğu yönünde Ba-
şol'un arkadaşlarına attığını öne sür-
dükleri mesajları da gösterdi.

Zonguldak’tan İzmir’e giden Efe
Tur firmasına ait yolcu otobüsü, sü-
rücüsünün kontrolünden çıkıp tarla-
ya devrildi. Kazada, otobüs şoförle-
ri Kerem Başol ile Cengiz Umut’un
da aralarında olduğu 15 kişi öldü, 17
kişi yaralandı.

Şoförlerden Kerem Başol'un ce-
nazesi, gece saatlerinde memleketi
Zonguldak'ın Kozlu ilçesine getirildi.
Kerem Başol için Aziziye Camii'nde
öğle namazının ardından cenaze na-
mazı kılındı. Serkan ve Erkan Çeng-
elcik kardeşler, gazetecilere yaptıkları
açıklamada firmayı suçladı. 

UYUMA İDDİALARINI 
REDDETTİLER

Kardeşlerinin İzmir seferi dönü-
şünde otobüs şoförünün rahatsız-
lanması üzerine tekrar sefere çağrıl-
dığını anlatan Çengelcik kardeşler,

uyuma iddialarını kabul
etmedi. Kardeşinin ara-
cın arızalı olduğu konu-
sunda arkadaşlarına at-
tığı mesajları da gösteren
Erkan Çengelcik, "Yalan
yanlış şeyler diyorlar.
Uyuduğu asılsız. Aracın
arızası varmış. Mesajı
elimde. Gerçekten çok
üzgünüz. Benim karde-
şim gitti, vefat edenler
oldu. Bütün ailelerden gerçekten
çok çok özür dilerim. Diyecek keli-
mem yok. Zor duruyorum. Biz be-
raber büyüdük, çok yakındık. Me-
sajda aracın arızalı olduğunu iddia
ediyor. Uyuyan bir kimse jandarma-
nın verdiği bilgide 45 metre frene bas-
maz. Uyuyan bir insan 45 metre fre-
ne basma şansı yok. Kardeşim çok
dikkatli, herkesin sorumluluğunu
alan bir insandı. Biz de şikayetçi ola-
cağız. Biz ne diyeceğiz bu ailelere?
Jandarmaya tüm ifadeleri verdik"
dedi.

'TEKRAR SEFERE 
ÇIKARDILAR'

Serkan Çengelcik ise firmanın
yetkilisinin kardeşini seferden gel-
dikten sonra aradığında yanına ol-
duğunu anlatarak, şöyle konuştu:

"Firmanın yetkilisi benim yanım-
da aradı. Gel dedi. Kardeşim çok yor-

gunum gidemem dedi. O şoför ra-
hatsız sen gel başka ehliyet geçiririz
sen gidersin dedi. Çocuğu o şekilde
yorgun argın yola çıkardılar. Ben
gitme dedim ama o 'Ya işime son ve-
rirseler ben ne yaparım?' dedi. Se-
ferden gelmişti, duş almıştı. Panto-
lonunu terziye vermişti. Eve geçti-
ğinde müdürü telefon açtı ona. Şu an
ise telefonu ortalıkta yok kardeşimin.
Telefon çalıyor ama bulunamadı.
Jandarma da bulamadı telefonunu.
Yola çıkmadan önce İzmir hattından
gelmişti. Sen gel ben sana başka eh-
liyet bulurum dedi. Müdürü, 'Benim
hatırım için gideceksin' dedi. Çocuk
mecbur kalktı, yola gitti. Bunu herkes
biliyor. Normalde yola çıkması yasak.
O nedenle başka ehliyet kullanıyor-
lar. Hep diyordu araçların arızalı ol-
duğunu. Yoldan gelmiş adamı nasıl
yola çıkartıyorsunuz?"

Balıkesir kazasında kritik iddia'Ateş savaşçıları' tarif
edilemez mücadeleyi anlattı

ANTALYA'nın Manav-
gat ilçesinde çıkan orman
yangınlarının söndürülme-
sinin ardından Bolu'ya dö-
nen itfaiye çalışanları, aile-
leri ve mesai arkadaşları
tarafından coşkuyla karşı-
landı. Kente dönen itfaiye
personelleri için İtfaiye Mü-
dürlüğü bahçesinde karşı-
lama töreni düzenlendi. Tö-
rene, Bolu Belediyesi Baş-
kan Vekili Hüseyin Ekrem
Serin, İtfaiye Müdür Veki-
li Kenan Coşkun, itfaiye
personeli ve aileler katıldı.

İtfaiye aracından inen
Ersin Kazan ve Bekir Sın-
maz, aileleriyle sarılarak
hasret giderdi. İtfaiye çalı-
şanları da yangınlarla kah-
ramanca mücadele eden
mesai arkadaşlarını tebrik
etti. Belediye Başkan Veki-
li Serin ise görevlerini ta-
mamlayan itfaiyecilere te-
şekkürlerini iletti.

'İKİ DUYGUYU AYNI
ANDA YAŞIYORUZ'

Yaşadıklarını gazeteci-
lere anlatan Ersin Kazan,
bölgenin cehennem yeri
gibi olduğunu belirterek,
"Mutlu musunuz, evet mut-
luyuz, yangını söndürdük.
Hüzünlü müyüz, evet, ar-
kamızda büyük büyük dağ-
lar, börtü böcekler ve yanan
evleri bırakıp geldik. İki
duyguyu aynı anda yaşıyo-
ruz." şeklinde konuştu.

Kazan, "Orada sivil hal-
kın, devletin bütün müca-
delesiyle karşılaştık, tarif
edilemez mücadele vardı.
Orada 60 yaşındaki amca-
nın elindeki çomakla ateş-
lere vurmasını, dağın ba-
şında bizlere dondurma ge-
tirmelerini unutamayız.
Orada tarif edilemez mü-
cadele vardı." ifadelerini
kullandı.

Yangının hızlı şekilde
büyüdüğünü, kontrol altına
almakta zorlandıklarını an-
latan Kazan, şunları söyle-
di:

"Yangın bir köye yak-
laşmıştı, biz de köydeki ev-
leri kurtarmak için yola çık-
tık. Köyün girişine vardığı-
mızda köylüler, köye gir-
mememizi istedi. Köyün
tek girişinin ve çıkışının ol-
duğunu, yangının girişi ka-
patabileceğini ve alevlerin
içerisinde kalabileceğimizi
söylediler. Yine de köye gi-
rerek, kurtarabildiğimiz ka-
dar evi kurtarmaya çalıştık."

Gündoğmuş ve Kızıldağ
mevkisindeki orman yan-
gınlarının 11 gün sonra sön-
dürüldüğünü aktaran Bekir
Sınmaz ise "İlk gittiğimizde
yolda yatan köpek vardı,
durduk su verdik. O köpe-
ği o halde gördükten sonra
yangının ne kadar büyük ol-
duğunu hissettik." ifadele-
rini kullandı.

� BOLU - AA

BURSA'nın Kestel ilçesine bağlı
Saidabat Mahallesi’nde yaşayan ka-
dınlar, 2002 yılında kurdukları Saida-
bat Köyü Kadınları Dayanışma Der-
neği sayesinde kendi işlerinin patro-
nu oldu. Derneğin faaliyetleriyle bir-
likte mahallenin girişinde otantik bir
işletme kurduklarını ve misafirlerine
köy kahvaltısı hizmeti sunduklarını be-
lirten Saidabat Köyü Kadınları Da-
yanışma Derneği Başkanı Sermin
Cakalıoğlu, 9 kişiyle kurmuş oldukla-
rı derneğin 113 üyesinin olduğunu be-
lirtti.

Dernek sayesinde kurulan işlet-
menin yaklaşık 60 kadına iş istihdamı
sağladığını dile
getiren Cakalıoğ-
lu, "Kadınlarımız
hem aile bütçesi-
ne katkıda bulu-
nuyor, hem de ih-
tiyaç sahiplerine
yardım ediyor"
dedi.

Kestel ilçesine
bağlı olan ve Uludağ'ın eteklerinde bu-
lunan Saidabad Mahallesi'nde yaşayan
kadınlar, 2002 yılında dernek kurma
kararı aldı. Sermin Cakalıoğlu'nun ön-
cülüğünde köydeki 9 kadın, Saidabat
Köyü Kadınları Dayanışma Derneği'ni
kurdu. Banka kredisi ve bakanlıklar-
dan alınan hibe destekleriyle dernek
çatısı altında Saidabad Mahallesi'nde
köy kahvaltısı imkanı sunan bir işlet-
me kuran dernek üyeleri, gün geçtik-
çe işletmeyi büyüttü.

'5 YIL GÖNÜLLÜ ÇALIŞTIK'

Yapılan faalyetler hakkında bilgi ve-
ren Dernek Başkanı Sermin Cakalı-
oğlu, "Köyümüzde kadınlarımıza sa-
hip çıkmak, onların sosyal olarak faa-

liyette olmalarını sağlamak hem de ih-
tiyaç sahiplerine yardım edebilmek ve
köyümüze sahip çıkabilmek adına

dernek kurma
fikri oluştu. 2002
yılında derneği-
mizi kurduk.
Başlarken 9 ki-
şiyle başladık.
Her aileden bi-
rilerini arayarak
birlikteliği sağ-
lamak istedim.

Bu sayede köyümüze sahip çıktık.
Köyümüz turizm bölgesi haline geldi.
Buradaki amaç köyümüze, köyümü-
zün ihtiyaç sahiplerine, köy kadınla-
rımıza ve en önemlisi de kültürümü-
ze sahip çıkmaktı. Kültürüne sahip çık-
mayan milletler yok olmaya mah-
kumdur. Biz de bunu yaşatmaya çalı-
şıyoruz. 9 kişiyle kurduğumuz dernekte
113 üyemiz var. Yaklaşık 60 kadınımız
dönüşümlü olarak görev alıyorlar"
dedi.

'POZİTİF ENERJİYLE 
DOLUYORLAR'

Çalışan kadınların bu ortamda
mutlu olduğunu belirten Cakalıoğlu,
"11 yıl önce derneğin üst katını yap-
tırmak için 600 bin lira kredi aldık.

Dernek için çok büyük miktardı. İç-
işleri Bakanlığı'ndan da 60 bin ve 51
bin liralık hibe desteği aldık. Derne-
ğimizin üst katı 1 milyon liraya mal
oldu. Dernek için çok büyük bir mik-
tardı ama kazançlarımızla kredimizi
ödedik. Kadınlarımız burada çalış-
tıkları için gerçekten çok mutlu olu-
yorlar. Pozitif enerjiyle doluyorlar.
Hem aile bütçesine katkıda bulunu-
yorlar, hem de ihtiyaç sahiplerine
yardım ediyorlar" ifadelerini kullandı.

'ÖZGÜVEN KAZANDIK'

Dernek sayesinde özgüven ka-
zandıklarını belirten Hacer Tan,"Der-
nek kurulma aşamasındayken üyelik
için başkanımız beni aradı. İlkokul me-
zunu olduğum için yapabilir miyim
diye karamsar oldum. Kendisi de ilk-
okul mezunu olduğunu söyledi ve
ben de bu yola girdim. O kadar mut-
lu olduk ki, daha öncesine evde otu-
ran, çocuklarına bakan, hiç bir sosyal
yaşantısı olmayan insanlardık. Dernek
sayesinde özgüven kazandık. İlkokul
mezunuydum ama bir buçuk yıl ka-
sada hesaplara baktım. Bu beni çok
mutlu etti. Kadın isterse her şeyi ya-
par. Biz burada çok mutlu olduk. Şu
anda gönüllü olarak çalışıyorum" diye
konuştu.
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STRATEGY Analytics tarafından gerçek-
leştirilen araştırmaya göre, dünya çapında uzak-
tan çalışan iş gücünün 2022'de kalıcı olarak yüz-
de 42,5'lere yükselmesi bekleniyor. Araştırma-
lar uzaktan çalışma modelinin giderek artaca-
ğını gösterse de bir kesim çalışanın hala ofisle-
ri kullandığı da bir gerçek. Ofisleri kullanan ça-
lışanların beklentileri de pandemi ve küresel ısın-
maya bağlı olarak giderek artıyor

OFİSLERİN ÖNEMİ ARTIYOR

Son dönemlerde uygulanan çalışma sistem-
lerinde yeni nesil ofislerin önemini ve verimli ça-
lışmanın püf noktalarını değerlendiren Now
Gayrimenkul Genel Müdürü Yasemin Aguş,
"Pandemi döneminde hem uzaktan çalışma hem
de hibrit çalışma modelleri artmaya başladı. Bu-
nunla birlikte çalışan beklentilerinde de hızlı bir
değişim yaşandı. Bunun yanına küresel ısınmayla
beraber hava sıcaklıklarının artması da eklenince
uzaktan çalışanların zorlandığı gözlemlendi.
Hem evden hem de ofisten çalışmayı içeren hib-
rit modelin uygulandığı ofislere dönen çalışan-
lar ise daha ferah ortamları tercih etme eğilimine
girdi. Elbette burada çalışan beklentilerini ön pla-
na alan ve çalışanlar için yeni deneyimler sunan
ofislerin öneminin de giderek arttığı ortaya çık-
tı" diye konuştu.

OFİSLERDE FERAH 
ORTAM TERCİH SEBEBİ

Araştırmaların pandemiyle değişen çalışma
modellerinin sonraki süreçte de devam edece-
ğini gösterdiğini belirten Yasemin Aguş, "Özel-
likle hibrit çalışma modelinin kalıcı hale geleceği
öne çıkıyor. Hibrit çalışma sisteminin doğru bir
altyapı ve tüm ihtiyaçlara cevap verebilen de-
neyim yaratan ofislerle mümkün olabileceğini
öngörüyoruz. Gördük ki pandemiyle birlikte ça-
lışma sistemleri ve çalışma ortamları hızlı bir de-
ğişim süreci yaşadı. Şimdi bu değişiklik küresel
ısınmayla devam ediyor. Bu dönemde marka-
lara ve çalışanlara imkanlarıyla farklı çözümler
üreten ofisler ön plana çıkacak. Özellikle çalı-
şanlarına geniş ve ferah çalışma alanları sunan,
havalandırma sistemleriyle temiz ve güvenli bir
çalışma ortamı yaratan ofisler önde olacak. Ay-
rıca çalışanların sosyal anlamda kendini ger-
çekleştirebileceği sergi, spor ve restoran gibi alan-
ların da var olması çalışan deneyimini yükselten
diğer unsurlar arasında bulunuyor" ifadelerini
kullandı.Ofiste verimliliği artırmak için yapılması
gerekenlere yönelik Aguş, şunları söyledi:"Otu-
ruş şeklinizi ve bilgisayarınızın konumunu doğ-
ru şekilde ayarlayın. Odanızın sıcaklığını sizi ra-
hatsız etmeyecek şekilde yapın. Dikkat dağıtan
uyaranlardan uzaklaşın. Kısa aralıklarla din-
lenme molaları verin. Basit egzersizlerle gevşeyin.
Mola vaktinizde insanlarla sosyalleşin. Odağı-
nızı nefes terapileriyle toparlamayı deneyin. Bu-
naldığınızda sakinleştirici müzikler dinleyin.
Meditasyonu hayatınıza katın."

MANİSA'nın Alaşe-
hir ilçesinde tarım işçile-
rini taşıyan midibüsün
devrilmesi sonucu 2'si
çocuk 5 kişi yaralandı.
Alınan bilgiye göre,
K.A'nın (40) kullandığı 35
EVS 13 plakalı tarım iş-
çilerini taşıyan midibüs, ilçeye bağlı Şahyar
Mahallesi yakınlarında kontrolden çıkarak dev-
rildi. İhbar üzerine kaza yerine jandarma, itfaiye
ve sağlık ekibi sevk edildi. Kazada yaralanan mi-
dibüs şoförü ile yolcular E.A. (39), S.N.A.(13),
C.Z. (14) ve T.Z. (22) ambulanslarla Alaşehir
Devlet Hastanesi'ne kaldırıldı. Yaralıların sağ-
lık durumunun iyi olduğu öğrenildi.

� MANİSA – AA

Tarım işçilerini
taşıyan midibüs

devrildi

Kırmızı biberiyle ün ya-
pan Gaziantep'in İslahiye il-
çesinde biber hasadının baş-
laması ile birlikte bölgede ya-
şayan kadınlar da ev ekono-
misine katkıda bulunuyor.

Yıllardır biber çöpü te-
mizliği yapan Sabiha Barak,
“Biberlerin çöpünü tek tek çe-
kiyoruz. Kilo başına para ka-
zanıyoruz. Bu biberlerin çö-
pünü temizledikten sonra sal-
ça yada toz biber oluyor bun-
lar. Zor oluyor, elimiz yanıyor

ama idare ediyoruz” dedi.
İşçi Çavuşu Mesut Ünlü

ise işçilerin kilo başı çalıştı-
ğını ifade ederek, “Bu bi-
berlerin sapını çekiyoruz.
Parçalanıyor kuruyor toz bi-
ber oluyor. Şuan işçiler ça-
lışıyor. Kilo hesabı çalışı-
yorlar. Kilosunu 50-60 ku-
ruşa temizliyorlar. Erkek-
ler gündüz hasada gidiyor
akşama doğru kadınlarla
beraber biber çöpü temiz-
lerler” diye konuştu.
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E-TİCARET platformu
Trendyol, 1.5 milyar dolarlık
yeni yatırım turuyla değerle-
mesini 16.5 milyar dolara çı-
kararak “decacorn” tanımına
sahip ilk Türk teknoloji şirke-
ti oldu. Amerika’nın önde
gelen yatırım fonlarından Ge-
neral Atlantic ve dünyanın en büyük teknoloji şir-
ketlerine yatırım yapan Japonya merkezli Soft-
Bank Vision Fund 2 liderliğinde yapılan yeni ya-
tırım turuna Berlin merkezli Princeville Capital,
ADQ (BAE) ve Katar Yatırım Otoritesi (QIA) de ka-
tıldı. Trendyol’un mevcut yatırımcısı Alibaba da
bu sene başında şirkete 350 milyon dolar ek ya-
tırım yapmıştı. Trendyol Kurucusu Demet Mut-
lu, konuyla ilgili açıklamasında şunları söyledi: “Sa-
tıcılarımızın platformumuz üzerinden yürüttük-
leri operasyonları için yüz binlerce kişi çalışırken,
kargo dağıtımı, paketleme, müşteri hizmetleri gibi
farklı sektörlerde de yüzbinlerce kişiye iş olana-
ğı sağlıyoruz. Böylece doğrudan ve dolaylı, eko-
nomimize toplam 1.1 milyon kişilik istihdam kat-
kısı yapıyoruz. 2023’te bu sayıyı 2.4 milyon ki-
şiye çıkarmayı hedefliyoruz.” 

TÜRKİYE'de futbol
kulüplerinin borç-
luluk durumu orta-

da. Bankalar Birliği ile de-
falarca masaya oturuldu.
Futbol Federasyonu çe-
şitli mali sınırlamalar geti-
rildi. Bütün dünyada en-

düstrileşerek ülke milli gelirine katkı sağ-
layan futbol, yıllardır heba edilen kaynak-
lar, kötü yönetimler, popülist transferler, si-
yasetin gölgesi ve altyapıdan sporcu değil şov
yıldızı yetiştirilmesi yüzünden, Türkiye'de dö-
viz çıkışına neden olan ve borç yaratan bir
kalem haline geldi. İşler sarpa sarınca ku-
lüpler de alternatif gelir kaynakları bulma
yoluna gidiyorlar. Bu anlamda “Taraftar To-
kenleri” de revaçta. Bu kervana katılan Fe-
nerbahçe, dijital varlık işlem platformu Pa-
ribu ile işbirliğine gitti.

Dün düzenlenen toplantıda konuşan
Fenerbahçe Başkanı Ali Koç, “Pek çok de-
ğişik markalar, kurumlar kendi coin’lerini,
token’larını çıkarıyorlar. Bu niye önemli Za-
ten halihazırda çok kötü durumda olan fut-
bol sektörü yeni gelir kalemleri yaratmak zo-
runda. Sadece Türkiye’deki futbol kulüpleri
değil mali sıkıntısı bizler gibi olmayan dün-
ya kulüplerine de baktığınız zaman artık
kombine, forma, bilet satışları, yayıncı ku-
ruluş gelirleri maksimuma gelmiş vaziyet-
te” dedi.

30 SANİYEDE 15 MİLYON TL

İşbirliğinin duyurulmasından bugüne ka-
dar Paribu sitesinin trafiğinin yedi misli art-
mış, yeni üye sayısının de beş misli arttığı bil-
gisini aktaran Ali Koç, bunun bir sponsorluk
anlaşması değil 25 yıllık bir işbirliği olduğu-
nu söyledi. Bu kapsamda 25 yıllık dönemde
190 milyon 700 bin adet Fenerbahçe Token'i
yaratılacak. İlk aşamada 28 milyon token arz
edilecek ancak dokuz ay boyunca bunun 20
milyonu dolaşıma girmeyecek. İlerleyen dö-
nemde sadece futbolda değil tüm branşlar-
da elde edilecek başarılar uyarınca önceden
haber verilmek için token yakımı yapılacak
ve sayı 100 milyona çekilecek. Kilitli token-
ler 30, kilitsizler 15 TL'den arz edilecek. Bu
kapsamda toplantı sırasında 500 bin kilitli to-
kenin arzı 30 saniyede tamamlandı ve 15 mil-
yon TL gelir elde edildi. Verilen bilgiye
göre anlaşma uyarınca bu tutar üç gün son-
ra Fenerbahçe'nin kasasına girecek. Elde edi-
lecek gelirin nerede kullanılacağına ilişkin bir
soruyu cevaplandıran Başkan Ali Koç, “Borç
defteri büyüK. İki yıl evvel bunu yapıyor ol-
saydık, haklıydınız. Ama Bankalar Birliği ile
yaptığımız anlaşma, Türkiye Futbol Fede-
rasyonu'nun üç sezondur uyguladığı harca-
ma limitleri nedeniyle neyi nereye harca-
mayacağımız belli. Bunlar olmasa eski man-
tıkla büyük transferlere harcanırdı” diye
konuştu. 

MEVDUATTA TUTACAK 
KADAR PARA YOK

Toplantıda Başkan Ali Koç'a daha

önce sarf ettiği “Bu tünelin ucunda ışık gö-
remiyorum, bu tünelin ucu karanlık” söz-
leri hatırlatıldığında, şimdilerde tünelin
ucunda bir ışık olduğunu ama bunun pek
parlak bir ışık olmadığını ama bu adımlarla
daha parlak olacağını söyledi. Kripto var-
lıklarla ilgili kamunun yapacağı düzenle-
melerle ilgili beklentisi de sorulan Başkan
Koç, sektörün düzenlenmesinin Paribu gibi
borsalar ve yeni işbirlikleri için fayda sağ-
layacağını düşündüğünü belirtti. “Bu ya-
saklama ve engelleme ile olmayacak. Bir
düzenleme olacak, macun tüpten çıktı.
Kripto varlıkları satın almalarda kullana-
bileceksiniz, bakarsınız bahis de yapılabi-
lecek, regülasyon gelecek ama engellemek
durdurmak için değil düzenlemek için” ifa-
delerini kullanan Koç, “Hayalimiz mevzuat
da geldikten sonra maaş bütçelerinin bir
kısmını Fenerbahçe Token ile karşıla-
mak. Taraftarların Fenerium da alışveriş
yapabilmeleri” diye konuştu. 

Koç ayrıca, bir soru üzerine, değil Bit-

coin gibi kripto varlıklara kulüplerin mev-
duata koyacak kadar bile elinde para tu-
tamadığını vurguladı. 

DÜNYADA İLK 20 İÇİNDE
Paribu CEO’su Yasin Oral da, şu bil-

gileri verdi: “4.5 milyon kullanıcı ve zaman
zaman 2 milyar dolar gibi günlük işlem ha-
cimlerine ulaşarak dünyanın en büyük
platformlarıyla yarışan, son 4-5 aydır
dünyada en çok ziyaret edilen ilk 20 plat-
form arasında olan bir kurumuz. Dünya-
da Fan Token’ların çok fazla hacim ka-
zandığı ve bu hacimlerin aslında özellik-
le Türkiye’deki kulüplerin hacimlerinin
yüzde 95’inin üzerinde Paribu üzerin-
den döndüğü ve dünyadaki tüm kulüple-
rin işlem hacimlerini ise yüzde 50’den faz-
lasının Paribu üzerinde olduğunu hatır-
latmak istiyorum. En yüksek zamanında
5 milyar TL’nin üzerinde günlük işlem
hacmi sadece Fan Token’lar açısından Pa-
ribu üzerinde gerçekleşmişti. 

S
anayici olmak Türkiye’de zordur çünkü
üretmek gereklidir. Ara mal ithalatı
yapmak, ürünlerine piyasa bulmak ve

satılan mal-hizmetin geri ödemesini almak bir
sanayici için aşağı yukarı her dönemde belir-
sizlikler içermektedir. Hele günümüzde ol-
duğu gibi yurt içi ve yurt dışı ekonomik
belirsizlikler en üst seviyelerde ise daha da
zordur...

���
Isıtma-soğutma-iklimlendirme sektörü,

özellikle Türkiye gibi tarımın ön planda olduğu
bir ekonomi için kritik sektörler arasındadır
çünkü 80 milyonu aşan nüfusun gıda ihtiya-
cının karşılanmasıda kritik bir rolü vardır. Bir-
çok tarım kooperatifi, hayvancılık ile ilgilenen
üreticiler, kabzımallar, sera üreticileri, bazı
tarım çiftlikleri ve hatta İzmir, Muğla, Antalya
gibi Büyükşehir Belediyeleri küresel ısınma ve
iklim değişikliği ile artan nüfus sebebiyle tarım
ve gıda ürünlerini depolamak için giderek
artan boyutta iklimlendirme sektöründen mal-
hizmet talep etmektedir.

���
Isıtma-soğutma-iklimlendirme sektörü bir

sanayi sektörüdür ve nüfusun beslenmesi ko-
nusunda oldukça kritik bir görev üstlenmek-
tedir. Ancak, bu sektör soğutma dolapları ve
soğuk hava depoları üretmek için yüksek
oranda ara mal ithalatına bağımlı durumda-
dır. Kullandığı iklimlendirme motorlarından
tutun da iklimlendirme için gerekli motor ga-
zına, ürünlerinin iç ve dış kaplaması için ge-
rekli olan metal alaşımlarına kadar birçok
girdisinde ara mal ithalatına bağımlı haldedir.

Isıtma-soğutma-iklimlendirme sektörü
kasap, manav, marketler, pastahane, tarım
ve hayvancılık kooperatifleri, balık-gıda hal-
leri, tarımla ilgilenen bazı çiftçiler, büyük otel-
ler ve büyükşehir belediyeleri için üretim
yapar ve bu sektörün iklimlendirme dolapları
ile soğuk hava depoları sayesinde sofraları-
mızın gıda ihtiyaçları karşılanır. Aksi takdirde
giderek artan nüfus ve değişen küresel iklim
sebeplerinden dolayı toplumun gıda ihtiyacı
karşılanması çok zor olur. Ancak, bu sektö-
rün üretim maliyetlerinin son 18 ay içinde
önemli oranlarda arttığı saptanmıştır.

���
Edinilen veriler çalışıldığında iklimlendirme

sektörünün bir birim iklimlendirme dolabı için
gerekli olan kritik ara malların maliyetleri son
18 ay içinde ortalama yüzde 147 oranında
arttığı gözlemlenmiştir. İklimlendirme dolap-

larının üretiminde kullanılan alüminyum pro-
filin maliyeti yüzde 42 oranında artarken kutu
profilin yüzde 288 oranında arttığı; iklimlen-
dirme dolaplarında çokça kullanılan saç, gal-
vaniz, krom girdilerinin yüzde 110 ile 170
aralığında maliyetlerinin yükseldikleri anlaşıl-
maktadır. Bu iklimlendirme dolapları manav,
kasap, marketler, haller, tarım ve hayvancılık
kooperatiflerinde kullanılmaktadır.

Diğer yandan, gıda ihtiyacının giderilmesi
için büyük bir nüfusu ilgilendiren ve balık-
meyve-sebze hallerinin, tarım-hayvancılık ko-
opratiflerinin, büyük otellerin ve büyükşehir
belediyelerinin mutlaka ve giderek artarak ih-
tiyaç duyduğu soğuk hava depolarının inşaası
için gerekli ara malların maliyetlerinin de son
18 ay içinde ortalama yüzde 131 oranında
yükseldiği saptanmıştır. Özellikle, soğuk hava
depoları üretiminde en çok kullanılan poliü-
retanın maliyeti yüzde 110 oranında artar-
ken diğer önemli ara mal olan boyalı beyaz
saçın maliyetinin yüzde 159 oranında art-
ması tüm üretim maliyetlerini yukarı çek-
mektedir.

Isıtma-soğutma-iklimlendirme sektörü
artan nüfusun gıda ihtiyacını karşılanmasında
kritik bir rol üstlenmektedir ve ara mal ithala-
tına bağımlı halde olması sebebiyle üretim
maliyetleri son 18 ay içinde aşağı yukarı
yüzde 140 oranında arttığı saptanmıştır. Bu
sektörden ürün talep eden, örneğin büyükşe-
hir belediyeleri bir ilçenin tarımsal ürünlerini
soğuk hava depolarında saklamak için soğuk
hava deposu sipariş verirse 18 ay öncesine
göre metrekarede en az yüzde 131 oranında
daha yüksek bir maliyeti ödemek zorunda ka-
lacaktır. Bunun sonuncunda büyükşehir bele-
diyeleri yıllık bütçesi ve yıllık harcamalarında
hedeflerini tutturmakta zorlanacaktır. Aynı şe-
kilde tarım-hayvancılık koopratifleri de ben-
zer yüksek maliyetleri göze alarak soğuk hava
depoları inşa ettirmek durumunda kalacaktır
ve bu kooparatifler, bu yükselen maliyetlerini
piyasadaki gıda fiyatlarına yansıtmak zorunda
kalacaktır.
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Yüz yüze eğitime dönelim
Bir ekonomi ve ülke için en kritik sek-

tör eğitim sektörüdür. Ülkeler savaşır, ye-
ner-yenilir ama eğitimi güçlü olan ülkeler
kednilerini tekrar hızlı inşaa edebilir. Ör-
neğin, İkinci Dünya Savaşı sonrası Al-
manya, Japonya, Sovyetler Birliği. Ülke-
ler eğitimlerini güçlü yaparsa üçüncü ku-
şak itibari ile sonuç alırlar. 

Örneğin, Çin Halk Cumhuriyeti’nin
1960’lar sonrası gerçekleştiridiği eğitim ve
kültür devrimi sonucu 2020’li yıllarda
ekonomide ve teknolojide dünya liderliği
için yarışması... 

Türkiye neredeyse 1.5 yıldan beri
uzaktan eğitim ile neredeyse tüm eğitim ku-

rumlarında hazırlıksız olması sebebiyle
büyük oranda istenilen kalitede eğitim ve-
remektedir. Artık, aşılar geldi ve nüfusun
büyük bir kısmının aşıları eylül ayı sonuna
kadar tamamlanması planlanmaktadır. 

Velilerin büyük bir kısmı yüz yüze eği-
time dönülmesini talep etmektedir. Dün-
ya tarihinde eğitimi zayıf bir nesili karşıla-
yacak bir ekonomi uzun süre hayatta ka-
lamamıştır. Yüz yüze eğitime devam edil-
mesi Türkiye’nin ulus olarak devamlılığı için
gereklidir. Eğitim kurumları, çocukların güç-
lü bir eğitim alması ve Türkiye’nin yaklaş-
makta olan yeni çağda önemli bir rol alması
için için tekrar açılmalıdır.

Kripto gelirlerle
tüneli aydınlatacak
Borca�batmış�durumdaki�futbolda,�Fenerbahçe�Başkanı�Ali�Koç'un�deyişiyle�tünelin�ucu�karanlık.
Geleneksel�gelir�kalemleri�sınıra�ulaştı.�Paribu�ile�işbirliği�yapan�Fenerbahçe�de,�kripto�varlık�gelirlerine
bel�bağlayan�kulüpler�kervanına�katıldı.�Ali�Koç,�tünelin�ucundaki�ışığın�daha�parlak�olacağını�söyledi

Yangının yaralarını sarmak için 
mücadele çağrısı

KONUŞMASINDA yeşil vatanı-
mızı küle çeviren orman yangılarına
da değinen Fenerbahçe Başkanı Ali
Koç, “Ülkemizin doğal ormanları yan-
dıkça, bunları televizyonlarda izledikçe
üzüntümüz, çaresizliğimiz artıyor. Ça-
resizlik insanı kahrediyor. Bir yere ka-
dar destek sağlayabiliyorsunuz ama
sonuçta ormanlar cayır cayır yanarken
devletimiz imkanlarıyla, bölge halkı
müthiş bir dayanışma ve gönüllülük
ruhuyla bu yangınlarla mücadele edi-
yorlar. Şahıs olarak çaresiz olmak, çok
fazla bir şey yapamamak insanın içini
parçalıyor” ifadelerini kullandı.

“İnşallah her bir karışı cennet olan
ülkemizin bu tahribat sonucunda en
kısa zamanda yaraları sarmasını, uzun
vadeli istikrarlı bir planla da yanan or-
manlarımızın yerine yeni ormanlar
elde ederek, kazanarak bu bölgeleri
ormanlık vasfında tutmak için hepimiz
mücadele etmeliyiz” diyen Koç,Fener-
bahçe olarak 250 bin ağaç fidanı ba-
ğışlama kararı aldıklarını, bu sayının
300 bini geçtiğini, katılımlarla 500 bini
bulmasını hedeflediklerini söyledi. Koç
ayrıca, ağaç dikimi için bölgelere gide-
ceklerini, oradaki halka da kulüp ola-
rak yardım edeceklerini belirtti.

Ali Koç, Paribu CEO’su Oral’a 
imzalad��� ve üzerinde Paribu 

yaz�l� çubuklu forma hediye etti. 

Müziğin dijitalleşmesi için
120 milyon TL yatırım yaptı

VODAFONE Türkiye İcra Kurulu Başkan Yar-
dımcısı Meltem Bakiler Şahin, “Vodafone olarak,
gençlere yönelik çalışmalarımızı 11 yıldır Vodafone
FreeZone markamızla sürdü-
rüyoruz. Bu süreçte gençliğe
yaptığımız toplam yatırım tu-
tarı 250 milyon TL'ye yaklaş-
tı” dedi. 

Sadece müzik yatırımları-
nın tutarının 120 milyon TL’yi
aştığını belirten Şahin, yaptı-
ğı yazılı bilgilendirmede “E-
spor pazarına yaptığımız ya-
tırım ise 28 milyon TL’yi bul-
du. Vodafone, müziğin dijitalleşmesi hedefiyle 4 yıl
önce kurduğu Vodafone FreeZone Stüdyo için 20
milyon TL’yi aşkın yatırım yaptı. Dünyada bir stad-
yum içinde açılmış ilk dijital müzik stüdyosu olan Vo-
dafone FreeZone Stüdyo’da bugüne kadar yedi on-
line konser düzenlendi ve 2.2 milyon tekil izleyici-
ye ulaşıldı. Aynı zamanda hem bir dijital konser sah-
nesi, hem de bir dijital içerik fabrikası olan Vodafone
FreeZone Stüdyo’da bugüne kadar 540 grup top-
lam 2 bin 160 saat prova yaptı ve kayıt aldı” ifadelerini
kullandı. 

16.5 milyar dolar
yatırım çekti
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TÜRKİYE imalat sektörünün ana ih-
racat pazarlarındaki faaliyet koşullarını
ölçen İstanbul Sanayi Odası (İSO) Türki-
ye İmalat Sektörü İhracat İklimi Endeksi,
temmuzda 57.7’ye geriledi ancak yine de
eşik değer 50’nin oldukça üzerinde kalarak
ihracat ikliminde güçlü bir iyileşmeye işa-
ret etti. Böylece, ihracat pazarlarındaki ta-
lep koşulları son altı ay boyunca iyileşme ser-
giledi. Türk imalatçılarının en önemli ih-
racat pazarlarını oluşturan ABD ve birkaç
Avrupa ülkesinin tümünde üretim hacmi
artmayı sürdürdü. Türk imalatçıların en bü-
yük pazarı Almanya’da büyüme hızı rekor
düzeye ulaşırken, İtalya’da üç buçuk yılın
en yüksek seviyesine ulaşıldı. Karmaşık gö-
rünüm sergileyen Orta Doğu’da; Suudi
Arabistan, BAE ve Katar’da ekonomik ak-
tivite keskin arttı, Mısır’da yeniden küçül-
dü. Çin ve Brezilya’nın büyüme hızı hazi-
rana göre arttı, Rusya’da ivme kaybı oldu,
Hindistan’da ise ekonomik aktivite hemen
hemen yatay seyretti.

GİYİMDE SİPARİŞLER DOLDU

İstanbul Hazır Giyim ve Konfeksiyon İh-

racatçıları Birliği (İHKİB)
Başkanı Mustafa Gültepe
de yaptığı açıklamada, salgın
ile birlikte tedarik zincirin-
deki değişimin Türk hazır gi-
yim sektörüne pozitif yansı-
malarını görmeye başladık-
larını bildirdi. Avrupa ve
ABD’den Türkiye’ye yoğun bir talep ol-
duğunu hatırlatan Gültepe, “Önümüzde-
ki üç dört ay için siparişlerimizin dolu ol-
ması bu yıl 19 milyar dolarla tüm zaman-
ların ihracat rekoruna ulaşma konusunda
bizi umutlandırıyor. Biz de İHKİB olarak
hedefe ulaşmak için bütün imkanlarımızı
kullanıyoruz” diye konuştu. 

Gültepe ayrıca, “Mart 2020’de yani
pandeminin başında 592 bin olan istihda-
mımızı, Nisan 2021’de 657 bine çıkardık. Bir
başka ifade ile en zor 14 aylık dönemde is-
tihdama 63 bin kişilik katkı sağladık. Yıl ba-
şına kadar 25 – 30 bin ilave istihdam yara-
tacağımıza inanıyorum” dedi.

YERLİ VE MİLLİ 
KAYNAK VURGUSU

İstanbul Demir ve Demir Dışı Me-
taller İhracatçıları Birliği (İDDMİB)

Yönetim Kurulu Üyesi ve Türk Yapı
Malzemeleri Sektör Komite Başkanı
Serdar Urfalılar ise, “Hammadde ve
enerji fiyatları arttıkça ÜFE artıyor üre-
tim maliyetleri artınca doğal olarak tü-
ketici maliyetleri artıyor bu süreç aslen
zincirleme bir şekilde ilerliyor. Fiyat ar-
tışı talepten ziyade girdi ve diğer ma-
liyet artışı kaynaklı olduğu için talebe
olumsuz yansıyacağını düşünüyorum.
Bununla birlikte enerji maliyetlerindeki
artış bütün üretici sektörlerin belini bü-
ken bir etken, o sebeple yerli ve milli
enerji kaynaklarımızın artması özellikle
bulunan doğalgaz rezervlerinin aktif
hale gelmesi üreticilerimiz için hayati
öneme sahip olacak” ifadelerini kul-
landı. 

İklim endeksi geriledi fakat 
dış pazar hareketli
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ESAS NO : 2021/7 Tereke
Tokat ili, Zile ilçesi, Yeniderbent mah/köy 104 Cilt,8 hane no nüfusa kayıtlı,
Tahsin ve Şaziye'den olma 26.07.1967 doğumlu 21.10.2017 tarihinde vefat
eden 38821894126 TC Kimlik Numaralı müteveffa Yunus PİŞKİN'in mirası
yasal mirasçılarının tümü tarafından Ankara 1. Asliye Hukuk Mahkemesi'nin
2018/95 E. 2019/409 K. Sayılı dosyası ile reddedildiğinden terekesinin iflas
hükümlerine göre tasfiyesi talep edilmiştir. Bu itibarla; TMK.'nun 620, 621
ve 634. maddeleri gereğince; murisin mali durumu hakkında bilgi sahibi
olan herkesin, mirasçılarının ve muristen alacaklı olanların ve murise borcu
bulunanların (kefalet sebebiyle alacaklı ve borçlu olanlar dahil), ikinci ilanın
yapıldığı tarihten itibaren bir ay içinde; Mahkememizin yukarıda esas num-
arası yazılı dosyasına başvurarak murisin mal varlığı hakkında bilgi verme-
leri, alacaklı ve borçluların alacak ve borçlarını belgeleriyle birlikte dosyaya
bildirmeleri, karşılığında kendilerine makbuz verilebileceği, haklı bir sebep
olmaksızın bilgi vermeyenler veya yanlış ya da eksik bilgi verenlerin bundan
doğacak zararları mirasçılara vasiyet alacaklılarına veya üçüncü kişilere
tazminle yükümlü olacakları, süresi içinde alacaklarını bildirip deftere yaz-
dırmayan alacaklıların, TMK. 629. Maddesi gereği terekeden hak talep ede-
meyecekleri ilgililere ilanen duyurulur.

T.C. ANKARA 11. SULH
HUKUK MAHKEMESİNDEN

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de BASIN: 1410564 (www.bik.gov.tr)

Ziraat Odaları seferber oldu
Hasar�tespit�heyetlerinde�de�yer�alan Ziraat�Odası başkanları, afetten�zarar�gören�çiftçilerin�acil�ihtiyaçlarını
gidermek�üzere�seferber�oldular. Temel�ihtiyaçların�yanı�sıra yem, saman�ve�ot�gibi�ihtiyaçlar�da�karşılanıyor
AYDINLIK/ANKARA

TÜRKİYE Ziraat Odaları Birli-
ği (TZOB) Genel Başkanı
Şemsi Bayraktar, Türkiye ge-

nelindeki il ve ilçelerde hizmet veren
763 Ziraat Odasının da katılımıyla yan-
gın afetinde zarar gören çiftçiler ve ya-
nan alanların ağaçlandırılması için
yardım kampanyası başlattıklarını
açıkladı. 

Türkiye’nin birçok bölgesinde bir-
biri ardına çıkan orman yangınlarıyla
sarsıldığını belirten Bayraktar, “Orman
yangınlarında ciğerlerimiz yandı. Bun-
dan önceki felaketlerde olduğu gibi
devlet-millet iş birliğiyle bugün de
yaralarımızı birlikte saracağız” dedi. 

Bayraktar, yangında zarar gören
çiftçilere yapılacak yardım ve ağaç-
landırma çalışmalarıyla ilgili şu bilgi-
leri verdi:

ZARAR TESPİTİ YAPILIYOR

“Birliğimiz koordinasyonunda Tür-

kiye’nin dört bir yanındaki il ve ilçe-
lerde faaliyet gösteren 763 Ziraat
Odamızın da katılımıyla yangın afe-
tinde zarar gören çiftçilerimiz ve yanan
orman alanlarının ağaçlandırılması
için yardım kampanyası başlattık. Zi-
raat Odası Başkanlarımızın da katıl-

dığı hasar tespit heyetleri, yangınlar-
dan etkilenen çiftçilerimizin, en baş-
ta hayvan varlıkları olmak üzere evleri,
müştemilatları, ekili ve dikili alanları,
seraları, traktörleri, tarım alet ve ma-
kinelerinin zararlarıyla ilgili tespitle-
rini sürdürüyorlar.”

“Ayrıca yangının çıktığı günden iti-
baren Türkiye'nin dört bir yanındaki
Ziraat Odalarımız da, yangından et-
kilenen bölgelerimizdeki Ziraat Oda-
larımız vasıtasıyla, afetten zarar gören
çiftçilerimizin acil ihtiyaçlarını gider-
mek üzere seferber oldular.

ACİL İHTİYAÇLAR 
KARŞILANIYOR

“Çiftçilerimizin temel ihtiyaçları ile
birlikte özellikle hayvancılık yapan çift-
çilerimizin hayvanları için gerekli
olan yem, saman ve ot gibi ihtiyaçla-
rını da karşılamaya devam ediyorlar.

“Yangın afetinde zarar gören
çiftçilerimizin zararlarının karşılan-
masına yönelik olarak 763 Ziraat
Odamızın katılımıyla başlattığımız
yardım kampanyasından elde edile-
cek gelirle çiftçilerimizin yaralarını
sarmaya ve ağaçlandırmaya da kat-
kı sağlamaya çalışacağız. İmkânla-
rımız ölçüsünde her daim destekle-
rimizi sürdüreceğiz.”
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SİVAS'ta buğday ve çavdarın me-
lezinden elde edilen ve kaba yem açı-
ğını kapatmada alternatif ürün ola-
rak yetiştirilen tritikalenin hasadından
yaklaşık 3 bin ton rekolte bekleniyor.

Tarım İşletmeleri Genel Müdür-
lüğüne (TİGEM) bağlı Ulaş Tarım
İşletmesi'nde bu yıl 12 bin 350 dekar
alanda tritikale ekimi yapıldı.

Buğday ile arpanın verimli ve ka-
liteli yetişmediği tarla koşullarında
yüksek verim potansiyeline sahip,
çoğunlukla hayvan beslenmesinde
tercih edilen, yemlik kalitesi mısır,

buğday ve arpa ile eşit olan tritika-
lenin hasadı sürüyor.

"Devasa" tarlalarda aynı anda 5 bi-
çerdöverle yapılan hasadın 15 Ağus-
tos'a kadar devam etmesi bekleniyor.

Ulaş TİGEM Müdürü Hasan
Keskin, AA muhabirine, biçerdö-
verlerle 1 Ağustos'ta başlayan hasa-
dın hummalı şekilde sürdüğünü söy-
ledi. Hasadın sorunsuz şekilde devam
ettiğini belirten Keskin, "12 bin 350
dekarda üç çeşit tohumumuz var.
Bunlar, Karma-2000, Tatlıcak-97 ve
Ümranhanım tohumları." dedi.

Keskin, ülke genelinde etkisini
gösteren kuraklığa ve mayıs ayında Si-
vas'ta yaşanan zirai dona rağmen
verimin iyi olduğunu dile getirdi.

DÖNÜMDE 
225 KİLOGRAM VERİM

Dönümde ortalama 225 kilogram
verim elde edildiğini belirten Keskin,
"Bölgeye göre bu çok çok iyi. TİGEM
olarak pandemi ve kuraklığa rağmen
Türkiye'nin tritikale tohumculuğunun
yüzde 50'sini üretmemiz gurur veri-
ci. İşçisi, memuru ile tamamen üre-

tim için odaklanmış durumdayız."
diye konuştu. Keskin, yem bitkisi
olarak kullanılan tritikale tohumunun
çok faydalı olduğunu kaydederek,
"Her bölgeden talip var çünkü hay-
vancılık yapan her bölgenin tritikale
tohumuna ihtiyacı var. Arpa ve buğ-
daya göre daha verimli, kuraklığa da-
yanıklı bir bitki. Protein oranı olarak
da çok yüksek, enerjisi iyi olan bir
ürün." ifadelerini kullandı. Keskin, 3
bin ton civarında ürün bekledikleri-
ni sözlerine ekledi. 

� HALİFE YALÇINKAYA - AA

‘Fındık fiyatı en az 35 lira olmalı’
CHP Genel Başkan Yardım-

cısı Seyit Torun, bu yıl fındık fi-
yatının en az 35 lira olarak
açıklanması gerektiğini belirtti.

Torun, yazılı açıklamasında,
fındık hasadı başlamasına rağ-
men alım fiyatının hala açıklan-
mamasını eleştirdi. Üreticinin
topladığı fındığın fiyatını bilme-
diğini belirten Torun, "Yıllardır
perişan ettiğiniz fındık üreticisi
üzerinden yine hangi oyunu oy-
nuyorsunuz? Bu yılın fındık fiyatı
en az 35 lira olarak açıklanmalı-
dır. Kimse başka hesap yapma-
malıdır." ifadesini kullandı.

Ordu başta olmak üzere Ka-
radeniz Bölgesi'nin en önemli
geçim kaynaklarından fındıktaki
sorunların bir türlü bitmediğini
aktaran Torun, şunları kaydetti:

"19 yıl boyunca fındık üreti-
mine yeterli desteği vermeyen,
üreticimizi sorunlarıyla baş başa
bırakan, bir fındık politikası be-

lirlemekten dahi aciz olan siyasi
iktidar, maalesef üreticimizi ka-
derine terk etmiştir. Bütün bun-
lar yetmezmiş gibi üreticimiz
bahçeye girip hasada başlama-
sına rağmen hala bu sezonun
fındık taban fiyatı açıklanmamış-
tır. Şu anda üreticimiz, siyasi ikti-
darın keyfi tutumu nedeniyle
topladığı fındığın fiyatını dahi
bilmemektedir." 

� ANKARA – AA

Bıttımın kilosu 
altınla yarışıyor

SİİRT'e geçen yıl iç piyasada
300 liraya satılan bıttımın kilo-
gram fiyatının, bu yıl ağaç sayı-
sının az
olması ne-
deni ile daha
da yüksele-
ceği belir-
tildi.

Siirt'in
Tillo ilçesine
bağlı Çatılı
köyünde
bıttım
ağaçları budanarak fıstık aşıları
yapıldı. Yapılan aşılar nedeniyle
bıttım ağaçlarından fıstık elde
edildiği için bıttım üretimi yok
denecek kadar azaldı.

Araştırmacı gazeteci yazar
Ayhan Mergen bağ, bahçe sa-
hiplerinin fıstık ağaçlarına yö-
neldiği için bıttım ağaçlarının
azaldığını bu nedenle de fiyat-
ların iki katına çıkacağını be-
lirtti. Mergen, “Geçmiş yıllarda
fıstıkçılığın az olduğu yıllarda
binlerce bıttım ağacından söz
etmek mümkündür. Ancak son
50-60 yılda vatandaşlarımızın

önemli ölçüde fıstığa yönelme-
sinden ve bıttım ağaçlarına fıs-
tık aşısı yaparak onları fıstığa

dönüştürmesinden do-
layı bıttım
üretimi
azaldı.
Dolayısıyla
bıttım
ağaçlarının
sayısı aza-
lınca üre-
tim
tüketimi
karşılaya-

maz hale geldi. Ve her geçen
yıl bıttım fiyatı neredeyse altın
fiyatlarıyla yarışacak kadar yük-
seliyor. Yeni mahsul toplanma-
mış, çünkü ekim ayının
sonlarında toplanıyor. Geçen
yılın fiyatını söyleyeyim bıttımın
kilogramı 300 TL'ye kadar yük-
selmişti. Bu da üretim ile tüke-
tim dengesiyle ilgili bir
konudur. Bu senede üretimin
az olması rekoltenin az olma-
sından dolayı fiyatların daha da
yükselmesi bekleniyor” dedi.

� SELAMİ DENİZ – İHA

Ulus Üretici ve Kooperatif 
Pazarı açıldı

DOĞAL ürünlerin direkt

olarak üreticiden tüketiciye

ulaştığı organik pazarlara İstan-

bul’da bir yenisi daha eklendi.

Daha önce Kadıköy’de üretici

ve kooperatif pazar açılışı ger-

çekleştirerek üreticilere destek

olan İstanbul Büyükşehir Bele-

diyesi, ikinci pazarı da Avrupa

Yakası’nda Beşiktaş’ta hayata

geçirdi. Ulus’ta Sosyete Pa-

zarı’nın olduğu alanda vatan-

daşlara hizmet vermeye

başlayan pazarın açılışına İstan-

bul Büyükşehir Belediye Baş-

kanı Ekrem İmamoğlu’da

katıldı.

Açılışı sosyal medya hesa-

bından duyuran Beşiktaş Bele-

diye Başkanı Akpolat şu

ifadeleri kullandı: “Üreticiyi

desteklemek ve komşularımızın

taze ürünlere erişebilmesi için

İstanbul Büyükşehir Belediyesi

iş birliğiyle hayata geçirdiğimiz

Beşiktaş Ulus Üretici ve Koope-

ratif Üretici Pazarı İBB Başkanı-

mız Ekrem İmamoğlu’nun

katılımıyla açıldı. Beşiktaş

Ulus’ta her cumartesi açılacak

olan Üretici ve Kooperatif Pa-

zarı, organik ürünleri doğrudan

yetiştiren üretici ve tüketiciyi bir

araya getirecek.”

GÜBRETAŞ'ın model üretim
alanları projesinde ilk hasat Taş-
köprü sarımsağında gerçekleştiri-
lirken, verimde yüzde 20 artış sağ-
landı.

GÜBRETAŞ'ın açıklamasına
göre, şirket, bilinçli tarımı yaygın-
laştırmaya yönelik faaliyetleriyle ta-
rım sektörü için katma değer üret-
meyi sürdürüyor.

Yılın ilk hasadı, Kastamonu Taş-
köprü'de sarımsak için kurulan mo-
del alanda gerçekleştirildi. Sarımsak
model üretim alanında, ortalama-
ların üzerinde ürün elde edilmesi
üreticinin yüzünü güldürdü. Sezon
boyunca 18 dekarlık arazinin yarı-
sında uzman ziraat mühendisleri
danışmanlığında bilinçli tarım uy-
gulamaları yürütülürken, diğer ya-
rısında üretici geleneksel yöntemlerle
bitki beslemeye devam etti. Taş-
köprü'deki model üretim alanı ça-
lışması verimli bir hasatla tamam-
landı. Üreticinin kendi yöntemleriyle
aldığı sonuca göre model alandan
kuru sarımsakta yüzde 20 daha faz-
la verim alındı. Etkili ve dengeli bir
gübreleme programının uygulandı-
ğı arazide, dekar başına 2 bin 800 ki-
logram verime ulaşılırken, üretici uy-
gulamasıyla elde edilen verim 2 bin

320 kilogram olarak gerçekleşti.
Açıklamada görüşlerine yer ve-

rilen GÜBRETAŞ Genel Müdürü
İbrahim Yumaklı, model üretim
alanları projesiyle ülke için ekono-
mik değeri yüksek tarımsal ürünlerde
verim ve kaliteyi artırmanın yolları-
nı geliştirdiklerini bildirdi ve şunla-
rı ekledi:

"Geleneksel üretici alışkanlıkla-
rından farklı olarak, toprak ve yap-
rak analizleri sonuçlarına göre bi-
limsel yöntemlerle oluşturulan bit-
ki besleme programlarını uyguladık.
Fındık, zeytin, badem gibi ekonomik
değeri yüksek ürünlerde çok ciddi ve-
rim artışları sağladık. Bu örnekler, bi-

linçli tarım uy-
gulamalarının ve-

rimliliği nasıl artıracağını göster-
mek için üreticilerimize rehberlik
etti." Bu yıl 33 lokasyonda 21 farklı
bitki üzerinde çalışarak zirai danış-
manlık faaliyetlerini ülkenin her
noktasında üreticilere ulaştırmaya
devam ettiklerini kaydeden Yu-
maklı, "Proje kapsamında yaptığımız
ilk hasat markalaşmış ve coğrafi
işaret ile tescillenmiş sarımsak ürü-
nü oldu. Sarımsak üretiminde ya-
kalanan bu ivmenin Taşköprü'nün
ekonomisi açısından verim ve kali-
te artışıyla devam etmesini önemsi-
yoruz." dedi. � İSTANBUL - AA

BİLECİK Belediye Başkanı
Semih Şahin, önceki gün kuru-
lan 'Üretici Kadınlar Pazar'ını zi-
yaret etti. Bilecik Belediye Başka-
nı Semih Şahin, eşi Serpil Şahin,
şadırvan mevkiinde haftanın ön-
ceki gün kurulan 'Üretici Kadın-
lar Pazar'ını ziyaret etti. Ziyarette
üretici kadınlar ile sohbet eden
Başkan Şahin, “Kadınlarımız,
sosyal ve ekonomik hayatta
daha çok var olmalıdır. Güçlü
kadın, güçlü aile ve güçlü Türki-
ye'nin temelidir. Kadınlar için eli-
mizden gelen desteği vermeye
çalışıyoruz. Siz değerli kadınları-
mızı çalışmalarınız için tebrik edi-
yor başarılarınızın devamını dili-
yorum.” dedi.

Ata tohumu Zeron buğdayın hasadı yapıldı
SİVAS'ta "Yerli Tohumların Üre-

timinin Artırılması" projesi kapsa-

mında 200 dekar alana ekilen Zeron

cinsi buğdayın hasadı yapıldı. 

Hasat  programına katılan Vali

Salih Ayhan, kaliteli ve yerli tohum

üretimini yaygınlaştıracaklarını söyledi.

Sivas İl Tarım ve Orman Müdürlüğü

tarafından TİGEM arazisinde bulu-

nan demonstrasyon alanında "Ze-

ron Buğdayı Hasat Programı" dü-

zenlendi. 

İl Müdürü Seyit Yıldız yaptığı ko-

nuşmada, "Zeron buğdayı dekar ba-

şına verimi yeni çeşitlere göre düşük

olsa da besin değeri çok yüksek, aro-

ması ve tadı çok iyi olan, önemli bir

gen materyalimizdir. Ata tohumu

dediğimiz bu tohumumuzu hem ge-

lecek kuşaklara aktarmak, muhafaza

etmek ve hem de ekonomiye kazan-

dırmak istiyoruz. Üreticilerimizin

ürettikleri ürünler ise günün piyasa ko-

şulları üzerinden SİVTAŞ tarafından

alınarak mamül hale getirilecek ve un

ve bulgur olarak tüketicilerimize ulaş-

tırılması sağlanacaktır. 2020 yılında da-

ğıtımını yaptığımız, bu günlerde hasadı

yapılan zeron buğdaylarımızın bugün

itibariyle alımına başlıyoruz." dedi.

Yangından zarar gören çiftçilere yardım

Başkandan
'Üretici Kadınlar
Pazar'ına ziyaret 

Taşköprü sarımsağında verim
yüzde 20 arttı



ÜNLÜ savunma dergisi National In-
terest, ABD hegemonyasının sona
erdiğini yazdı. National Interest

köşe yazarı Mark Katz tarafından kaleme
alınan bir makalede; Sovyetler Birliği’nin da-
ğılmasının ardından ABD’nin dünyanın
tek baskın gücü olarak görülür haline gel-
diğini, ancak 21. yüzyılın başındaki tehdit-
lerin bu tez hakkında şüphelere yol açtığı-
nı belirtti.

Katz’a göre, Washington’ın hegemonyası
sona eriyor. Bunun baş-
lıca göstergelerinden
biri; ABD’nin Afganis-
tan ve Irak’taki geniş
çaplı ve uzun süreli ope-
rasyonlarda üstünlük sağ-
layamaması oldu. Was-
hington, 2008’de Gürcis-
tan’da, 2014’te Ukrayna’da
olanlar konusunda Rusya’ya yanıt vermek
konusunda zayıf kaldı. Ortadoğu’da, özel-
likle de Suriye ve Yemen’deki, ayrıca Lib-
ya’daki krizlerin çözümü konusunda inisi-
yatifi Moskova, Tahran ve Ankara’ya bıraktı.

Washington Çin’in
gücünü artırması, Doğu
Çin ve Güney Çin de-
nizlerinde hakimiyet
kurmasını ve Kuşak ve
Yol Ekonomik Girişi-

mi yoluyla nüfuzunu genişletmesi-
ni engelleyemedi. Ayrıca ABD başarısız bir
şekilde düşmanlarıyla yakınlaşmaya çalıştı.
Sözgelimi Donald Trump İran ve Çin’le
bunu yapma girişiminde bulundu. Was-
hington’ın müttefiklerini rakipleriyle iş bir-
liği yapmaktan vazgeçmeye ikna edememesi

de hegemonyasının sona erdiğinin bir baş-
ka işareti. ABD ordusunun Afganistan’dan
çekilmesi ve 2021 sonunda Irak’tan çıkma-
yı planlaması da nüfuzunun tükendiğini gös-
teren başka hususlar.

ABD ŞIMARIKLIĞINA YANIT

Diğer yandan Çin ve Hindistan gibi dev-
ler, ABD şımarıklığına karşı son yıllarda
proaktif bir tutum almaya başladı.
ABD'nin “seyrüsefer serbestliği” adı al-
tında Güney Çin Denizi ile Hint-Pasi-
fik'teki kışkırtmalarına tepki gösteren

Çinli ve Hint yöneticiler, geçen ay yaptıkları
çıkışlarla bazı kuralların ileride yeniden ya-
zılacağının işaretini verdi.  Yaşanan olay-
da ABD'ye ait USS John Paul Jones gemisi
Hindistan'ın Lakshadweep adalarının yak-
laşık 130 deniz mili (241 kilometre) batı-
sından geçiş yapmıştı. Hindistan bu geçi-
şe tepki göstererek, Birleşmiş Milletler ku-
rallarının rıza olmaksızın böyle bir geçişe
izin vermediğini açıklamıştı. Dışişleri Ba-
kanlığı Sözcüsü'nün yaptığı açıklamada
şöyle denilmişti:

“Hindistan'ın rızasına başvurulmadan
Münhasır Ekonomik Bölgesi'nden (MEB)
transit geçiş yapan ABD'yi protesto ediyo-
ruz. Birleşmiş Milletler Deniz Hukuku
Sözleşmesi, diğer devletlere kıyı devletinin
rızası olmadan Münhasır Ekonomik Bölge
ve kıtasahanlığı üzerinde askeri manevra-
lar yada silah veya patlayıcı kullanımı içe-
ren tatbikatlar yapma izni vermez.”

Eski Hindistan Deniz Kuvvetleri Ko-
mutanı Arun Prakash da Twitter hesabın-
dan “7. Filo'nun hukuka aykırı olarak Hin-
distan MEB'inde FONOP görevlerini ger-
çekleştirmesi yeterince kötü. Bir de bunu du-
yurmak?” diye yazmıştı.

Yaşanan gerginlik hakkında yorum ya-
pan Çin'in Malta Büyükelçisi Yu Dunhai ise
daha sert bir atvır alarak şu ifadeleri kul-
lanmıştı: “Birleşmiş Milletler Deniz Hukuku
Sözleşmesi'nde 'uluslararası sular' diye bir
şey yoktur. Bu, ABD'nin serbest dolaşım öz-
gürlüğünü gerçekleştirebilmek için icat et-
tiği bir buluştur.”
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National Interest: ABD 
hegemonyası sona eriyor

National�Interest�köşe�
yazarı�Mark�Katz,
ABD’nin�dünyadaki�hege-
monyasının�sona�erdiğine
dair�işaretleri�sıraladı

TÜRK savunma sanayisi bünyesinde yürütü-
len insansız araç çözümleri, deniz alanındaki ça-
lışmalarla zenginleşiyor.

Alınan bilgiye göre, Cumhurbaşkanlığı Sa-
vunma Sanayii Başkanlığı koordinasyonunda in-
sansız hava araçlarıyla operasyon sahasında elde
edilen kazanımlar, kara ve deniz araçları hatta bun-
ların birlikte görev yapabildiği çözümlerle artı-
rılmaya çalışılıyor. Cumhurbaşkanlığı Savunma Sa-
nayii Başkanı İsmail Demir, AA muhabirine, in-
sansız sistemler alanında sayılı ülkenin üzerinde
çalıştığı bir kabiliyeti daha yerli-milli olarak ge-
liştirdiklerini söyledi.

Demir, "İnsansız deniz araçlarına sürü ye-
teneğinin kazandırılması, otonomi ve çeşitli gö-
revlerin icrasını hedeflediğimiz Sürü İDA
Projemizde ilk aşamayı tamamladık. Devamı

gelecek." dedi.
Demir'in verdiği bilgilere göre, Başkanlık ile

ASELSAN arasında imzalanan sözleşmeyle baş-
lanan Sürü İnsansız Deniz Aracı'na (İDA) yönelik
proje kapsamında sürü mimarisinin oluşturulması,
farklı formasyonların ve görevlerin denenmesi he-
deflendi.

Proje için ASELSAN'ın Albatros insansız
deniz aracı ailesine gelişmiş özellikleriyle Albat-
ros-S katıldı.

Homojen ve heterojen dağıtık mimaride sürü
oluşturulmasına imkan veren projede ASELSAN
ve alt yüklenicileri tarafından yeni nesil yüksek ma-
nevra, denizcilik ve duruş kabiliyetli Albatros-S
İDA geliştirildi. Proje kapsamında deniz ortamı
için taktik örgüsel haberleşme yeteneği de oluş-
turuldu. Projede ilk aşama çalışmaları tamamla-

nırken farklı görev ve formasyonların denenece-
ği ikinci aşama faaliyetleri devam ediyor.

Yaklaşık 7 metre boyundaki İDA, 40 knot üs-
tünde hıza, 200 deniz mili üzerinde seyir menzi-
line ve önemli miktarda faydalı yük kapasitesine
sahip bulunuyor.

Sürü İDA, yerli ve milli özgün haberleşme sis-
temi, kontrol sistemi, çoklu haberleşme sistem mi-
marisi, GNSS ve haberleşme olmayan ortamda
göreve devam edebilme gibi kabiliyetlerle çeşit-
li zorluk ve engellemelere karşı güvenle görevi-
ni sürdürebilecek.

İDA'lar, sürü halinde otonom seyir, otonom for-
masyon değişimi, engelli ortamda otonom seyir
ve otonom görev icrası gibi özellikleriyle Mavi Va-
tan'ın korunması ve kıyı emniyetinde önemli
operasyonel kabiliyetler sunacak.

BANGLADEŞ, donanma ihtiyaçları
kapsamında çok rollü güdümlü füze fır-
kateyni tedarik programını yürütüyor.

Savunma, güvenlik ve havacılık ala-
nında yayın yapan Bangladeş merkezli
defseca.com adlı internet sitesinde, fır-
kateyn programı hakkında bir habere yer
verildi.

“Bangladeş Donanması Milyarlarca
Dolarlık Fırkateyn Programını Tamam-
lamaya Yaklaşıyor” başlıklı yazıda, daha
önce Çin’den yeni korvetler alan ve en-
vanterde bulunan eski fırkateynlerine
yeni radarlar takan ülkenin, bu sefer
hem konvansiyonel deniz muharebeleri
hem de anti-hava, anti-denizaltı görev-
lerinde kullanılabilecek modern bir fır-
kateyn arayışı içinde olduğu belirtildi.

Habere göre, projeye ilk başta İngil-
tere, Fransa, Çin, Hollanda, İtalya, Hin-
distan, Güney Kore ve Hollanda teklif ver-
di. Yapılan değerlendirmede, Hollanda,
Çin ve İtalya’nın teklifleri dikkate alın-
maya değer bulundu.

Çin, kendisine ait gemi inşa şirketi Chi-
na Shipbuilding & Offshore Internatio-
nal Co. Ltd. Şirketi (CSOC) aracılığıyla
Bangladeş donanmasına ait Chattog-
ram Dry Dock Ltd. (CDDL) Tersane-
si'nin çoğunluk hisselerini satın alma
karşılığında Type-054 güdümlü füze fır-
kateynini, birim maliyeti 378 milyon do-
lara inşa etmeyi teklif etti.

Teklif, yüksek maliyet ve tersanenin

mülkiyetine ilişkin çekinceler nedeniyle
reddedildi.

Hollanda’nın teklifi, firkateynin dep-
lasmanının yeterli bulunmamasından;
İtalya’nın teklifiyse proje için ayrılan
bütçenin üzerinde olduğu için reddedil-
di.

Çeşitli kriterler açısından değerlendi-
rildiğinde Bangladeş’in tedarik edebile-
ceği en uygun gemi olarak STM’nin ana
yüklenicisi olduğu İ-Sınıfı fırkateynler gös-
terildi.

Haberde, Türkiye’nin inşa ettiği İ-Sı-
nıfı fırkateynin bir dizi modern sensör ve
silah kullanarak geleneksel su üstü, hava
savunma, anti-denizaltı ve elektronik
harp yeteneğine, 3 bin ton deplasmana sa-
hip çok rollü güdümlü füze fırkateyni ol-
duğuna dikkat çekildi.

Gemide kullanılacak çeşitli sistemler
hakkında bilgi de verilen haberde, 6 adet
güdümlü füze fırkateyni inşası için Ban-
gladeş ve Türk hükûmeti arasında teknik
ve finansal ihtiyaçlar kapsamında bir te-
darik sözleşmesi imzalanmasının gere-
keceği kaydedildi.

Haberde yer alan bilgilere göre Ban-
gladeş, en az üç veya dört firkateynin ül-
kesinde üretilmesini istiyor ve bu amaç-
la bütçeyi artırmak gerekebilir.

6 firkateyn için toplam maliyetin 3 mil-
yar dolardan az olmayacağı tahmin edi-
liyor. Bangladeş’in bu konudaki kararını
kısa süre içinde vermesi bekleniyor.

ABD tarafından 76 yıl önce iki Japon kenti-
ne atılan atom bombalarının mağdurları, ül-
kelerinin Nükleer Silahların Yasaklanması An-
tlaşması'nı (TPNW) imzalaması çağrısı yapar-
ken, Japon siyaset bilimciler bölgesel güvenlik
şartlarında bu ideali "gerçek dışı" buluyor.
Atom bombalarına maruz kalmış tek ülke ol-
masına rağmen Japonya'nın TPNW'yi imzala-
maya yanaşmaması dikkati çekerken, felaketin
mağdurları "hibakuşalar" ülkelerinin anlaşma-
ya taraf olması gerektiğini savunuyor.

Kyodo ajansına göre Japonya, nükleer teh-
dit olarak algıladığı Çin ve KDHC karşısında
"ABD'nin nükleer şemsiyesine sığınarak"
TPNW'yi imzalamak istemiyor.

ABD ile ikili güvenlik ittifakının önemine de-
ğinen siyaset bilimciler, Japonya'nın TPNW gibi
"yeni oluşumlara katılmaktansa", bölgedeki
nükleer tehditlere karşı "caydırıcılığını artırması
gerektiğini" söylüyor.

BMGK ÜYELERİNE KARIŞMIYOR

Mart 1970'te yürürlüğe giren, şimdiye kadar
190'dan fazla ülkenin yer aldığı Nükleer Silah-
ların Yayılmasını Önleme Antlaşması (NPT),
nükleer silahlar ile ilgili teknolojilerin yayılmasını
önlemeyi amaçlarken; Birleşmiş Milletler Gü-
venlik Konseyi (BMGK) daimi üyesi beş ülke-
nin nükleer silah sahibi olmasına ise karışmıyor.

Ocak 2021'de yürürlüğe giren ve şu ana ka-
dar 80'den fazla ülkenin imzaladığı TPNW ise
nükleer silahlara sahip olunması, bunların ge-
liştirilmesi, test edilmesi ve kullanılmasını ya-
saklıyor. Hitotsubashi Üniversitesi Uluslarara-
sı ve Kamu Politikaları Bölümü Öğretim Üye-
si Prof. Nobumasa Akiyama, Japonya'nın
TPNW'ye yaklaşımını AA muhabirine değer-
lendirdi. TPNW'nin "nükleer tabunun küresel
norma dönüşmesiyle" anlam kazandığını kay-
deden Nobumasa, ülkesinin Hiroşima ve Na-
gazaki felaketlerine maruz kalması sebebiyle
TPNW'ye "duygusal anlamda sempatik" baktı-
ğını söyledi.

Buna karşın Doğu Asya'daki "güvenlik ko-
şullarının" göz önüne alınması gerektiğinin al-
tını çizen Nobumasa, "Yalnız başına Japonya
TPNW'ye katılarak nükleer silahsızlanmaya kar-

şı 'iyi niyet' gösterse de bu 'nükleer silahsızlan-
ma gerçekleştirilmiş' ya da 'diğer ülkeler de Ja-
ponya'yı takip edecek' anlamına gelmeyecek."
dedi.

Uzun vadede nükleer silahsızlanmanın ül-
kesi için faydalı olacağına inandığını kaydeden
Nobumasa, "Çin ve KDHC'nin gelişen nükle-
er kapasite tehditlerini, Japonya'nın frenleye-
bilmesi zor." diye konuştu.

ABD'nin "nükleer şemsiyesinin" Japonya için
önemli olduğunu savunan Nobumasa, "Kısa va-
dede nükleere bağımlılığı azaltmak, kasıtsız ça-
tışmaları önlemek ve Çin ile Kuzey Kore'nin
nükleer silahlarına karşı ABD-Japonya ittifakını
korumak gerçekçi görünüyor." ifadesini kullandı.

ELVERİŞLİ DEĞİL

Savunma Çalışmaları Ulusal Enstitüsü
(NIDS) Savunma Politikaları Bölüm Başkanı
Takahaşi Sugio, "Japonya'nın pozisyonu 'gerçek
dışı vizyonlarla imaj' oluşturmaktansa, silah-
sızlanmaya adım adım ve gerçekçi yaklaşımlar
sergilemektir." dedi.

Çin ve KDHC kaynaklı nükleer tehditlerin
ülkesi için "iki ana endişe kaynağı" olduğunu sa-
vunan Takahaşi, Doğu Asya bölgesinde "silah-
sızlanmanın artık elverişli siyasi gündem ol-
maktan çıktığı" yorumunu yaptı.

Takahaşi, "Doğu Asya'daki potansiyel düş-
manlarının güç kullanma olasılığını en aza in-
dirmek için Japonya 'istikrarlı caydırıcılığını' güç-
lendirmeli, bu da ABD ile savunma iş birliğini
geliştirmesinden geçiyor." ifadesini kullandı.

İDA sürüsü göreve hazırlanıyor

TERSANEC�L�K sektöründen bir kaynak
Sputnik’e yaptığı açıklamada, Rusya donan-
masının yıl sonuna kadar üç nükleer denizaltısı-
nın daha olacağını ifade etti.

Rus Birleşik Gemi İnşa Şirketi altında faaliyet
gösteren Sevmaş Genel Müdürü Mihail Budni-
çenko, temmuz sonunda şirketin yıl sonuna
kadar donanmaya üç denizaltı teslim etmeyi
planladığını belirtmiş ancak bu denizaltılar hak-
kında bilgi vermemişti.

Konuyla ilgili Sputnik’e konuşan bir kaynak,
Knyaz Oleg stratejik denizaltısı, çok amaçlı No-
vosibirsk ve Poseidon insansız hava araçlarını
taşıyan Belgorod denizaltılarından bahsedildi-
ğini kaydetti.

Kaynağa göre Knyaz Oleg denizaltısı ey-
lülde, Novosibirsk denizaltısı da aralıkta donan-
maya teslim edilecek. Daha önce bir kaynak
da Belgorod denizaltısının eylül ayında testleri-
nin tamamlanacağını, denizaltının test aşama-
sında olduğunu belirtmişti.

Rus donanmasına 
üç nükleer denizaltı 

H�ND�STAN'IN ilk yerli uçak gemisi INS Vik-
rant, suya indirilerek deniz denemelerine baş-
ladı. Yüksek yerlilik oranıyla üretilen
Hindistan'ın ilk yerli uçak gemisi INS Vikrant,
geçen ay deniz denemelerine başlanacağının
açıklanmasının üzerine suya indirildi.

INS Vikrant'ın başlayan deniz denemelerinde
performansı test edilirken uçak gemisinin 2022
yılında envantere alınması planlanıyor.

INS Vikrant’a yönelik ilk çalışmalar, 1999 yı-
lında başlarken omurgası 2009 yılında tamam-
landı. 2011 tarihinde kuru havuzdan ayrılan
uçak gemisinin 2013 yılında ise denizle buluş-
ması gerçekleşti.

Hindistan’ı Çin ile olan bölgesel hegemonya
mücadelesine tekrar döndürecek olan INS Vik-
rant, 45.000 ton ağırlığında olup 26 adet MIG-
29K ile 10 adet Ka-31 helikopteri dahil olmak
üzere 40 kadar hava unsuruna konuşlanma
imkanı sağlayacak. Vikrant, Sea King ve Hin-
dustan Aeronautics Limited (HAL) şirketi tara-
fından geliştirilen genel maksat helikopteri HAL
Dhruv’ları taşıyabilecek.

Hindistan'ın ilk uçak 
gemisi denize indirildi

RUSYA Savunma Bakanlığı, S-500 Triumfa-
tor-M sisteminin atış testlerini canlı olarak ya-
yınladı. Yeni sistemin hipersonik ve nükleer
başlıklı balistik füzeleri durdurabileceği değer-
lendiriliyor. S-500 sistemindeki temel kabiliyet
kazanımlarından biri, hipersonik (5 mach ve
üstü) hızla seyreden füzeleri vurmak olacak. Hi-
personik füzeler, benzer hızlarda seyredebilen
balistik füzelerin aksine belirli bir rota izlemiyor
ve rotalarına uygun bir şekilde çeşitli manevra-
lar yapabiliyor.

Rusya, S-500 sisteminin geliştirilmesine
2000li yıllarda başladı.

Şu an üretime hazır olan sistemin bazı tekno-
lojik geliştirmelerinin devam edeceği belirtiliyor.

S-500’lerde, S-400 sisteminden farklı olarak
nükleer başlıklı balistik füze durdurma kapasi-
tesine sahip 2 yeni füze kullanabileceği belirtili-
yor. Bu füzelerin isabetli vuruşlarla hedefi yok
etmesi amaçlanıyor.

Balistik füzeleri
durdurabilecek 

Bangladeş için en uygunu 
Türk İ-Sınıfı firkateyn

Bangladeş için en uygunu 
Türk İ-Sınıfı firkateyn

Bangladeş için en uygunu 
Türk İ-Sınıfı firkateyn

Bangladeş için en uygunu 
Türk İ-Sınıfı firkateyn

Bangladeş için en uygunu 
Türk İ-Sınıfı firkateyn

'Nükleersiz dünya umudu
gerçek dışı'

Bangladeş için en uygunu 
Türk İ-Sınıfı firkateyn
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Mardin'de canlı bomba 
etkisiz hale getirildi

MARDİN'de bombalı eylem hazırlı-
ğındaki terörist etkisiz hale getirildi.
Operasyon sonrası olay yerinde geniş
güvenlik önlemleri alınırken bomba, uz-
man ekiplerce etkisiz hale getirildi.

Mardin'in Nusaybin ilçe merkezinde,
polis ekiplerince durumundan şüphe-
lenilerek durdurulmak istenen şahıs,
üzerindeki bombayı patlatmaya çalış-
ması üzerine görevli personel tarafından
etkisiz hale getirildi. İçişleri Bakanlığı
tarafından yapılan açıklamaya göre,
olay sabah saatlerinde meydana geldi.
Eylem hazırlığı içerisindeki terörist,
Ziyapaşa Sokak'ta polisin dur ihtarına
ve havaya ateş açmasına rağmen elin-
deki bombayla emniyet güçlerine doğ-
ru saldırı amacıyla koşmaya başlaması
üzerine ölü olarak ele geçirildi. Ope-
rasyon sonrası olay yerinde geniş gü-
venlik önlemleri alınırken bomba, uz-
man ekiplerce etkisiz hale getirildi.

Suriye uyruklu olduğu belirlenen
kişinin üzerinde 2.5 kilo patlayıcı olduğu
belirlendi.

İstanbul’da Hizbullah 
operasyonu 

İSTANBUL’da düzenlenen operas-
yonda İçişleri Bakanlığının 'Arananlar
Listesi'nde 'gri' kategoride yer alan
Hizbullah üyesi Zafer Dedeoğlu, ya-
kalandı.

TRT’den Büşra Çelik’in haberine
göre, Terörle Mücadele ekiplerinin ça-
lışması sonucu, hakkında ‘silahlı terör
örgütüne üye olma’ suçundan hakkın-
da yakalama kararı bulunan Zafer De-
deoğlu'nun adresi tespit edildi.

7 Ağustos’ta Avcılar’da düzenlenen
operasyonda İçişleri Bakanlığının Ara-
nanlar Listesi'nde gri kategoride yer
alan Zafer Dedeoğlu yakalandı.

2011'den bu yana arandığı öğrenilen
zanlı, İstanbul Terörle Mücadele Şube
Müdürlüğündeki işlemlerinin ardın-
dan önceki gün sevk edildiği mahke-
mece tutuklandı.

IŞİD'den Suriye
ordusuna saldırı

SURİYE'nin doğusunda yeniden sal-
dırılara başlayan IŞİD'in, geçen gün 6
Suriye askerini öldürdüğü açıklandı.

İngiltere merkezli Suriye İnsan Hak-
ları Gözlemevi (SOHR), Suriye'nin
doğusunda IŞİD tarafından gerçekleş-
tirildiği düşünülen saldırıda Suriye güç-
lerinin en az 6 askerinin öldüğünü
açıkladı.

2019'da Suriye'de alan hakimiyetini
tamamen kaybeden IŞİD'in bu bölge-
de gerilla tipi saldırılarını sürdürmeye
çalıştığı biliniyor. IŞİD özellikle Suri-
ye'nin doğusundaki seyrek nüfuslu ve
kontrolü güç alanlarda Suriye ordusu ve
İranlı milisleri hedef alıyor.

Suriye ordusu geçen aylarda Suri-
ye'deki Filistinli mültecilerden Suri-
ye'nin doğusunu kontrol edebilmek
için bir korucu gücü kurmuştu.

Uzmanlar, ABD seçimlerinde Joe Bi-
den yönetiminin kazanmasının ardından
IŞİD'in eylemlerinin yeniden başlama-
sına dikkat çekiyor.

İHA'LAR BULDU
ATAK'LAR VURDU
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Irak'ın kuzeyinde 13 teröristin etkisiz hale
getirildiği operasyonun hassas şekilde plan-
landığı, sızma girişiminde bulunan teröristle-
rin İHA'lar tarafından tespit edildiği ve ATAK
helikopterlerinin de katıldığı operasyonla vu-
rulduğu öğrenildi. Etkisiz hale getirilen terö-
ristlerin arasında örgütün sözde üst düzey böl-
ge yöneticisinin de bulunduğu değerlendirili-
yor.

Milli Savunma Bakanlığı, Irak’ın kuzeyin-
de terör örgütü PKK mensubu 13 teröristin et-
kisiz hale getirildiğini açıklamıştı. Pençe Kap-
lan bölgesinde terör örgütüne vurulan darbenin
detayları ortaya çıktı. Bakanlık kaynaklarından
alınan bilgiye göre, gece karanlığından yarar-
lanmaya çalışan teröristler Türk Silahlı Kuv-
vetleri unsurlarına saldırı amacıyla sızma gi-
rişiminde bulundu. Bölgeye yaklaşan terö-
ristlerin insansız hava araçları tarafından tes-
pit edilmesinin ardından hemen harekete ge-

çildi. "Sivilleri, tarihi ve dini yapılarla çevreyi
dokunulmaz" kabul eden Mehmetçik, terö-
ristleri anbean takip ederek en doğru zamanda
operasyon için düğmeye bastı. Yerli ve milli
üretim ATAK helikopterlerinin de katıldığı
operasyonla  teröristlerin bulunduğu bölge ateş
altına alındı. Kara ateş destek vasıtalarının da
görev aldığı operasyon sonucunda 13 teröris-
tin etkisiz hale getirildiği belirtildi.

ÜST DÜZEY BÖLGE 
YÖNETİCİSİ DE VAR

Öldürülen teröristlerin arasında örgütün
sözde üst düzey bölge yöneticisinin de bu-
lunduğu değerlendirildi. Öte yandan Milli Sa-
vunma Bakanı Hulusi Akar da geçen hafta ka-
tıldığı Özel Kuvvetler İhtisas Kursu’nun ka-
panış töreninde, terörle mücadelenin karar-
lılıkla devam ettiğini, Mehmetçiğin tarih yaz-
mayı sürdürdüğünü belirterek Irak ve Suri-
ye'nin kuzeyinde 1 Ocak'tan itibaren 1631 te-
röristin etkisiz hale getirildiğini açıklamıştı.

PYD Cenevre'de temsilcilik açıyor
Batı'nın�PKK/PYD�terör�örgütüne�verdiği�destek�bir�kez�daha�gözler�önüne�serildi.�Suriye'nin�kuzeyini�işgal

eden�PKK'nın�çatı�örgütü�PYD,�Cenevre'de�temsilcilik�açacaklarını�duyurdu

SÖZDE “Kuzey ve Doğu Suriye
Özerk Yönetimi”nin Avrupa Tem-
silciliği, bir yazılı açıklama yaparak

İsviçre’nin Cenevre kentinde temsilcilik
açacaklarını belirtti.

Açıklamada sözde “Özerk Yöne-
tim”in başta IŞİD karşısında olmak
üzere “bölgede elde ettiği siyasi ve askeri
başarılar” sonrasında Suriye sorunuyla
ilgilenen Almanya, Fransa ve İsviçre gibi
ülkelerde temsilcilik açmasının önemli
olduğu dile getirildi.

Avrupa ile ilişkilerin geliştirilmesi
için temsilcilikler açıldığının vurgulandığı
açıklamada, “İlk adım olarak Kuzey ve
Doğu Suriye Özerk Yönetimi’nin tem-
silciliğini İsviçre’de açacağız. Çünkü İs-
viçre’de Suriye sorunuyla ilgili birçok
kongre gerçekleşiyor. Suriye sorunun çö-
zümü burada tartışılıyor. Açacağımız
temsilcilikle Kuzey ve Doğu Suriye
Özerk Yönetimi ile İsviçre arasında iliş-

ki kurmaya çalışacağız. Özerk Yönetim'in
Suriye krizi hakkındaki görüşlerini bu
kapsamda gerekli mercilere ulaştıraca-
ğız. IŞİD tehlikesinin halen devam etti-
ği bu süreçte açacağımız temsilcilikle dip-
lomasi çalışmalarını güçlendire-
ceğiz. Siyasi ve kültürel ola-
rak dayanışmayı sürdüre-
ceğiz” denildi. 

Açıklamada, Türk
devletinin Afrin, Ra-
sulayn ve Tel Abyad'ı
işgal ettiği ve bura-
larda yaşadığı öne sü-
rülen teröristleri des-
teklediği iddia edildi.
Açıklama şöyle devam
etti: 

“Türk devleti bu işgal ile
tüm insanlık değerlerini ayaklar al-
tına alıyor. Temsilciğimiz Türk devleti-
nin işlediği suçları uluslararası örgütlerle

paylaşacak. İsviçre makamları ve Özerk
Yönetim arasında arabuluculuk yapa-
cağız. Yine Kuzey ve Doğu Suriyeli va-
tandaşların İsviçre’deki işlerini kolay-
laştıracağız.”

BAŞKA ÜLKELER DE 
DESTEKLİYOR

PKK/PYD, daha
önce de İsveç'in baş-
kenti Stocholm'de
sözde temsilcilik aç-
mış ve Paris, Kopen-
hag ve Washington’da
da benzer çalışmalar

yürüttüğünü açıkla-
mıştı. 
Türk kamuoyunda ise

bu açıklamalardan ziyade
PYD'nin Rusya'da temsilcilik açtı-

ğı yönünde tartışmalar yürütülmüştü. Fa-
kat Rusya'dan yapılan açıklamada söz ko-

nusu haberlerin gerçeği yansıtmadığı
ifade edilmişti.

Batı'dan başta silah ve para olmak
üzere her türlü yardımı alan terör örgütü,
paravan isimlerle meşrulaştırılmaya ça-
lışılıyor. 

Türkiye ise PKK ile PYD'nin aynı ör-
güt olduğunu; yöneticilerinin geçmişle-
rini ve emir-komuta zincirini açıklayarak,
silah ve para trafiğini ortaya koyarak
uluslararası arenada anlatmaya çalışıyor.

Konuyla ilgili değerlendirmede bu-
lunan bir uzman da, “PKK/PYD'nin
Cenevre'de sözde temsilcilik açacağına
dair bilgi çok önemli. Gözden kaçırma-
yalım, önleyici tedbirler alınmalı... Su-
riye'nin kuzeyindeki yapıya, adım adım
uluslararası bir statü giydirilmeye çalı-
şılıyor.” diyor.

İsviçre'nin ve Türk Dışişleri’nin ise bu
konuda henüz bir açıklaması bulunmu-
yor.

TUSAŞ, Boeing 737 için 
motor kapağı üretecek 

BOEING ile TUSAŞ,
Boeing’in tek koridorlu
uçak ailesi Boeing 737’le-
rin motor kapağı üretim
ve tedariki için sözleşme
imzaladı. TUSAŞ’ın bu
sözleşme ile 2025 yılın-
dan itibaren üretilen tüm
Boeing 737 uçakları için
aylık motor kapağı üreti-
minin yarısını karşılama-
sı öngörülüyor.

Türk Havacılık ve
Uzay Sanayii (TUSAŞ),
yeni sözleşmelerle Bo-
eing Ticari Uçaklar port-
föyünü genişletiyor. TU-
SAŞ son olarak Boeing

ile Boeing 737 motor ka-
pağı üretimi için sözleş-
me imzaladı. Bu sözleş-
me ile TUSAŞ’ın 2025 yı-
lından itibaren üretilen
tüm Boeing 737 uçakları
için aylık motor kapağı
üretiminin yarısını karşı-
laması öngörülüyor.

737 motor kapakları-
nın üretimi, TUSAŞ’ın
halihazırda Boeing için
787 Dreamliner irtifa dü-
meni, kargo paneli, kuy-
ruk yatay hücum kenarı
ile 737 irtifa dümenini
üretmekte olduğu Anka-
ra’daki tesislerinde ger-
çekleştirilecek.

YENİ YETKİNLİK

Anlaşmaya ilişkin
açıklama yapan TUSAŞ
Genel Müdürü Prof. Dr.
Temel Kotil, “Şirketimiz
yarım asırlık tecrübesi ile
hava yapısalları alanında

rüştünü ispatlamış üreti-
ciler arasında yer almaya
devam ediyor. Bir yandan
ülkemizin havacılık ala-
nında beka projelerini
üretirken, diğer taraftan
dünyanın önde gelen
hava platformu üreticileri
için de yüksek kaliteli
kritik üretimler gerçek-
leştiriyoruz. Anlaşma
kapsamında Boeing için
üretimini gerçekleştire-
ceğimiz motor kapağı
üretimi için heyecanlı-
yız. Yeni bir yetkinliği
daha şirketimize kazan-
dırıyoruz” diye konuştu.

Boeing Türkiye Ge-
nel Müdürü ve Ülke
Temsilcisi Ayşem Sargın
ise, “Boeing’in stratejik
büyüme ülkeleri arasında
yer alan ve önemli bir
sanayi ve teknoloji orta-
ğı olan Türkiye’nin, kü-
resel havacılık sektörüne
büyük katkılar sağlama
potansiyeli olduğuna ina-
nıyoruz. Boeing,  Türki-
ye  ile birlikte birkaç yıl
önce hayata geçirdiği
Milli Havacılık Planı ile
ülkedeki varlığını, yatı-
rımlarını ve tedarik zin-
cirini genişletti. 737 mo-
tor kapağı üretimi için
TUSAŞ’ın seçilmesi, Bo-
eing’in Türkiye ile olan
stratejik ortaklığını ve
Türk havacılık sanayii-
nin dünya standartların-
daki kabiliyetini yansıt-
maktadır” ifadelerini kul-
landı.

RUSYA Dışişleri Ba-
kanlığı, Bakan Lavrov ve
Azerbaycanlı mevkidaşı
Bayramov’un bugün yap-
tıkları telefon görüşme-
sinde Azerbaycan-Erme-
nistan sınırındaki duru-
mu normalleştirmenin
yollarını görüştüğünü bil-
dirdi.

Bakanlıktan yapılan
açıklamada, Rusya Dışiş-
leri Bakanı Sergey Lav-
rov ve Azerbaycan Dışişleri Bakanı Ceyhun Bayra-
mov’un bugün yaptıkları telefon görüşmesinde Azer-
baycan-Ermenistan sınırındaki durumu normalleş-
tirmenin yollarını görüştüğü belirtildi.

Açıklamada, “Rusya, Azerbaycan ve Ermenistan
liderlerinin 9 Kasım 2020 ve 11 Ocak 2021 tarihli açık-
lamalarının yerine getirilmesinin çeşitli yönleri ve Er-
menistan-Azerbaycan sınır bölgesindeki durumu
normalleştirmenin yolları ile ilgili ayrıntılı görüş
alışverişinde bulunuldu” ifadelerine yer verildi.

Tarafların ayrıca ikili ilişkilerin güncel konuları-
nı, bölgesel ve uluslararası gündemi de ele aldıkla-
rına dikkat çekilen açıklamada, “Rusya, Azerbaycan

ve Ermenistan Başbakan
Yardımcılarının eş başkan-
lığındaki Üçlü Çalışma Gru-
bu'nun bölgedeki ekonomi
ve ulaşım bağlarının üze-
rindeki engelleri kaldırma
faaliyetlerine en kısa za-
manda yeniden başlaması-
nın önemi vurgulandı. Bir-
leşmiş Milletler (BM), Av-
rupa Güvenlik ve İşbirliği
Teşkilatı (AGİT) ve ‘Hazar

Beşlisi’ dahil olmak üzere,
uluslararası platformlarda işbirliğinin daha da de-
rinleştirilmesi ile ilgili konular ele alındı” denildi. 

Bakanların ‘Rusya ve Azerbaycan arasındaki çok
yönlü ilişkilerin ileriye dönük gelişiminden, ticari ve
ekonomik bağların istikrarlı büyümesinden duy-
dukları memnuniyeti’ dile getirdikleri kaydedilen açık-
lamada, “Azerbaycan Devlet Başkanı İlham Aliyev'in
20 Temmuz'da Rusya’ya yaptığı çalışma ziyareti sı-
rasında varılan anlaşmaların uygulanması yönünde
karşılıklı niyet teyit edildi” ifadeleri kullanıldı. 

Açıklamada,  “Dışişleri bakanlıkları üzerinden
temasların sürdürülmesi üzerinde anlaşmaya varıl-
dı” denildi.

İsrail Filistinlilere ait 
yapıları yıktı

İSRAİL güçleri işgal altındaki Batı Şeria’da Fi-
listinlilere ait çok sayıda yapıyı "ruhsatsız" olduğu ge-
rekçesiyle yıktı, 8 Filistinliyi de gözaltına aldı.

Cenin kentine bağlı Yabad Belde Belediye Baş-
kanı Samir Ebubekir, AA muhabirine yaptığı açık-
lamada, İsrail askerlerinin beldeye baskın düzenle-
yerek bir yıkım operasyonu gerçekleştirdiğini belirtti.

Ebubekir, İsrail güçlerinin beldede kahvehane ve
kasap dükkanının da içinde olduğu 6 ticari alan ile
tarım işlerinde kullanılan bir su deposunu "ruhsatsız"
olduğu gerekçesiyle buldozerlerle yıktığını söyledi.

Öte yandan yerel kaynaklardan alınan bilgiye göre,
İsrail askerleri sabah saatlerinde Nablus ve Ramal-
lah kentlerinde 8 Filistinliyi gözaltına aldı.

Filistinli kaynaklara göre, İsrail makamları sade-

ce geçen yıl işgal altındaki Doğu Kudüs ve Batı Şe-
ria'da Filistinlilere ait 500'ü aşkın ev ve iş yerini yık-
tı.

İsrail yönetimi ile Filistin arasında 1995'te imza-
lanan "İkinci Oslo Anlaşması" çerçevesinde Batı Şe-
ria; A, B ve C bölgelerine ayrılmıştı.

Yüzde 18'i kapsayan "A bölgesi"nin yönetimi ida-
ri ve güvenlik olarak Filistin'e; yüzde 21'lik "B böl-
gesi"nin idari yönetimi Filistin'e, "güvenliği" İsrail'e dev-
redilmiş; yüzde 61'ini oluşturan "C bölgesi"nin ise "ida-
ri yönetimi ve güvenliği" İsrail'e bırakılmıştı.

İsrail yönetimi kendi kontrolünde olduğu gerek-
çesiyle çoğunlukla "C bölgesi"nde Filistinlilerin yeni
bina veya genişletme çalışması yapmasına izin ver-
miyor.

Rusya ve Azerbaycan 
Ermenistan sınırını görüştü 
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MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli, üni-
versite sınavında Temel Yeterlilik Testinde
(TYT) uygulanan baraj puanının 150, Alan
Yeterlilik Testinde (AYT) uygulanan baraj
puanının da 180 olduğunu belirterek, "Sal-
gın dönemi göz önüne alınarak TYT baraj
puanın 140’a, AYT baraj puanın da 160’a çe-
kilmesi teklif ve temennimizdir. Gençlik so-
kakta değil üniversitede olsun, kavgaya de-
ğil kucaklaşmaya, kutuplaşmaya değil kar-
deşliğe tıpkı coşkun bir nehir gibi aksın" dedi.

Devlet Bahçeli, Twitter hesabı üzerin-
den açıklamalarda bulundu. Bahçeli açık-
lamasında, gençlerin önemli sorunlarından
birinin üniversite sınavı olduğunu söyledi.
Kendilerinin bu konudaki görüş ve tekli-
finin çok açık olduğunu kaydeden Bahçe-
li, şu ifadeleri kullandı: “Üniversite sınavı
kaldırılmadan, üniversite kapılarına yığılan
genç kuşağın özlemleri karşılanmadan
hakkaniyetli ve huzurlu bir vicdana kuş-
kusuz sahip olamayız. 2020 yılının Mart
ayından bugüne kadar hem ülkemiz hem
de dünya olağanüstü salgın şartlarına ma-
ruz kalmıştır. Mecburiyetten yüz yüze eği-
time ara verilmiş, online, yani uzaktan eği-
time geçilmiştir. Zira sağlık her şeyin ba-
şıdır. Hiçbir evladımızın hayatı riske atıl-
mamalıdır. Salgın döneminde devlet, top-
lumun her kesimine ulaşmak, mağduri-
yetleri gidermek için var gücüyle mücadele
etmiştir. Bu şartlar altında özellikle üni-
versite sınavına giren kardeşlerimizin ve ai-

lelerinin çağrı ve talepleri duyulmalıdır.”

'GENÇLİK SOKAKTA DEĞİL
ÜNİVERSİTEDE OLSUN'

“2021 yılında YKS’ye 2 milyon 416 bin
kardeşimiz girmiştir. Sonuçlara baktığımız-
da derhal tedbir almamız gereken bir tab-
loyu çok net olarak görmek mümkündür” di-
yen Bahçeli açıklamasını şöyle sürdürdü:

“2021 YKS sonuçlarına göre, sayısal
puan türünden 390 bin 132, sözel puan tü-
ründen 563 bin 808, eşit ağırlıklı puan tü-
ründen de 587 bin 678 kardeşimiz barajı geç-
miştir. Salgının neden olduğu ağır ortamdan
dolayı genel başarı düzeyi bu yıl çok düşm-
üştür. Barajın yüksek olmasının ise en az 1
milyon gencimizin tercihini etkileyeceği,
yaklaşık 500 bin gencimizin de tercih bile ya-
pamayacağı anlaşılmaktadır. Yine sayıları 500
bin civarında olan gencimizin 150 ile 180 ara-

sında bir puan aldığı tespit edilmiştir. Söz ko-
nusu barajın belirli ölçülerde aşağı çekilmesi
yüzbinlerce gencimizin tercih yapmasına im-
kan tanıyacaktır. Şu anda Temel Yeterlilik
Testinde (TYT) uygulanan baraj puanı 150,
Alan Yeterlilik Testinde (AYT) uygulanan
baraj puanı da 180’dir. Salgın dönemi göz
önüne alınarak TYT baraj puanın 140’a,
AYT baraj puanın da 160’a çekilmesi teklif
ve temennimizdir. Üniversiteye girmek için
mücadele eden, ama salgın gibi mücbir ve
zecri hallerden dolayı hedeflediği puanları
elde edemeyen gençlerimize sahip çıka-
lım. Gençlik sokakta değil üniversitede ol-
sun, kavgaya değil kucaklaşmaya, kutup-
laşmaya değil kardeşliğe tıpkı coşkun bir ne-
hir gibi aksın. Kitapla, kalemle, arkadaşlık
bağlarıyla, sıcacık gülümsemelerle çağı kav-
rasın, üstün meziyetlerle donansın, gelecek
de Türkiye’nin olsun.”

HABER MERKEZİ

CHP Genel Başkan Yardımcısı
Onursal Adıgüzel, sosyal med-
yadaki dezenformasyonla sa-

mimi mücadele edilecekse önce ikti-
darın kendi eteğindeki taşları dökmesi
gerektiğini söyledi.

Adıgüzel, yaptığı yazılı açıklamada,
iktidarın sosyal medyanın düzenlen-
mesine ilişkin çalışma içerisinde ol-
duğunu ancak geçen yıl TBMM'de ku-
rulan Dijital Mecralar Komisyonun-
da bu konuya ilişkin herhangi bir ça-
lışmanın gündeme gelmediğini belirtti.

'SANSÜRÜ 
MEŞRULAŞTIRMA ARACI'

Adıgüzel, "Açıklamalardan, söz ko-

nusu düzenlemenin sosyal medyada-
ki dezenformasyonla mücadele kap-
samında yapılacağı ifade edilmektedir.
Tıpkı geçen yıl TBMM'den geçen
tartışmalı sosyal medya düzenleme-
sinde olduğu gibi AKP, bugün de Al-
manya'daki düzenlemeleri, kendi san-
sürü ve medya üzerinde baskıyı he-
defleyen düzenlemesine yönelik meş-
rulaştırma aracı olarak kullanmakta-
dır." görüşünü savundu.

HELPTURKEY'İ 
MASUMLAŞTIRDI

İktidarın, dezenformasyonla mü-
cadeleden kastının sosyal medyadaki
muhalif sesleri, medya platformlarını
susturmak olduğunu iddia eden Adı-
güzel, sosyal medyanın bilinçlendirme

gücünün Ak Parti'yi rahatsız ettiğini ile-
ri sürdü. Adıgüzel, şunları kaydetti:

"Sosyal medyadaki dezenformas-
yonun bir gerçeklik olduğu, bununla
mücadele edilmesi gerektiği aşikardır.
Ancak dezenformasyonla gerçekten
iddia edildiği gibi samimi bir mücade-
le gösterilecekse önce iktidarın kendi
eteğindeki taşları dökmesi gerekmek-
tedir. Bu ülkedeki dezenformasyonun

en büyük kaynağı, halkın yardım çığ-
lıklarını dış mihrakların oyunu diye
yaftalayan, kendinden olmayan her
muhalif sesi 'dış güçlerin ajanı/terörist'
diye ilan eden zihniyetin ta kendisidir.
AKP dezenformasyonun önüne geç-
mek istiyorsa halkın gerçek bilgiye şef-
faf ve sağlıklı bir şekilde erişeceği bir sos-
yal medya için çabalamalı, sansürcü zih-
niyete bir an evvel son vermelidir.”
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'HelpTurkey'�kampanyasıyla�gündeme�oturan�
sosyal�medya�dezenformasyonuna�karşı�yasa�
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OPTİMAR Araştırma Başkanı
Hilmi Daşdemir, CHP'nin cum-
hurbaşkanı adaylığı için eski Baş-
bakan Yardımcısı Mehmet Şimşek
ile görüştüğünü iddia etti. CHP Söz-
cüsü Faik Öztrak iddiayı yalanladı. 

CHP'nin cumhurbaşkanı aday-
lığı için Ak Partili bir isimle temasta
olduğu iddiasıyla ilgili konuşan Daşdemir söz
konusu ismin eski Başbakan Yardımcısı Meh-
met Şimşek olduğunu ileri sürdü. Daşdemir,
"Benim Cumhuriyet Halk Partisi içerisinden
aldığım bir bilgiye göre yakın zamanda Meh-
met Şimşek'le temas halindelermiş. Ali Ba-
bacan, Abdullah Gül’den sonra Kürt köken-
li olması sebebiyle Mehmet Şimşek’le yakın za-
manda görüşüldü" dedi.

Daşdemir, CNN Türk yayınında yaptığı
açıklamada "En önemli kriter Kürt kökenli ol-
ması. İkinci olarak Ak Partili ve Kürt köken-
li olması. Görüşüldüğünü ve kendisiyle temasa
geçildiğini duydum" ifadesini kullandı.

SUNİ GÜNDEM

CHP Sözcüsü Faik Öztrak, dünkü açıkla-
masında iddiayı yalanladı. Öztrak, "Manzara
açık. Yeni bir suni gündem harekatı başlat-
maya, milletin asıl gündemini çalmaya çalışı-
yorlar. Allah akıl fikir versin başka bir şey söy-
lemeye gerek yok" dedi.

CHP MYK sonrası açıklamalarda bulunan
Parti Sözcüsü Faik Öztrak, başta orman yan-
gınları olmak üzere gündeme ilişkin konuştu.
Orman yangınlarında iktidarı suçlayan Öztrak
“Milli servetimiz ormanlarımızı koruyacak, yan-
gın söndürecek uçan araç ihtiyacını, düzensiz
yıllık ihalelerle, eksik gedik teminlerle çözmeye
çalışmışlar. Sonuç, karşımızda duran korkunç

bilanço. 20 yılda yanan orman alanı, 10
günde yandı.” dedi. Öztrak'ın bu yıl
Türkiye ortalamasının üzerinde çı-
kan orman yangınlarında sabotaj ko-
nusunu görmezden gelmesi dikkat
çekti. 

Öztrak şöyle konuştu: “2007’de
Güvercinlik koyunda yangın çıktı. Ar-

dından da üç tane otel konduruldu. Ne Ana-
yasa dinlendi, ne de vicdan? Peki, o dönem-
de Muğla Orman Bölge Müdürü kim? Bugün
Orman Genel Müdürlüğü’nün helikopterine
binip, yanan ormanları inceleyen AK Parti An-
talya Milletvekili. Kuzu kurda, ormanlarımız
da bunların rant iştahına emanet edilemez. Bu
işler öyle, felaketzedelerle pazarlık yaparak ol-
maz. Kim, yangında ne kaybettiyse, tastamam
kendilerine geri verilmesi gerekir. Yanan böl-
gelerin demografik yapısının değişmemesi
için, Muğla'nın köylerinde ve Toroslar’da ya-
şayan yurttaşlarımızı ata yurtlarında tutmak için
her tedbir mutlaka alınmalıdır.”

'İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ' DEDİ

“Ormanlık alanlarımızın talan edilmesine
asla müsaade etmeyeceğiz. İklim değişikliği,
ne yazık ki önümüzdeki yılların en büyük so-
runlarından biri olacak. Ranta, taşa, betona ve
borca dayalı büyüme modelini değiştireceğiz.
Yeşil Mutabakat’a uyum, Paris İklim Değişikliği
Anlaşması'na taraf olma konusunda gereken
siyasi iradeyi göstereceğiz.” Yurttaşlara çarrı
yapan Öztrak “Özellikle Muğla, yerli turistin
rağbet gösterdiği bir ilimiz. Yangın nedeniy-
le otel rezervasyonlarının iptal edildiğini öğ-
reniyoruz. Ne olur, tatil planlarını değiştir-
meyelim. Otel rezervasyonlarını iptal etme-
yelim”  şeklinde konuştu.

Daşdemir'in Şimşek 
iddiasına yalanlama 

BATMAN'IN Kozluk il-
çesinde MHP İlçe Başkanı
Cengiz Çetin'in aracı kun-
daklama sonucu çıkan yan-
gında hasar gördü.

Çetin'in ilçedeki evinin
bahçesinde park halinde bu-
lunan otomobili önceki gün
kimliği henüz belirleneme-
yen kişi ya da kişilerce ateşe
verildi. Alevleri fark eden
Çetin, yangını müdahalesi ile
söndürdü.

Durumun bildirilmesi üze-
rine olay yerine sevk edilen
polis ekiplerince yapılan ilk in-
celemede otomobilin ön camı

kırılarak aracın içine yanıcı
madde atıldığı tespit edildi.
Çıkan yangında otomobil ha-
sar gördü. 

'KİMSEYLE 
HUSUMETİM YOK'

Çetin, yaptığı açıklama-
da, faillerin bulunması ko-
nusunda devlete ve emniyet
güçlerine güvendiğini söyledi.
Kimse ile arasında herhangi
bir husumet bulunmadığını
ifade eden Çetin, "Olayın kısa
zamanda aydınlatılacağına
eminiz." dedi.

� BATMAN - AA
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TÜRKİYE Barolar Birliği, müca-
delesinde hedeflediği geleceği şöyle
tarif etti: savunmanın özgür, yargının
bağımsız olduğu; adil yargılan-
ma hakkının ihlal edilmedi-
ği, düşünceyi ifade özgür-
lüğünün hayata geçirildiği,
vatandaşlarımızın adalete
güven duyduğu ve hukuk
güvenliğinin herkes için sağ-
landığı bir gelecek.

Türkiye Barolar Birliği (TBB)
kuruluşunun 52’nci yılı nedeniyle bir
mesaj yayımladı. Mesajda, “Yargının
kurucu unsuru savunmayı temsil
eden avukatların çatı örgütü Türki-
ye Barolar Birliği olarak, insan hak ve
özgürlükleri, demokrasi ve hukukun
üstünlüğü mücadelesiyle örülü 52
yılı geride bıraktık. Kurulduğumuz 9
Ağustos 1969 tarihinden bu yana ol-
duğu gibi bundan sonra da baroları-
mız ve meslektaşlarımızla birlikte, sa-
vunmanın özgür, yargının bağımsız ol-
duğu; adil yargılanma hakkının ihlal
edilmediği, düşünceyi ifade özgürlü-
ğünün hayata geçirildiği, vatandaş-
larımızın adalete güven duyduğu ve
hukuk güvenliğinin herkes için sağ-
landığı bir gelecek için mücadele et-

meye aynı kararlılıkla devam edece-
ğiz.” denildi.

'SERVETİMİZ KURULUŞ 
İLKELERİMİZ'

“Bu hedefe ulaşmak için sa-
hip olduğumuz en büyük ser-
vet, Türkiye Cumhuriyeti’nin
kuruluş ilkelerinde de ifa-
desini bulan hukukun üstün

değerleridir” ifadesine yer ve-
rilen mesaj şöyle devam etti:

“Türkiye Barolar Birliği olarak bu
değerler için verdiğimiz mücadeleden
de avukatlık mesleğinin itibarını yük-
seltmek, meslektaşlarımızın karşı-
laştıkları sorunlara çözüm üretmek ve
mesleki gelişmelerine destek sağla-
mak için çalışmaktan da bir an bile
geri durmamız mümkün değildir.
Kuruluş yıldönümümüz vesilesiyle,
bize onurlu geçmişimizi emanet eden
Türkiye Barolar Birliği’nin önceki
Başkanlarına, Yönetim, Disiplin, De-
netleme Kurulu üyelerine, Türkiye
Barolar Birliği Delegesi olarak görev
yapmış tüm meslektaşlarımıza te-
şekkürlerimizi ve şükranlarımızı su-
nuyor, ebediyete irtihal eden değer-
li başkanlarımızı, kurul üyelerimizi,
delegelerimizi ve meslektaşlarımızı
rahmet ve özlemle anıyoruz.”

‘Hukukun değerleri
en büyük servetimiz’

AYDINLIK / ANKARA

YARGITAY, kendisini ev-
den çıkaran ev sahibi hakkında
“PKK terör örgütüne yardım
ediyor” şeklinde yaptığı asılsız
ihbar üzerine “İftira” suçundan
açılan davada verilen beraat ka-
rarını bozdu. 

Yargıtay’ın önüne gelen bir
dosyaya göre bir kişi, 155 polis
ihbar hattını arayarak, bir ika-
mete teröristlerin gelip gittik-
lerini, özellikle gece saat 02:30
gibi gelip gündüz 15:00'te evden
çıktıklarını, yanlarında çuval
olduğunu, silahları çuvallara
koyduklarını, o an yanlarında
iki keleş olduğunu, çantada ise
bomba olduğunu belirterek ih-
barda bulundu. İhbar üzerine
evde bulunan kişi hakkında si-
lahlı terör örgütüne yardım
suçundan soruşturma başlatıl-
dı. Soruşturma kapsamında
söz konusu ikamette arama
yapılırken yapılan aramada,
PKK silahlı terör örgütüne ait
herhangi bir suç unsuru bu-

lunmadı ve savcılık tarafından
takipsizlik kararı verildi.

BERAAT KARARINI
BOZDU

Bu olay üzerine hakkında ta-
kipsizlik kararı verilen kişi,
kendisini ihbar eden kişi hak-
kında “İftira” suçundan dava
açtı. Yerel mahkemede sanık
hakkında beraat kararı verilir-
ken karar temyiz edilince dos-
ya Yargıtay 8. Ceza Dairesi’ne
geldi. Daire, sanığın mahku-
miyeti yerine beraat kararı ve-
rilmesini yasaya aykırı bula-
rak verilen hükmü bozdu. Ka-
rarın gerekçesinde, davayı açan
kişinin, kendisini ihbar eden sa-
nığın oturduğu evi satın aldığı,
bu ikamette herhangi bir kira
bedeli ödemeden uzunca bir
süre oturması nedeniyle sanı-
ğı evden çıkartıp kendisinin
eve yerleştiği hususu yer aldı.
Dosyada ayrıca bu olay üzeri-
ne sanığın, ev sahibi hakkında
söz konusu ihbarı gerçekleş-
tirdiği belirtildi.

TÜRKİYE�BAROLAR�BİRLİĞİ�52�YAŞINDA

MHP'li ilçe başkanının 
otomobili kundaklandı
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EDİRNE'DE güvenlik güçleri, Yu-
nanistan'a kaçmaya çalışan 4 Fetul-
lahçı Terör Örgütü (FETÖ) şüpheli-
sini sınırda yakaladı.

Alınan bilgiye göre, güvenlik güç-
leri, Enez ilçesi 1. derece askeri yasak
bölgede düzenledikleri operasyon-
da yasa dışı yollardan Yunanistan'a git-
meye çalışan E.Y, A.S, T.T ve F.T'yi
gözaltına aldı.

Araştırmada bu kişilerin FETÖ
şüphelisi oldukları tespit edildi. Zan-
lıların jandarmadaki işlemleri sürüyor.

� EDİRNE - AA

Yunanistan'a kaçarken yakalandılar

Hilmi Da�demir Mehmet �im�ek
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E
UROPEAN Forest Fire Information
System (EFFIS) yani Avrupa Orman Yan-
gını Bilgi Sistemi doğrudan Avrupa Birliği’ne

bağlı bir kuruluş. EFFIS her yıl Avrupa ülkelerinin
orman yangını bilançolarını yayınlar. 

Türkiye’nin 1990-2019 aralığında yangın ne-
deniyle kaybettiği orman alanları aşağıdaki grafik-
te gösterilmiştir:

Buna göre Türkiye 30 yılda yaklaşık 300 bin hek-
tar ormanlık alan kaybetmiştir. Yani yıllık ortala-
ması 10 bin hektardır. Bu sayı çok önemli.
EFFIS’in raporlarına göre sadece 1994’te 430 bin
hektar orman kaybeden İspanya’nın yıllık orman
kaybı ortalaması yaklaşık 157 bin hektardır.
Türkiye’de 10 bin hektar, İspanya’da 157 bin hek-
tar olan yıllık orman kaybı ortalaması Portekiz’de
116 bin, İtalya’da 103 bin, Yunanistan’da 43
bin, Fransa’da 25 bin hektardır. Aşağıdaki gra-
fiklerde bu ülkelerin 1980’den itibaren yangınla kay-
bettikleri orman alanlarını görebilirsiniz: 

Sayılardan da anlaşılacağı üzere iklim, bit-
ki örtüsü ve ormanların toplam yüzölçümü
içerisinde kapladığı alan olarak bize benze-
yen (%29-36) Akdeniz ülkeleri içerisinde yan-
gınla mücadelede en başarılı ülke Türkiye.
Üstelik Türkiye 22,2 milyon hektarlık orman var-
lığıyla diğer ülkelerden daha geniş orman alanına
sahip olduğu halde bu başarıyı sağlamış durumda.
(İspanya 18,5 milyon ha, İtalya 9,5 milyon ha, Fran-
sa 17,2 milyon ha, Portekiz 3,3 milyon ha, Yu-
nanistan 3,9 milyon ha. Kaynak: FAO)

Türkiye ile diğer Akdeniz ülkelerinin kıyaslanması
ayrı bir yazıda ele alınacaktır. Ancak şimdilik şunu
söyleyelim: Türkiye’nin bol bol uçağı olan bu
ülkelerden 2,5 ila 15 kat arasında değişen
oranlarda başarılı olması hem çok tartıştı-
ğımız uçakların orman yangınlarını sön-
dürmede tek başına etkinliği açısından hem
de Türkiye’nin köklü ve yaygın ormancılık
teşkilatı açısından bize bir fikir veriyor.  

Bu arada yine FAO (Birleşmiş Milletler Gıda ve
Tarım Örgütü) verilerine göre 1990 yılında 19,7
milyon hektar olan Türkiye ormanlarının, 2020 iti-
barıyla 22,2 milyon hektara ulaştığını söyleyelim.
Ormanlarımız 30 yılda 2,5 milyon hektar ge-
nişlemiştir. Ankara’nın yüzölçümünün 2,5 mil-
yon hektar olduğunu düşünürseniz, yapılan
işin büyüklüğünü daha iyi anlarsınız. Yani ya-
nan ormanlar tekrar ormanlaştırıldığı gibi, yeni or-

man alanları da oluşturulmuştur. 

OLGULAR

Şimdi son yangınları madde madde analiz
edelim:

1- Ülkemizde son 10 gündür yaşanan orman
yangınları, yukarıdaki grafikte aktarılan orman yan-
gını rutinimizin çok dışında. Son yangınlarda yak-
laşık 100 bin hektar orman kaybı yaşadık. Bu sayı
Türkiye’nin yaklaşık 10 yıllık orman kaybı-
na denk. Bu, Türkiye tarihinin en büyük yangı-
nı. O zaman “iklim krizi” tezini ortaya atan-
lara şu soruyu sormalıyız: İklim krizi bu yıl
mı başladı? 

2 - Yangınlar, tek bir noktada başlayıp sıçraya-
rak yayılmış değil. Eş zamanlı diyebileceğimiz bir za-
man dilimi içerisinde birbirinden bağımsız çok sa-
yıda il ve ilçede ortaya çıktı. Hatay, Osmaniye, Ada-
na, Mersin, Antalya, Muğla, Denizli, Isparta ve Bur-
dur’da yoğunlaşan ve aynı günlerde ortaya çıkan
yangınların birbirleriyle bağlantıları yok. Üstelik aynı
il ya da aynı ilçede çıkan yangınların bile birçok fark-
lı noktada aynı anda ortaya çıktıkları resmi açıkla-
malardan anlaşılıyor. Bunun sabotaj dışında bir
anlamı yok. Ki işin uzmanları bu konuda hem-
fikir.

3 - Yangınların bütün milletimizin ormanlara gi-
derek mangal yaktığı 17-25 Temmuz arasındaki Kur-
ban Bayramı tatilinde değil, artık yoğun mesainin
başladığı bir sonraki hafta çıkmış olması, yangın-
ları mangalcıların dikkatsizliğinin çıkardığı
yönündeki tezi de boşa düşürüyor. 

4 - Hem kıdemli ormancılar, hem de yangın ko-
nusunda tecrübeli olan orman köylülerimiz rüzgâ-
rın yönü dâhil çeşitli etkenlerin ve sonuçların hesap
edilerek orman yangınlarının çıkarıldığı konusun-
da açık kanaatlerini bildiriyorlar.  

5- Yangın çıkarılan bölgelere yakından ba-
kıldığında Türkiye’nin turizm bölgelerinin özel-
likle hedef alındığı çok açık. Antalya ve Muğ-
la ile ilçeleri turizmin can damarları. Salgın süre-
cinin hafiflemesiyle birlikte tam doluluğa ula-
şan turizm sektörü, Türkiye’ye ekonomik ola-
rak nefes aldırtacak bir potansiyel taşıyor.
Önceki gün Dalaman Havalimanı çevresinde çı-
kartılan yangın da bu gerçeği perçinledi. Kaş’tan Dat-
ça’ya kadar olan bölgedeki eşsiz turizm alanlarımıza
ulaşım bu havalimanından sağlanıyor. 

6 - Yangın çıkartılan bölgelerle ilgili bir diğer olgu,
Antalya, Adana, Mersin, Hatay bölgesinde yo-
ğunlaşan tarım faaliyetinin ve seracılığın he-
def alınmış olması. Bu bölgeler Türkiye’nin gıda gü-
venliği için çok önemli olmakla birlikte, ihraç ettikleri
nitelikli tarım ürünleriyle döviz girdisi sağlayarak ülke
ekonomisine önemli bir katkı sağlamaktadır. 

7 - Dikkat çekici bir diğer nokta çıkartılan yan-
gınların bölgenin temel enerji kaynakları olan Ya-
tağan, Yeniköy ve Kemerköy termik santral-
lerini hedef alması. Bireysel kullanım dışında sanayi,
turizm ve tarım için hayati öneme sahip bu sant-
rallerin hedef alınması Türkiye’ye dönük saldırının
boyutuyla ilgili bize önemli bir fikir veriyor. Ayrıca
gerçek dışı “santraller patlayacak” yaygarasıyla
birlikte “bu ülke nükleer santral işletemez” fik-
ri de piyasaya sunularak, Akkuyu Santrali üzerin-
den Türkiye’nin nükleer enerji atağı da hedefe ko-
nulmuştur. 

8 - Yangınlarla eş zamanlı başlatılan “Global
Call: Help Turkey” (Küresel Çağrı: Türkiye’ye Yar-
dım Edin) kampanyası da fotoğrafı tamamlıyor. 2,8
milyon tivitin 2 milyonunun sahte hesaplardan atıl-
dığı, ABD merkezli hesaplardan organize edilen bu
kampanya Türkiye’nin “yönetilemediği” ve
“müdahale edilmesi gereken bir ülke” olduğu
yönünde kara propaganda amacı taşıyan, aslın-
da geleceğe dair de ipuçları veren bir tertipti. Bu yı-
kıcı çağrının yanı sıra yangınlar boyunca ortaya atı-
lan yalanlar, sosyal medyada dolaşıma sokulan ger-
çek dışı görüntüler ve yangınlara canla başla mü-
dahale edilmesine karşın bunun aksini iddia eden
bozguncu tezvirat, hem milleti hem de yangı-
na müdahale eden ekipleri moral olarak çö-
kertmeyi amaçlıyordu. 

9 - Her şey bir yana, terör örgütünün yangın-
ları üstlenmesi başka bir yoruma gerek bırakmıyor.
Kaldı ki örneğin İtalya’da son dönemde çıkan or-
man yangınlarının yaklaşık yüzde 60’ının kundak-
lama sonucu (mafya vb.) ortaya çıktığı açıklandı. (De-
utsche Welle, 4 Ağustos 2021. Haberi İtalya’nın
en büyük çiftçi örgütü olan Coldiretti’ye dayandır-
mışlar) Yani “E bütün dünya yanıyor, demek ki ik-
lim krizi” söylemi, bir safsatadan ibaret. 

SONUÇ:

Yukarıda 9 maddede özetlemeye çalıştığımız ol-
gular, “iklim krizi”, “küresel ısınma” ya da “iklim de-
ğişikliği” sonucu ortaya çıkan yangınlarla değil,
ABD’nin terör örgütleriyle birlikte Türkiye’ye
karşı yürüttüğü yeni tipte bir savaşla karşı kar-
şıya olduğumuzu gösteriyor. Bu savaş hem sa-
hada hem de propaganda düzleminde yürütülüyor.
Hedef Türkiye’ye özellikle ekonomik olarak
diz çöktürtmektir.

Kamu görevlileri bunu açıkça ifade edemeyebi-
lir. Çünkü Türkiye’nin turizm bölgelerine yönelen te-
rör saldırısı olduğu yönünde bir resmi söylem, Tür-
kiye’nin seyahat edilmesi sakıncalı bir ülke olarak ilan
edilmesiyle dolayısıyla beklenen yüksek turizm ge-
lirlerinin yok olmasıyla sonuçlanabilir. 

Türkiye’nin karşı karşıya olduğu tehdidi doğru sap-
tamaz ve “iklim krizi” gibi durumu açıklamaktan uzak
yorumlara kendimizi kaptırırsak yığınakta büyük bir
hata yaparız. Ormanlarımızı ABD ve taşeronları-
na karşı savunduğumuzu bilirsek, işte o zaman doğ-
ru çözümleri ve tedbirleri de üretebiliriz.

Tabi tabi. Bunlar
hep iklim krizi…

xxxxxxx@xxxxxx

Utku
REYHAN

ERCAN DOLAPÇI

PKK 1984-2015 yılları arasında dü-
zenlediği saldırılarda, 6 bin 741 sivili
katletti, 14 bin 257 kişiyi de yaraladı.

Örgüt 1993-2012 yılları arasında 120 sabotaj
düzenledi. Bunların çoğu turizm bölgeleri-
ne yönelikti.

PKK orman yangınlarıyla bir kez daha
gündemde.

Eli kanlı örgüt, Abdullah Öcalan’ın 1999
yılında yakalanması ve yargı-
lanması sırasında bütün
dünyaya “Türkiye’ye
gelmeyin” çağrı-
ları yaparak tu-
rizmimizi bal-
talamaya ça-
lışmıştı. 15
Mart 1999
tarihinde
y a p ı l a n
çağr ı lar
ü z e r i n e
Avrupa ül-
kelerinden
ülkemize yö-
nelik rezervas-
yonlarda yüzde 30
ila 50 arası azalma
oldu. Bu çağrılar ertesi yıl
etkili olmadı ve denge tekrar
sağlandı.

Öcalan’ın hapse atılmasından sonra
PKK’nın eylemleri bitme noktasına gelmiş-
ti. Terör örgütü, ABD’nin 2003 yılında Irak’ı
işgal etmesiyle birlikte tekrar yükselişe geç-
ti.

İKİNCİ İMHA AŞAMASINDA…

PKK, Irak ve Suriye’yi işgal eden ABD
eliyle büyütüldü ve Türkiye’yi güneyden
kuşatmaya başladı. Türkiye 24 Temmuz
2015 gününden itibaren PKK’ya karşı “yok
etme” operasyonu başlattı. Suriye’de ABD
eliyle inşa edilen “koridor” dağıtıldı. Sİ-
HA’larla 50’ye yakın ‘üst düzey’ PKK terö-
risti imha edildi. Türkiye’nin örgütü bitirme
noktasında olduğu bugünkü aşamada, PKK
saldırıları tekrar turizm bölgelerimize kay-
maya başladı.

İşte PKK’nın 1993-2016 yılları arasında or-
manlarımızı ve turistleri hedef alan terör sal-
dırıları:

1993: Sekiz değişik olayda PKK tarafın-
dan Güneydoğu Anadolu bölgesinde 19
Avrupalı turist kaçırıldı. Antalya’da bombalı
saldırı sonucu 26 turist yaralandı.

1994: İstanbul Sultanahmet Meydanı’nda

turistlere yönelik bombalı saldırı ya-
pıldı. Ayrıca aynı yıl içinde PKK ta-
rafından Kapalıçarşı’ya bombalı
saldırı düzenlendi: iki ölü, 17 yara-
lı.

29 Haziran 1994: Marmaris’te
İngiliz turist John Kettel, PKK’nın
düzenlediği saldırı sonucu öldü-
rüldü.

10 Nisan 1998: Sultanahmet Meyda-
nı’na bomba atılması sonucu iki Hintli, bir

Yeni Zelandalı turist ve altı Türk
vatandaşı yaralandı.

30 Nisan 2005: Ku-
şadası kent meyda-

nına bırakılan bir
bombayı etkisiz

hale getirmek
isteyen Baş-
komiser Ya-
şar Aykaç
h a y a t ı n ı
kaybetti.

10 Tem-
muz 2005:

Çeşme’de bı-
rakılan bomba-

nın patlaması so-
nucu çoğu turist 20

kişi yaralandı.
16 Tem-

muz 2005: Kuşa-
dası Kadınlar Denizi’ne giden
minibüste patlama meydana
geldi. Bombalı saldırıda, 21 ya-
şındaki Deniz Tutum, 23 ya-
şındaki Ufuk Yücedeniz, 24 ya-
şındaki Eda Okyay, 17 yaşındaki
İrlandalı turist Tana Whalen ve
21 yaşındaki İngiliz turist Helyn
Bennett hayatını kaybetti. Bom-
balı saldırıda ayrıca 13 kişi de ya-
ralandı. Eylemi yapan PKK-TAK üyesi
M.S.K., saldırıdan yaklaşık dokuz ay sonra
Elazığ’da yakalandı. İzmir 8’inci Ağır Ceza
Mahkemesi’nde yargılanan M.S.K.’ye, beş kez
ağırlaştırılmış ömür boyu hapis cezası veril-
di. Saldırının PKK-TAK’ın yaptığı açıklan-
dı.

28 Nisan 2006: Marmaris’te bir otele yö-
nelik PKK’nın yan kuruluşu TAK’ın yaptı-
ğı saldırıda iki kişi hayatını kaybetti.

28 Ağustos 2006: Antalya'nın en işlek cad-
desi Kalekapısı Mevkii'nde meydana gelen
patlamada, dört kişi hayatını kaybetti, 14'ü ya-
bancı turist 87 kişi ise yaralandı. Patlamaya
Belediye İşhanı binasının önündeki park edil-
miş çok sayıda motosikletten birine bırakı-
lan yaklaşık iki kiloluk A-4 patlayıcısının cep

telefonuyla uzaktan patlatılmasının neden ol-
duğu açıklandı.

30 Eylül 2011: Antalya'nın Kemer ilçe-
sindeki Göynük Beldesi'ndeki jandarma
asayiş kontrol noktası yakınlarında canlı
bomba üzerindeki bombayı infilak ettirdi.
Canlı bomba olay yerinde ölürken, bir uzman
çavuş ve bir vatandaşımız yaralandı. 

27 Nisan 2016: Bursa Ulu Cami bahçe-
sinde kendini patlatan canlı bomba, 13 kişi-
nin yaralanmasına neden oldu. Saldırıyı
PKK-TAK üstlendi.

7 Haziran 2016: İstanbul Vezneci-
ler'de çevik kuvvet otobüsüne, bombalı
araçla saldırı düzenlendi. 6 polis şehit
oldu, 5 vatandaş hayatını kaybetti, 36
kişi de yaralandı. Saldırıyı PKK-TAK
üstlendi.

24 Ağustos 2016: Antalya Kemer
karayolu üzerinde jandarmaya ait mi-
nibüsün geçtiği sırada, daha önceden
yol kenarına konulan bomba patla-
tıldı. Cam kırıkları nedeniyle hafif ya-

ralanan rütbeli iki asker, hastanede tedavi-
ye alındı. Saldırı, Antalya il merkezine 10 ki-
lometre mesafede meydana geldi. 

14 Ekim 2016: Antalya'da, teröristlerin Ke-
mer kara yolu üzerinde düzenledikleri sal-
dırının asıl hedefinin akaryakıt tankerleri ol-
duğu ortaya çıktı. Roketli saldırıda, balıkçı ba-
rınağı isabet aldı. Şans eseri ölen ve yarala-
nan olmadı, bir balıkçılık şirketinin deposu
hasar gördü. Teröristler, yoldan geçen bir tan-
kere de el yapımı patlayıcı attı.

25 Ekim 2016: Antalya ATSO otopar-
kında park edilen bir otomobilde meydana
gelen patlamada 21 kişi yaralandı, 38 araç-
ta ve ATSO binasında maddi hasar meyda-
na geldi. Saldırıyı PKK militanı Hatice Çır-
ğanış’ın yaptığı açıklandı.

Bombayla 
saldırdılar
orman yaktılar
Örgüt�1993-2012�yılları�arasında�120�sabotaj�düzenledi.�Bunların�çoğu�turizme�ve
turistlere�yönelikti…�Türkiye�bugün�yine�PKK’yı�imha�etme�noktasında.�İşte�bu

aşamada�PKK�saldırıları�tekrar�turizm�bölgelerimize�kaymaya�başladı

2018 yılı verilerine göre dünyada en çok turist
çeken ülke sıralamasında Türkiye 46 milyon turist-
le altıncı sıradaydı. 2019 verilerine göre ise 51,2 mil-
yon turist ve 36,5 milyar dolar turizm geliriyle 11’inci
sırada. Turizm sektöründe en önemli rakibimiz Yu-
nanistan, 2019’da 18.2 milyar dolarlık turizm geliri

elde etti. 
Salgın nedeniyle geçen yılki geliri yüzde 78
düşerek 4 milyar dolar oldu. Türkiye’nin
2020 geliri de yüzde 68 düşerek 11 mil-

yar dolar oldu. Gelen turist sayısı
ise 15,5 milyonda kaldı

DIŞİŞLERİ Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu,
AFAD'ın Antalya'ya getirdiği 400 yaşam
konteynerinden 207'sinin kurulduğunu
belirterek, "Yangından etkilenen mahalle
sayısı 59, bina sayısı 3 bin 231, bağımsız bö-
lüm ise 6 bin 359 olarak tespit edilmiştir"
dedi.

Bakan Çavuşoğlu, Antalya'nın Manav-
gat ilçesinde AFAD Koordinasyon Mer-
kezi'nde yaptığı açıklamada, helikopterlerle
havadan gözetleme yaptıklarını, beklendiği
gibi birkaç noktada duman olduğunu söy-
ledi.

Etkilenen alanlara değinen Çavuşoğlu,
şunları kaydetti:

"Yangından etkilenen mahalle sayısı 59,
toplam etkilenen bina sayısı 3 bin 231. Ba-
ğımsız bölüm ise 6 bin 359 olarak tespit edil-
miştir. Ağır hasarlı binalar daha önce

Çevre ve Şehircilik Bakanımızın da açık-
ladığı gibi yıkılacak, yeni konutlar inşa edi-
lecek. Az hasarlı olan binaların tamiri
için de destek verilecektir. 

20 BİN DEKAR TARIM ALANI
ZARAR GÖRDÜ

“AFAD 400 yaşam konteynerini böl-
gemize getirdi. 207'si kuruldu, bugün 31 ya-
şam konteyneri daha değişik mahallelerimize

kurulacak. 1238 hanede eşya zararı var.
Toplam 34 milyon 596 bin liralık zarar tes-
piti yapıldı. Bin 52 kişiye, 25 milyon 753 bin
lira ödendi. Değerlendirme ve ödeme iş-
lemleri devam ediyor. 45 iş yeri bu yangında
zarar gördü. Tek tek iş yeri sahipleriyle Va-
liliğimizin başkanlığında oluşturduğumuz
ekibimiz görüşüyor ve ödenecek miktarlar ko-
nusunda uzlaşılar sağlanıyor.

"Yangında 93 araç hasar gördü. Bunlar-
dan 16 tanesi traktör. Traktörlerin 4 tanesi
karşılandı. Geri kalan 12 traktör de vatan-
daşlarımıza teslim edilecek." 

"43 mahallede hayvancılıkla uğraşan va-
tandaşımızın 11 milyon lira zararını tespit et-
tik. 20 bin dekar tarım alanı etkilendi. Çift-
çimizin yanan zeytin, nar, narenciye, defne ve
keçiboynuzu gibi bahçelerinin tesisi yeniden
yapılacak."

59 mahallede 3 bin bina etkilendi

MHP’li Yalçın: Halkın sanatçısı değil CHP’nin kadrolu tetikçileri
AYDINLIK / ANKARA

MHP Genel Başkan Yardımcısı ve İs-
tanbul Milletvekili Semih Yalçın, 'orman yan-
gınları üzerinden 'Kaygılıyız' konseptiyle
kaos tellallığı ve kışkırtıcılık yapan sözde sa-
natçıların, halkın sanatçısı değil, halk düşmanı
Cumhuriyet Halk Partisi'nin kadrolu tetik-

çileri' olduğunu söyledi. Semih Yalçın, orman
yangınlarına ilişkin “Help Turkey” şeklindeki
paylaşımlar sonrasında oyuncu Şahan Gök-
bakar ile MHP Genel Başkan Yardımcısı İz-
zet Ulvi Yönter arasında sosyal medya üze-
rinden başlayan tartışmayla ilgili açıklama-
larda bulundu. Yalçın, “Yıllardır aynı kini ku-
san, aynı ayrıştırıcı dili kullanan bu alil taife,

şimdi de CHP'yi saran iktidar yangınına su
yetiştirmeye çalışıyor. Bu da yetmiyor Genel
Başkan Yardımcımız İ. Ulvi̇ Yönter ile aşık
atmaya kalkıyorlar. Sicilli hayasızlar size
sesleniyoruz: Millet sizi iyi tanıyor, sözlerinize
ve siyasi görüşlerinize zerre kadar itibar et-
miyor. Boşuna debelenmeyin. CHP'niz ise
umutsuz vaka” açıklamalarında bulundu.

TURİZME 
PKK TERÖRÜ 

93’TE BAŞLADI

Ya�ar Aykaç

Anadolu Ajans� 
yang�n�n izlerini

havadan görüntüledi.

Ku�adas� sald�r�s� ve orada ya�am�n� yitirenler...

Salgına rağmen
turizmde önlerdeyiz

�spanya

�talya

Yunanistan

Portekiz

Fransa



1. Pulu yapıştırılmadan ya da eksik pulla gönderilen
mektup için alıcının cezalı olarak ödediği posta ücreti –
Rafadan. 2. Eski Yunan sitelerinin kale olarak
kullanılan en yüksek yeri – Dar ve kalınca tahta. 3. Xe
simgeli element – Roma’yı yakan çılgın Roma
imparatoru. 4. Bir işi başarabilecek en küçük birlik –
Küçük bir limon türü – Bir nota. 5. Ünlü bir fotoğraf
sanatçısı – Örnek, kalıp. 6. Bir nota – Alıcı ve satıcıların
fiyatları etkileyemeyecek kadar çok sayıda olmaları. 7.
Çayın tavı – Yazıt. 8. “… Bilginer” (aktör) – Cehennem.
9. Din inancı – Paylama, azarlama. 10. Bir tür etli ve
büyük zeytin – İnce perde ya da örtü. 11. Kasık –
Müstahkem yer – Kiloamper simgesi – Sümer
inancında sağlık tanrıçası. 12. Kötü, korkulan –
Gökyüzü. 13. Genişlik – Kuşların taşlık denen midesi –
Parola. 14. Yaralama – Verimli, sulak toprak. 15.
Konstantin Kavafis’in en ünlü şiiri – Öndelik.

1. İmbikten çekme, damıtma – Öykücü. 2. Yankı, akis
– Erkekte cinsel güçsüz-lük. 3. Süt ve yumurta ile
yapılan bir çeşit tatlı – Herkes, yabancılar – Rodyumun
simgesi. 4. Bitiş – Sırtı yeşil ile kirli sarı renkte,
başının üst tarafıyla burnu simsiyah, karın kısmı
gümüşi, pullu küçük bir balık – Yunanlıların antik
askerlerine verilen ad. 5. Omuza konan rütbe işareti –
Japonların ulusal giysisi. 6. Bir sayı – İki farklı su
düzeyinin arasına yapılmış ara havuz – Ensiz – ABD
Profesyonel Basketbol Ligi. 7. Hile, entrika – Ticari bir
şirket türü – Güney Anadolu’da bir ırmak. 8. Luc
Besson’un bir filmi – Alışveriş. 9. Bayrak – Beyaz ırkın
Arapça, Asurca, İbranice, Etiyopyaca gibi dilleri
konuşan çeşitli kavimlerini içine aldığı kolu – Altın
simgesi – Konut. 10. Bir yağış biçimi – İsrail’deki
kolektif tarım çiftliği – Evrenpulu. 11. Yetke –
Simyacıların kurşuna verdiği ad. 12. Bir tür koltuk –
Uçakların yolcu alıp indirdikleri yer – Akıl.
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KARE BULMACA
SOLDAN SAĞA
1. Taksa-Alakok. 2. Akropol-Lata. 3. Ksenon-Neron. 4. Tim-Lim-Re.
5. İsa Çelik - Kip. 6. Re-Atomisite. 7. Dem-Kitabe. 8. Haluk-Tamu. 
9. Akide-İtap. 10. Kalamata-Zar. 11. Ane-Or-Ka-Bo. 12. Yaman-
Asuman. 13. En-Konsa-İm. 14. Cerh-Bitek. 15. İthaka-Avans.
YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Taktir-Hikayeci. 2. Aksiseda-Ananet. 3. Krema-Elalem-Rh. 
4. Son-Çamuka-Akha. 5. Apolet-Kimono. 6. On-Lok-Dar-Nba. 
7. Al-Limitet-Asi. 8. Nikite- Aksata. 9. Alem-Sami-Au-Ev. 
10. Kar-Kibutz-Mika. 11. Otorite- Aabam. 12. Kanepe-Apron-Us.
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Hazırlayan: İlker Mumcuoğlu / mumcuogluilker�gmail.com
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09:20 Yüksek Sosyete
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11.00 Medya Mahallesi

13.00 Haber Masası

16.00 Günün Raporu

18.00 Halk Ana Haber

20.00 Kayda Geçsin 

06:00 Aşk Yeniden

08:00 Çalar Saat

11:00 Şef Akademi -

Doğada

13:45 Hayır Oluversin Gari

16:30 Fulya İle Umudun

Olsun

19:00 Fox Ana Haber

20:00 Aşk Mantık İntikam

22:45 Hababam Sınıfı Üç

Buçuk

08:00 Güne Başlarken

08:50 Laf Aramızda

09:30 Geri Sayım

13:00 Öğle Bülteni

14:35 Finans Kafe

18:50 Olimpiyat Bülteni

20:00 Ana Haber

21:00 Yakın Plan

06:00 Gün Başlıyor

12:00 Gün Ortası

14:15 Yolun Başındayken

15:00 Habertürk Manşet

16:00 Ht 360

19:00 Ana Haber Bülteni

21:00 Teke Tek

23:00 Açık Ve Net

A Haber

07:00 Sabah Ajansı

10:45 Eğitim Dünyası

12:00 Ajans Bugün

15:00 Ajans Gün İçi

16:45 Ekonomi Bülteni

18:00 Akşam Ajansı

21:00 Memleket Meselesi

23:00 Gece Ajansı

06:00 Ülke’de Erken Gündem

10:00 Genç Vizyon

11:00 Ülke'de Bugün

12:15 Önce Sağlık

13:00 Öğle Ajansı

16:00 Gözde Özyürek ile

Akşama Doğru

18:30 Ülke Ana Haber

20:00 Mustafa Yıldız ile Haber

Servisi

07:00 Sihirli Annem

09:00 Neler Oluyor Hayatta

11:00 Güneşin Kızları

13:00 Magazin D Yaz

14:00 Küçük Ağa

16:00 Ece Üner İle Susma

19:00 Kanal D Ana Haber

20:00 Baht Oyunu

06:00 Haber

07:00 A'dan Z'ye

11:00 Gündem

13:00 Gündem

14:00 Bugün

16:00 Günlük

18:00 Ana Haber

20:45 Akıl Çemberi

07.30 Günaydın Türkiye

09.30 Televizyon Gazetesi

12.00 Gün Ortası

15.00 Günlük

18.00 Yalancının Mumu

19.00 Ana Haber 

20.30 Çıkış Yolu

23.00 Gece Görüşü

TV YAYIN
AKIŞI
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20:00 İğne İplik
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ERCAN DOLAPÇI

FİKRET Otyam’ı Aydınlık okurları ya-
kından tanır. Haftalık yazılarının keyfi ayrıydı.
Tatlı sohbet ve dertleşme şeklindeydi. Bolca
da iğnelemeler vardı. Ergenekon sürecinde
TSK’da neredeyse general kalmamıştı. Ço-
ğunu Silivri zindanlarına atmışlardı. Onlar için
“Silivri 5. Ordu” demişti. Yaratıcı ifadeleri
çoktu.

O gazeteciydi. Ulus, Dünya, Cumhuriyet
ve Aydınlık’ta yazmıştı... Aynı zamanda da iyi
bir sanatçı! Kalemi gibi fırçası da güçlüydü.
Yarattığı özel tipler beyinlere kazınmıştı.
Hele o yanık Anadolu kadınlarının kocaman
kocaman gözleri insanın içine
batar. Ben buradayım, der. Ga-
zeteciliğinin en önemli bölü-
münü yanık yüzlü Anadolu in-
sanının içinde geçirmişti. On-
larla yaptığı mülakatlar, onları
yurdumuzun her yerine taşı-
mıştı. Hele çektiği siyah beyaz
fotoğraflar tabloları kadar güç-
lüydü. Derin izler bıraktı.

Harran sevdalısıydı. Döne-
min Başbakanı Süleyman De-
mirel gibi. İkisi de iyi dost ol-
muştu... Demirel GAP’la övü-
nürdü. “Avrupa bir kuruş ver-
medi bunun için. Kendi im-
kânlarımızla 10 milyar dolar
harcadık” derdi. O GAP bugün Güneydo-
ğu’ya hayat veriyor. Urfa en önemli pamuk
üretim alanı... Suya hasret çatlamış toprak on-
ların sayesinde suya doydu. Daha da doya-
cak. Yanık yüzler artık gülüyor... Bunda Ot-
yam’ın da büyük payı vardır. Kepçeler ba-
rajlara toprak, çimento taşıdıysa, Otyam’ın da
kalemi, fotoğraf makinesi ve fırçası aynı işi
yaptı. 

ERENLERE KARIŞTI 

9 Ağustos 2015 günü 88 yaşında kaybet-
tiğimiz Otyam son güne kadar dinçti. Hep
yazdı. Kolay kolay ara vermedi. Fırçası da öy-
leydi. Yüzü hep güldü. Konuşmalarında da
umut dolu olduğu belli olurdu. Gülen yüzü
de buna şahitti. Çünkü o Anadolu çocuğuy-
du ve çilekeş insanların içinde büyümüş, on-
ların gözlerine gözlerine bakarak bilinçlen-
mişti. Vatanseverdi... Bu topraklara bağlıydı.
Partiliydi. 6 Ekim 2012 günü İşçi/Vatan Par-
tisine üye rozetinin takılmasının ardından, “8

aylık İşçi Partiliyim ne mutlu bana, ne mut-
lu bana, ne mutlu hepimize” demişti. 

Nevşehir Hacıbektaş’ta yatıyor... Erenle-
re karıştı... Anadolu’nun tam göbeğinde... 

ONUN YAZILARINDAN 

Silivri 5. Ordu 
"Yine 'ulan' dedim (kendi kendime), şu Er-

genekon milletin dışarıdayken ettikleri yet-
medi sanki, şu marifetlerine de bakar bısınız?
Kendilerine milyarlar harcayıp en çağdaş yar-
gılama sarayı yapıldı, tamam mı? Tamam! Su
kanallarını gizlice değiştirip ilk yağmurda ya-
pıda her yeri suya boğdular! Yetmedi, hari-
ka tavan düzenini çökertmek için de ede-

ceklerini ettiler! Cenabı Al-
lah'tan can kaybı olmadı... 

Geçen duruşma sırasın-
da mahkeme başkanının
kafasına tavandan 'az zararlı'
bir parça düşüvermiş!.. Siz
sanıyor musunuz bu cenabı
Allah'tan? Allahımız ihtar
babında taş yağdırır taş; ta-
van parçası değil! Bu res-
men ve alenen Ergenekon
tertibidir! Neden yalancı
bir tanığın değil de başkanın
kafasını şeşlemişler ve tam
isabet kaydetmişler? Erge-
nekoncular bunu Magosa

zindanı duruşmalarında da uygulamışlar ve
Namık Kemal altı ay hücre cezası almıştı. Evet
bu düşmenin, Türk Silahlı Kuvvetleri Silivri
5. Ordusu'ndan Ergenekoncu bir topçu kur-
may albayın nirengelerini saptadığına, yine
aylardır tutuklu bir Engenekoncu denizci su-
bayın da tam isabet sağladığına ilişkin ıslak
belgesi, bayramdan sonra -o zamana kadar
kuruyacağını umut ederim-  Savcı Öz'e ta-
rafımdan 'gizlice' gönderilecektir." (Aydınlık,
29 Kasım 2009) 

5. Ordunun Bayramlarını kutlarım 
"Kağıttan kaplan'ın Silivri canibinde mu-

kim TSK 5. Ordu'nun erinden en büyük pa-
şasına kadar 'arz-ı hürmetler'le 19 Mayıs/30
Ağustos ve 29 Ekim Cumhuriyet Bayramla-
rını yürekten kutlar ve dahi cenab-ı Al-
lah'tan ve dahi adalet anadan, reva görülen
zulmen/bu işkencenin/bu insan hakları dışı-
lığın bir an önce sona ermenisi de ayrıca arz-
ı niyaz eylerim." (Aydınlık, 13 Şubat 2011) 

Hoşgeldin günlük Aydınlık
"Sana bir sözüm var ey Aydınlık... Yakı-

şan adın, üzerinde: Aydınlık. Daha ne olsun?
Olanı karanlıklar, verdiğin ışığın hiç karar-
madı... Tüm çabalara karşın kararmadı. Zu-
lümler sana da oldu, aldırmadın, başın öne
eğilmedi, her daim dimdik oldu. Bu güzel-
liklerin/doğruların aylar değil yıllar sürdü... Bu
yıllar içinde seninle, senin doğrularınla, senin
direncinle, senin ezilenden yana tavrınla, eme-
ğe saygınla, hukukun üstünlüğüne her daim
inancınla, Atatürk devrim ve ilkelerine şaş-
maz bağlılığınla, işçinin köylünün hakkını hiç
yabana atmamanla... Türk ve dünya kültürüne
saygınla. Saymakla bitmez güzelliklerin, acı-
ların, kıvançlarınla, ve başta, başındaki ve yan-
daşlarınla aylardır, yıllardır mahpus damla-
rında da dimdik duran onurluların yanında,
sekiz yıldır omuz omuza durmakta olan bu
satırların yazarı seni sevgiyle, seni saygıyla, seni
onurla, seni mutlulukla yürekten kucaklıyor,
aynı doğrultuda bol ve büyük sayfalı ağabe-
yine de hoş geldin ışığı daha kalabalık Ay-
dınlık diyor, mahpus damındakileri özlemle
kucaklıyor onlara da reva görülenlerin artık
sonlanmasını yüce tanrı eşliğinde adalet
anadan niyaz ediyorum..." (Aydınlık, 13 Şu-
bat 2011) 

Polisler Savı Öz'ün evini bastı

"Gecenin bir yarısı telefon çaldı; yılların
dostu, şimdilerin Aydınlık Gazetesi Ankara
Temsilcisi İsmet Özçelik heyecanlı, nefes ne-
fese 'Abi' diyordu, 'Polisler sabaha karşı Sav-
cı Öz'ün evini bastı, kapısı balyozla kırıldı ve
Öz Merkez Efendi Polis Karakolu'nda sor-
guda.' Bizim İsmet'i gördüm, başladım 'İs-
meeeet... İsmeeeet' diye bağırmaya ama İs-
met nedense duymazlıktan geliyor... Silkinip
gözlerimi kurtardım ki yanımda yatan eşim
Filiz'i görmeyeyim mi?" (Aydınlık, 13 Mart
2011) 

Tahliyeler üzerine 
'Yılların rağmına dimdik ayakta kalan/ hiç-

bi şeye boyun eğmeyen halis vatan evlatları
artık halkının arasında yüreğinde, gözlerin-
de mutluluk damlaları. Bunlar her kula na-
sip olmayan şeyler sınıfına girer ki sınıflar al-
mıyor, öylesine çok." (Aydınlık, 22 Mart
2014) 
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O
KTAY Akbal’ın İnsan Bir Ormandır
romanı ilkin 1975 yılında E Yayın-
evince basıldı. İkinci baskısı yedi yıl

sonra... Benim elimdeki 2009 yılında Cum-
huriyet Kitapları’ndan çıkan 8. baskı. Daha
sonra sayısız baskılar yapmış. Cumhuriyet gibi
bir gazete yazarının başarılı, özgün bir romanı
her nedense başlangıçta önemli bir okur ilgisi
görmemiş. Klasik roman anlayışının, top-
lumcu gerçekçiliğin, köy konularının ya da
Kemal Tahir tarzı tarihsel ya da toplumsal sav-
larla yazılmış romanların daha öne çıktığı bir
dönemde Oktay Akbal romancılığı zama-
nında yeterince anlaşılmamış. 

İnsan Bir Ormandır’da Akbal “zamanı”
farklı kullanır, olayları farklı işler. Çok dar tu-
tulmuş dış zaman içine, kahramanının nice
yıllarını, büyük-küçük nice anılarını sıkıştırır.
Bölümlere verdiği adlarda da zaman önemli-
dir. “Akşam-Geceyarısı - Sabah” bölümlerin-
den oluşur roman.

Kahramanımız bir yazardır, gazetecidir.
Babasını erken kaybetmiştir, çocukluğunda
dedesinin desteğini görmüştür. Giderek ancak
mahkemelerde yüzünü gördüğü eşinden bo-
şanma derdindedir. Bunlar ve daha başka
olaylar aynen Oktay Akbal’ın yaşamöyküsüne
uyuyor. Bunca benzerliğe karşın “Oktay
Akbal kendisini anlatmış” diyemiyoruz. Bunu
denilmemesi için bir çaba göstermiş Akbal.
Roman kahramanlarının gerçek adresleri ro-
manların satırları arasındadır. Böyle düşünü-
yorum. Açıkça yazar bir biyografik ya da
otobiyografik roman yazdığını belirtmemişse
bu böyle olmalıdır. İnsan bir Ormandır’daki
kahramanın da gerçek adresi yazarın yaşadığı
yerlerde değil, romanın satırları arasında aran-
malı. Oktay Akbal, anlatıcı kahramanıyla ken-
disi arasındaki onca benzerliğe karşın bunu
başarmış. Kendi anılarından yararlanmış ama
kendini yazan bir romancı olmamış. Bunu ön-
celikle yarattığı atmosfer ile sağlamış. Ken-
dinden yola çıksa da asıl insana, biz
insanoğluna ulaşmak istemiş. Bunu fotoğraf
çekerek değil, röntgen çekerek sağlamaya ça-
lışmış. 

İstanbul’un taksim gibi kalabalık bir semti
içinde karşımıza çıkar kahramanımız. Başlan-
gıçta kentin en kalabalık yerinde, Taksim’de
kalabalıklar içinde görürüz kahramanımızı.
Ruh hali tuhaftır. Parkta oturan tanımadığı bi-
rine sokulur ama tanıdıklarından, koluna gir-
mek isteyen arkadaşından kaçmaya çalışır.
Çoğu zaman da geçmişteki anılarını bu karşı-
laştığı arkadaşları dolayısıyla anımsar. Anıla-
rını anımsarken, anı üzerine de düşünür,
“yaşamanın karikatürü” sayar anıyı. (s. 20) 

Kolay değildir kalabalıkları anlatmak, Akbal
üstesinden gelmiş bunun. Romanın adını ha-
tırlatan bu kalabalıklarla sık karşılaşırız, alan-
larda, sokaklarda, sinemalarda,
meyhanelerde… İnsan, insan, insan… Bir
dolu insan… Orman gibi çok… Selam verip
aldıkları, kimini öğrenciliğinden, kimini başka
bir yerden hatırladıkları da var, kol kola yürü-
dükleri de olur içlerinde. Ama bu orman
içinde yalnızdır kahramanımız. Belki herkes
yalnızdır. Biraz da bu yalnızlık nedeniyle anı-
lar çözülür, dökülür önüne. Geçmişteki sine-
maları güzel anlatır. İnsan film izlerken, kendi
filmini de kurgular. Yalnız insan daha çok dü-
şünür anılarını. Virginia Woolf, “Hayatın te-
meli anılardır” diyor. Bu romanın temeli de
anılar, anılar… Bazen geriye dönüşlerle,
bazen ileriye sıçrayışlarla ustaca işlenmiş, bir
araya getirilmiş, belki de tam bir araya gele-
memiş anılar.  

Bir deneme yazarıdır Oktay Akbal, ro-
manlarında da denemecidir. Deneme türüyle
romanı ustalıkla birleştirmiş. Anılarına bir de-
nemeci gibi bakmış, yani bir özgünlük, bir de-
rinlik katarak yorumlamış; onlarda hepimize
değgin, insana değgin neler bulabileceğimizi
göstermiş. Kendini değil, hepimizi görmeye
çalışmış. Örneğin, “ben” kavramanı ele alır
bir yerde: “Ben derken herhangi bir ben’i an-
lamamalı. Nice ben’ler var. Geçmişte kalanlar
başka biri gibi. Yabancı bana. Başka biri gibi
hatırlıyorum onları…” (s. 32)

İnsan Bir Ormandır, evlilik kurumunun tar-
tışıldığı bir roman: “Evlilik dedikleri, genç kızın
kadın olduğu, delikanlının genç adam sayıl-
dığı bir nokta. Üstünüze kapanacak kapak,
çivilenecek sıkı sıkı. Bir yaşam boyunca. İkiniz
birsiniz, teksiniz. Birbirinize yeteceksiniz, bir-
birinizle doyacaksınız, acıkacaksınız.” (s. 34)
Birbirine yetmeyen iki insan evlenince neler
olur? Sevgisizliğin evlilikteki sonuçlarını şöyle
anlatıyor: “Bakıyorum sabahları aynaya, ken-
dimi çok çirkin buluyorum. Kendimden kor-
kuyordum. Karıma da böyle görünüyordum
herhalde. Birbirimizi dünyanın en çirkin ya-
ratıkları gibi görüyorduk…” (s. 57)

Romanda “orman” imgesiyle anlatılır
insan, bu benzetme çok sık yapılırken, so-
nunda kahramanımız sevgilisi Zehra ile mutlu
bir birlikteliğe ulaşınca, bakışı da değişir: Artık
insan orman değildir onun için, insan insan-
dır. Kahramanımızda insana değgin değişen
bu bakış, romanın bitişinde önemli bir sürpriz
olarak karşımıza çıkar.

İnsan bir 
ormandır
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Türk Sineması
Bilgi ve Belge Merkezi açılsın
Burçak Evren’den öneri:

Araştırmacı,�gazeteci�yazar,�sinema�tarihçisi�ve�Aydınlık
yazarı�Burçak�Evren,�İstanbul�Sinema�Müzesi’nin
yetersizliğine�dikkat�çekerek�‘bilgi/belge�merkezi’

kurulması�gerektiğini�söyledi

BURÇAK Evren, Akademi Beyoğlu
Gençlik Merkezi tarafından düzen-
lenen "Uçakan'ın Vizöründen Sinema

Söyleşileri" adlı programa konuk oldu. Kül-
tür ve Turizm Bakanlığının yakın zamanda
açtığı İstanbul Sinema Müzesi'nde yerli ve mil-
li herhangi bir obje olmadığı eleştirisinde bu-
lunan Evren, "Dünyanın hangi sinema mü-
zesine giderseniz gidin, o ülkenin sinemasıyla
karşılaşırsınız. İngiltere'nin şu an kapanan en
büyük sinemasında daha girer girmez Kara-
göz vardı. Çünkü sinemanın atası gölge oyu-
nudur. Ama bizim bu müzemizde yok." diye
konuştu.

İstanbul Üniversitesi Edebiyat Fakültesi
Prehistorya ve Klasik Arkeoloji Bölümü'nden
mezun olan, Hürriyet, Milliyet, Cumhuriyet,
Yeni İstanbul, Dünya, Güneş, Yeni Ortam ile
Vatan gazetelerinde çeşitli kademelerde gö-
rev yapan Evren, farklı üniversitelerde ders
veriyor. Evren gazetemizdeki yazılarına da de-
vam ediyor.

‘ARŞİVİMİ AÇMAK 
İSTİYORUM’

Evren, uzun yıllar-
dır sinemayla ilgili
her şeyi arşivledi-
ğini belirterek,
şunları kaydetti:

"A n a d o -
lu'nun neresin-
de sinema ka-
panmışsa, de-
poları bana ver-
diler. Ben satın
aldım. Yüzlerce
orijinal senaryo, bin-
lerce afiş var. Artık
Bakanlık bir şey oldu-
ğunda benden istiyor. Ben
severek veriyorum, hizmet ediyo-

rum. Artık yaşlandım. Tek istediğim bir
'Türk Sineması Bilgi, Belge Merkezi'nin
açılması. Arşivimi bedava veriyorum. Ama
alan yok. Bütün dünya ülkelerinden dokto-
ra tezi yapanlar, her ay 10, 20 kişi bana mü-
racaat ediyor. Bu yüzden arşivimi bütün
dünyaya açmak istiyorum. Yani sinemayla il-
gili bir şey yapmak isteyen sadece bir düğmeye
basacak. O konuyla ilgili bütün dostları, fo-
toğrafları alıp gidecek. Ben doktora dersle-
rine de giriyorum. Öğrencinin üç yılda ara-
yıp bulamadığının 10 mislini, ben üç dakikada
vereceğim. 10 Bakanlıkla görüştüm, anlat-
tıklarıma bayıldılar. En az 20 belediye baş-
kanıyla da görüştüm. Ama hâlâ Türk Sine-
ması Bilgi ve Belge Merkezi açılmadı. Ben bu
arşivi bedava veriyorum. Bugün müzayedeyle
satsam üç ev alırım. Ama bu arşiv benim de-
ğil. Yılmaz Güney'den, Baha Gelenbevi'ye ka-
dar bana gelenler bunlar."

‘OSMANLI GRAVÜRLERİNİN
ORJİNALLERİNİ ALDIM’

Yaklaşık 20 bin adet armalı
Osmanlı fotoğrafı da top-

ladığına işaret eden Bur-
çak Evren, "Bunları

öğrencilik parala-
rımla aldım. Be-
nim arabam yok.
Hiçbir şeyim yok.
Ama evimde bir
araba parası ka-
dar kitaplarım
var. Bütün Os-

manlı gravürleri-
nin orijinallerini al-

dım. Bunları satma-
yıp, bedava veriyorum.

Ders verdiğim üniversite-
ler bile talip olmadı. Sadece

doktora tezi yapanlar geliyor. Kim-

senin toplamadığını ben satın alıyorum.
Benden kendi fotoğrafını isteyen yönet-
menler çıkıyor." dedi.

‘SANAT, TÜRKİYE’DE HOBİ’

Evren, yapımcı, yönetmen ve senarist
Mesut Uçakan'ın sunduğu programda,
Meydan Larousse'un sinema ve sanat
maddelerini kaleme alırken henüz 20 ya-
şında olduğunu dile getirerek, kimsenin
onun yazar olduğuna inanamadığını söy-
ledi.

Sanatın para getiren bir alan olmadığı
yorumunu yapan Evren, "Sanat, Türkiye'de
bence bir hobi. Bana da 'sosyotik yazar' di-
yorlar. Ama kitaplarımı hiçbir zaman para
kazanmak için yazmadım. Hiçbir kita-
bımda 'bana kaç para vereceksiniz' soru-
sunu da sormadım. Hiçbir şekilde pazar-
lığa oturmadım." ifadelerini kullandı.

‘TÜRK SİNEMASININ BAŞLANGICI
1914 DEĞİL 1911’

Burçak Evren, sinema yazarlığının kendisi
için bir tutku olduğunu söyleyerek, Türk si-
nema tarihinin başlangıcı kabul edilen yapı-
mın 1914 tarihli "Ayastefanos'taki Rus Abi-
desinin Yıkılışı" filmi değil, yaptığı araştırmalar
sonucunda 1911'de başrolünde Sultan Re-
şad'ın yer aldığı, Manaki Kardeşler'in çekti-
ği "Sultan Reşad'ın Rumeli Seyahati" filmi ol-
duğunu ortaya çıkardığını anlattı.

Ortada olmayan ve hakkında kesin bilgi
bulunmayan bir filmle Türk sinemasının
başlatılamayacağının altını çizen Evren, "Ma-
naki Kardeşler'in çektiği Sultan Reşat'ın
Balkan ziyaretinin, Türkiye'de Apollon Si-
neması'nda gösterilmiş iki metrelik ilanını bul-
dum ben." dedi.
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BAKAN ve
müsteşar
olarak gö-

rev yaptığı 1999-
2009 yılları arasın-
da Suriye ile yaşa-
dığımız Abdullah
Öcalan krizinin
aşılmasında kritik
roller üstlenen eski
Devlet Bakanı
Kürşad Tüzmen, Suriyeli sığınmacıların
ilelebet ülkemizde kalamayacağını bildirdi.
Suriyeli sığınmacıların  ülkelerine dönüşü için
Suriye yönetimi ile anlaşılabileceğini kay-
deden Tüzmen, geçmişte Öcalan’ın Suri-
ye’den çıkarılması sürecinde ve sonrasında
Türkiye-Suriye ilişkilerinin çok sıkıntılı ol-
duğunu, ancak iyi bir çalışma ile aşıldığını be-
lirtti. Tüzmen, “Türkiye ve Suriye halkları
arasında sorun yoktur. Geçmişte yaptık, yine
yaparız.” dedi.

“Komşu ve çevre ülkelerle ticaretin ge-
liştirilmesi ve dostluğun pekiştirilmesi” pro-
jesinin mimarı ve uygulayıcısı eski Devlet Ba-
kanı Kürşad Tüzmen son günlerde  çok tar-
tışılan Suriyeli sığınmacılar konusunu Ay-
dınlık’a değerlendirdi. Türkiye’nin, sayıla-
rı 4 milyon civarında olduğu belirtilen Su-
riyeli sığınmacıları ilelebet taşıyamayacağı-
nı vurgulayan Tüzmen “Sadece Türkiye de-
ğil hiçbir ülke taşıyamaz. Suriye ile bu konu
masaya yatırılmalı ve çözüm bulunmalıdır”
görüşünü savundu.

‘ORTAK ÜRETİM PLANLADIK’

Tüzmen, “Geçmişte de sıkıntılar vardı.
Öcalan Suriye’deydi. Savaş noktasına geldik.
Öcalan Suriye’den  çıkartıldıktan sonra
Suriye ile ilişkilere büyük önem verdik.
Büyük devlet gibi davrandık. Ticari ve eko-
nomik ilişkilerimiz geliştirdik, ilişkilerimizi
ilmek ilmek ördük ve düzelttik. Türkiye Su-
riye sınırını kaldırma, sınırın sıfır noktasın-
da ortak üretim yapmayı planlamaya baş-
ladık. Halep’ten Şam’a dostluk ağı kurduk.
Şimdi yine yaparız. Bunun için merkezi hü-
kümetlerin  birbiriyle teması gerekir.” dedi.

HASSAS DÖNEMDEN GEÇİYORUZ

Hassas bir dönemden geçtiğimizi söyle-
yen Tüzmen, “Türkiye’nin gelirlerini artır-
ması, giderlerini azaltması gereken bir dö-
nemdeyiz. Türkiye ağırlıklarından kurtul-
malıdır. Balon örneğinden hareket edersek,
yükselebilmemiz için bu zorunludur. Etra-
fımızda ülkemizi tehdit eden bir sürü geliş-
me var. Bu koşullarda kaynaklarımızı iyi kul-
lanıp savunma sanayimizi güçlendirmemiz
gerekiyor. Suriyeli sığınmacıların maliyeti için
40-50 milyar dolardan söz ediliyor. Bunu sür-
dürmemiz, bu maliyetleri sürekli üstlen-
memiz mümkün değil.” diye konuştu.

MALİYET TÜRKİYE’YE

Suriye’de yaşanan olayların maliyetinin
Suriye’den sonra Türkiye’ye çıktığını belir-
ten Tüzmen şunları söyledi: 

“Bizim dışımızda kimse bu yükün altın-
da değil. Avrupa ülkeleri verdikleri sözleri
tutmadılar. Sığınmacıların can ve mal gü-
venliği sağlanması için Suriye yönetimi ile an-
laşılırsa dönüş hızlanır. Bazı Avrupa ülkeleri
eğitimli sığınmacıları ihtiyaçlarına göre aldı.
Türkiye’de vasıfsız olanlar kaldı. Bunca iş-
sizimiz varken, üniversite mezunu gençle-
rimiz işsizlik nedeniyle bunalıma düşerken,
Türkiye’nin milyonlarca sığınmacıyı istihdam
etmesi mümkün değil. Bu insanlar kendi ül-
kelerine dönmeli ve savaş nedeniyle yıkıma
uğramış ülkelerinin yeniden toparlanması-
na katkıda bulunmalı.”

Suriyeli sığınmacıların ülkelerinde dönüşü
konusunda gelişme sağlanırsa, provokasyon
ve iç kargaşa planlarının da çökertileceğini
belirten Tüzmen, “Suriyeliler bayramlarda
ülkelerine rahat rahat gidebiliyorlarsa bu so-
runun çözümü de kolaydır.” dedi.

Eski Bakan Tüzmen Türkiye’yle Suriye arasında gerginliğin en yoğun olduğu dönemde krtik görevler üstlenmişti
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MALTEPE Üniversitesi öğretim üyesi,
uluslararası ilişkiler uzmanı Prof. Dr. Hasan
Ünal Suriyeli sığınmacılar konusunda Ay-
dınlık’a değerlendirmelerde bulundu.

BAHÇELİ’NİN AÇIKLAMASI

Ünal, "Türkiye’deki sığınmacı sorunu gi-
derek gündemimizi işgal etmeye başladı. Top-
lumda bir huzursuzluk var. Bunları provoke
etmek isteyenler de bulunuyor. MHP lideri
Devlet Bahçeli’nin sığınmacılarla ilgili yaptı-
ğı açıklamalar önemli. Bunların sonsuza ka-
dar ülkemizde kalması sakıncalı. Suriye’de
olayların başlatıldığı dönemde yapılan yan-
lışların sonucu olarak karşılaştığımız bir du-
rum." dedi. Ünal’ın görüşleri şöyle: 

ÇÖZÜM
"Bu sorunun çözümü, Suriyeli sığınma-

cıların ülkelerine gönderilmesi-
dir. Bunun yolu da  Suriye yöne-
timi ile temasa geçmek ve ilişkileri
normalleştirmek. Geç kalmak so-
runu daha da büyütecektir. Suri-
ye ile masaya oturulur ve bir mu-
tabakat zaptı imzalanırsa bu so-
run çözülür. Bunun için yapılma-
sı gerekenler özetle şöyledir:

“Önce bu sığınmacılar kimdir?
Bu tespit edilmeli. Türkiye’nin
elinde listeler var. Bunlar Suriye yö-
netimine verilmeli. Nüfus kayıtlarının doğ-
ruluğu belirlenmeli. Suriye gerekli inceleme-
leri yapmalı ve bize bilgi vermeli. Örneğin,
‘Bunlardan şu kadarı hemen ülkeye dönebilir.
Bunların nüfus kayıtlarının bulunduğu böl-
gelerde Suriye devleti hakim ve hiçbir sıkın-
tı yok’ derse belirlenen isimlerin Suriye’ye dö-

nüşü devreye girer. Sorunlu böl-
geler nüfusuna kayıtlı olanlar için
de formül önerebilir. ‘Bunlar be-
nim vatandaşım. Gelsinler şuraya
yerleşsinler, o bölgeler huzura
kavuşunca eski evlerine dönerler’
diye bir formül bulabilir.

TÜRKİYE’DE DOĞANLAR

“Bir de Suriyeli sığınmacıların
Türkiye’de doğan çocukları var. Su-
riye devletinde bunların kayıtları

yok. Bunlar da Suriye’ye bildirilmelidir. ‘Tür-
kiye Suriyeli sığınmacıların ülkelerine dönü-
şü için Suriye yönetimi ile anlaştı’ açıklama-
sı bile Türkiye hakkında oluşan ‘sığınmacı cen-
neti’ algısını ortadan kaldıracaktır. Başka yer-
lerden Türkiye’ye gelecek sığınmacıların
önünü kesecektir.

ADANA MUTABAKATI 
GÜNCELLENMELİ

“Adana Mutabakatını güncellemek ge-
rekir. PYD, SDG, gibi örgütler de mutabakatta
yer almalıdır. İstenirse bu mutabakata Rus-
ya garantör de olabilir. Bu iki taraf için de gü-
vence olur. Bu bölgesel birçok çözümü de be-
raberinde getirir. Suriye ile anlaşma ve sı-
ğınmacıların geri gönderilmesinin başlama-
sı Türkiye’de sığınmacılar üzerinden provo-
kasyon yapıp, iç kargaşa hesaplarını da boşa
çıkarır. 

“Bu arada AB ile yapılan geri dönüş an-
laşması da iptal edilmelidir. Yunanistan bu an-
laşmaya dayanarak ülkesine gelen sığınma-
cıları ülkemize geri göndermektedir. Bu an-
laşma Birleşmiş Milletler Mülteciler Sözleş-
mesine de aykırıdır.”

Uluslararası İlişkiler Uzmanı Prof. Dr. Ünal:
Suriye ile kapsamlı bir anlaşma yapılabilir

ESKİ Genelkurmay İstihbarat Başkanı İs-
mail Hakkı Pekin de sığınmacılar konusuna çö-
züm bulunmasını istedi. Mevcut durumun de-
vam etmesinin giderek zorlaştığını kaydeden
Pekin, “Sığınmacıların ülkelerine dönüşü ko-
nusu artık elzem hale geldi. Tabi bu o kadar
kolay bir konu değil. Türkiye sığınmacılar için
göç planı hazırlaması lazım. Türkiye’nin bu so-
runu çözebilmesi ve Suriyeli sığınmacıların ül-

kelerine dönüşünü sağlayabilmesi için önce Su-
riye yönetimi ile temasa geçmesi gerekir. Ay-
rıca Suriye bir an önce huzura kavuşmalıdır.
Bunun en önemli yolu da Suriye yönetiminin
güçlendirilmesidir” dedi.

Sığınmacıların Suriye’ye dönüşü için İdlib’e
de vurgu yapan Pekin şu değerlendirmelerde
bulundu:

“Şu anda İdlib ve çevresini ABD, İngiltere,

… gibi ülkelerin istihbarat örgütleri yönetiyor.
İdlib terör örgütlerinden temizlenirse bu Tür-
kiye’nin çıkarınadır. Bu konuda Türkiye Şam
yönetimi ve Rusya ile birlikte hareket etmeli-
dir. İdlib’deki bugünkü durum ortadan kalkar
ve Şam yönetimi düzeni sağlarsa, Türki-
ye’deki sığınmacıların ülkelerine dönüşü hız-
lanır.”

Pekin şu anda Suriye devletinin denetim al-

tında bulunan böl-
gelerin nüfusuna ka-
yıtlı olan sığınmacılar
için Suriye yönetimi ile
çalışmalara başlanır-
sa kısa sürede sonuç
alınabileceğini, geri dönüşün başlaması halinde
diğer Suriyeli sığınmacıların ülkelerine dönü-
şünü teşvik edeceğini bildirdi.

Eski Genelkurmay İstihbarat Başkanı Pekin: 
Türkiye sığınmacıların geri dönüşünü planlamalı

Kür�ad Tüzmen

Hasan Ünal

�smail Hakk� Pekin

Afganistan’dan çekilirken ABD’nin yarattığı
kaos ve bölge ülkelerinin stratejisi
ORÇUN GÖKTÜRK

EMEKLİ İstihbarat Albay Coşkun Başbuğ
ve Emekli Kurmay Albay Ünal Atabay, böl-
gedeki son gelişmeleri ve göç sorununu Ay-
dınlık için değerlendirdi.

Psikolojik Harp Uzmanı ve Emekli İstih-
barat Albay Coşkun Başbuğ, ABD’nin geri çe-
kilirken ana amaçlarından birinin yeni oluş-
turacağı “Yeşil Kuşak Projesi”ne zaman ka-
zandırmak olduğunu vurguluyor. Başbuğ,
“ABD, Afganistan’daki kaosu tırmandırarak
Çin’in ‘Bir Kuşak Bir Yol’ Girişimini engel-
lemek istiyor. G7 zirvesinde bu Biden tara-
fından dile getirildi ve İngiltere, Fransa ve Ka-
nada bu fikri destekledi. Sadece İngiltere, ‘doğ-
rudan Çin’i hedef almayalım tutumu’ takın-
dı.” dedi. Başbuğ, Aydınlık’a verdiği demeç-
te ayrıca şunları vurguladı:   

“ABD burada bir kaos yarattı ve kendi ak-
lınca bölge ülkelerini de bu bataklığa çekmeye
çalışıyor. Bu kapsamda ABD çekiliyor ama
bu temelli tamamen bir çıkış mı olacak yok-
sa görünen askeri varlığını çekip orada bazı
unsurlar mı bırakacak? Üzerinde düşünül-
mesi lazım. Şu an için ABD ikin-
cisini tercih etti. Blackwater denen
yapının Afganistan’da uzun süre-
dir çok ciddi bir yapılanması var.
Blackwater’ın tepesindeki isim
Eric Prince’in de ABD’ye ‘Afga-
nistan’da özel kuvvetlerden bir-
takım askerlerle takviye edelim’
diye bir önerisi vardı. Bu öneri ka-
bul gördü. Bu, Pentagon ve Beyaz
Saray’a yönelik 2017’de yapılan bir
teklifti. Teklif şu an için sahada uy-
gulanıyor. Bu tekliften sonra, ABD’de de tep-
ki alan Blackwater yine bir Amerikan der-
gisine tam sayfa ‘Geliyoruz’ diyerek ilan
verdiler. Bu ilan Afganistan’da bugün olan-
ların da habercisiydi. Dolayısıyla ben ABD’nin
Afganistan’tan tamamen çekildiğini asla dü-
şünmüyorum. Orada bu yapıların misyonu
devam ediyor."

“Biden Amerikan derin devletinin önem-
li bir organı olan CFR’nin Foreign Affairs’e
bir makale yazdı. Seçimden önce yazdığı ma-
kalede ‘ABD’nin bu kazanılmaz savaşlardan
geri çekilmesi gerektiğini, çekilirken de is-
tihbarat yapısını ve birtakım özel kuvvetler un-
surlarını bölgede bırakması ve yerel güçler-
le ilişkileri sürdürmesi gerektiğini’ ifade etti.
Bu yapılanma ile de savaşın sürdürülmesi ge-
rektiğini ifade etti. ABD şu anda bu strateji-
yi uyguluyor. Zaten şu an ABD, Taliban
güçlerini kendisine müttefik yapmış durum-

da. “CIA raporlarında da şu belirtiliyordu: Biz
Afganistan’dan çekildikten 6 ay sonra Taliban
ülkeye hâkim olur. Taliban da şu anda o yön-
de ilerliyor. Son gelişmelere baktığımızda Me-
zar-ı Şerif’e saldırıyorlar. Orayı da elde etmek
üzereler. Dikkat ederseniz burada esas hedef
coğrafyada Türklerin yoğunlukla yaşadığı
kuzey bölgesi, diğer adıyla Güney Türkistan.
Suriye’de olduğu gibi orada da bir etnik sa-
vaş çıkardılar ve etnik bir temizlik var. Bu sal-
dırılar planlı olarak yapılıyor. Amaç Afga-
nistan’daki Türk varlığını sonlandırmak.”

BİDEN’IN TÜRKİYE’DE 
İKTİDAR DEĞİŞİKLİĞİ PLANI

Biden’ın iktidara gelmeden “Türkiye’de
muhalefeti iktidara getirme” stratejisini açık-
ladığını ifade eden Başbuğ, şöyle devam edi-
yor: “ABD iki hedefi var, hem Türkiye’yi sı-
kıştırma hem de Çin’in Kuşak ve Yol Girişi-
mini geciktirme. Türkiye ile ilgili planı daha
da açarsak, göç dalgası karşısında diğer dev-
letler çok katı bir tutum aldı. Bu konuda sı-
nırlarını ilk açan ülke İran oldu. İran da bu-
rada göç dalgasını direkt bize yönlendiriyor.

Bu açıdan baktığımızda İran ile
ABD arasında gizli bir iş birliği var. 

“ABD’nin esas hedefi 2023.
ABD bu süreci oldukça hayati ola-
rak görüyor ve bunda da haklı.
Zira 2023’te altta kalan taraf bir
daha kalkamaz. Eğer Cumhur
İttifakı devam ederse, ABD ve
müesses nizamın diğer unsurları
Türkiye ve bölgede çok ciddi bir
yara alacak. ABD de bunu bildi-
ği için 2023’te öyle ya da böyle mu-

hakkak iktidar değişikliğini şart görüyor. 
“Biden planı, Türkiye’de bir kaos ve ikti-

darı çürüterek muhalefetin onun yerini al-
masını sağlamak üzerine. İktidar değişikliği için
hükümeti yıpratıp, ülkede kaosu artırıp ‘Tür-
kiye yönetilemiyor’ algısını yaratacak ham-
lelere ihtiyaç duyuyorlar.” 

2023’TE İKTİDAR 
DEĞİŞİKLİĞİ STRATEJİSİ

“Öyle bir süreçteyiz ki Türkiye’de iç ve dış-
ta hiçbir olay tesadüf olarak gelişmiyor. İçte-
ki hiçbir gelişme tesadüf olmuyor.” diye vur-
gulayan Başbuğ, şunları söylüyor: 

“Sedat Peker denen hainin oluşturmaya ça-
lıştığı algı operasyonundan orman yangınla-
rı ve göç dalgasına kadar diğer tüm münfe-
rit olaylar, ABD’nin 2023 planına dönük
sinsi oyunlar. Düdüklü tencere misali doldu-
ra doldura seçim zamanı patlatma stratejisi

izleniyor. Bunun önemli bir ayağı da ‘göç’. Bu
sayede infial yaratılmak isteniyor. ‘Yol geçen
hanı olduk’, ‘kuşatıldık’ başlıkları altında ka-
muoyu oluşturulmak isteniyor.
Afganistan’dan gelenler ciddi bir
sorun. Bu gelenler cidden Afgan
mı? Afgan ise Taliban ile bağlan-
tısı var mı? Hangi suçlara karışmış?
İçlerinde ABD’ye çalışan istihba-
rat elemanı veya provokatör var
mı? Gibi cevaplandırılması gere-
ken çok sayıda soru var. Biz bu sı-
kıntıyı 1991 yılında yaşadık. O za-
man Irak’tan göç sırasında bir
dolu PKK’lı ülkeye sızdırıldı. Bu
Afgan göçmenlerin çoğunun belli bir yaş gru-
bunda olması, göç dalgası ile ülkede varlık gös-
termesi ciddi bir tehdit.”

‘SINIRDA ÖNLEM, 
İÇERDE OPERASYON’ 

“Sonuçta bu tehdidi ortadan kaldırmanın
en önemli yolu sınırda gerekli güvenlik ön-
lemlerini almak ve içerde de ciddi operasyon
yapmak lazım. Bir mülteci araştırması yapıl-
ması lazım. Bu başladı, devlet şu anda İran sı-
nırında çok ciddi tedbirler alıyor. Hem elek-
tronik hem fizikî olarak tedbirler artırılıyor.
Aynı zamanda oraya komandolar ve özel ha-
rekât polislerini de yığmaya başladık. Iğdır ve
Ağrı’nın çok büyük bir kısmı beton duvarlarla
kapatıldı. Hakkâri ve Van’da çalışmalar ça-
lışmalar devam ediyor. Devletin bu konuda
gösterdiği refleks çok yerinde bir hareket. Ülke
içinde de özellikle İstanbul’da polis operas-
yonları var, bazı unsurlarla bağlantılı Afgan-
lar tespit edildi. 

ABD planlı olarak Türkiye'yi göçmenler-
le sıkıştırmak istiyor. Tüm bunlarda da nihaî
amaç, iktidarı yıpratmak. ABD,  halkta olu-
şan tepkiyi kullanmak istiyor. Sınırda güven-
liği artırıp İran’la konuşmamız lazım.”

ABD ‘KONTROLSÜZ KAOS’ 
STRATEJİSİNE GEÇTİ

21. Yüzyıl Türkiye Enstitüsü’nden Terö-
rizm ve Terörizmle Mücadele Araştırmaları
Merkezi Başkanı Ünal Atalay, gazetemize
yaptığı açıklamada Afganistan’dan çekilen
ABD’nin “Kontrollü kaostan kontrolsüz
kaos” planına geçtiğini şöyle ifade ediyor:

“Afganistan’da ABD’nin ve NATO’nun
bulunduğu dönem içerisinde ‘Kontrollü
Kaos’ stratejisi uygulandı. Şimdi ABD as-
kerlerinin çekilmesiyle artık “Kontrolsüz
Kaos” stratejisine geçiliyor. ABD’nin geriye
bakmadan hızla çekilmesinin nedeni de bu.

Peki, niçin bu uygulanıyor? Çünkü Afganis-
tan, Asya-Pasifik bölgesi açısından düşün-
düğümüzde Asya yönü, Batı’nın tali cephe-

si olacak, ama Pasifik açısından
düşündüğümüzde asıl merkez
orası olacak. “Burada Taliban’ın
otoritesini kurması, Kabil geçici
hükümet çatışmasının esas nede-
ni. Belki ileride Taliban hükümet
olacak. Ama bu şu demek değil-
dir, ABD’nin orada kalan unsur-
larıyla, yani özel kuvvetleri ve 20
bine yakın yer altı unsurlarıyla, Ta-
liban’ın parçalanması yönünde
çalışmalar devam edecek. Bu kao-

sun devamıdır.

ÇİN-PAKİSTAN-AFGANİSTAN 
ARASI ALTYAPI PROJELERİ

Bölge ülkelerinin Afganistan krizine siyasi,
askeri ve ekonomik planları ile ilgili Atabay,
şunları belirtiyor:

“Çin’in bölgede yapmak istediği yatırım-
lar var. Hatta bazı alanlarda da Taliban’la da
görüşmek suretiyle yer altı madenlerine
odaklı faaliyetleri var. Bunun daha açık ve gü-
venli bir şekilde sürdürülmesi için Şanghay İş-
birliği Örgütü (ŞİÖ) içinde Afganistan’ı de-
ğerlendirmek istiyorlar. Elbette bu başta Çin
ve Rusya açısından Afganistan’ın sadece si-
yasi ve askeri açıdan değil; aynı zamanda eko-
nomik olarak kontrolünü kolaylaştırır. Zaten
Çin’in Pakistan ile bir “Ekonomik Kori-
dor”u var. Pakistan üzerine giden yatırım pro-
jelerinin Afganistan’a eklemlenme isteği var.
Çin-Pakistan Ekonomik Koridoru aynı za-
manda Afganistan Ekonomik Koridoru’dur.
Böyle bakıldığında ŞİÖ içerisinde Afganistan
ile bölgesel iş birliğini tetiklemek veya oradaki
projelerin hayata geçirilmesi için Afganistan
coğrafyası, o bölgenin ayrılmaz bir parçası."

‘TÜRKİYE’YE GÖÇ AKINI, KAOS
PLANININ BİR PARÇASI’

“Türkiye bir göç istasyonu değil. Göç de-
posu da değil. Türkiye, egemen ve bağımsız
bir devlettir. ABD’nin özel isteği veya dayat-
masıyla burada biz milyonlarca göçmeni mu-
hafaza edip onlara bakacağız, Avrupa’nın gü-
venliğini sağlamak adına biz burada bunları
bloke edeceğiz diye bir misyonumuz yok, ola-
maz. 2 bin 500 km'yi aylarca yüremeyecek Af-
ganlar araçlara bindiriliyor. Şimdi bunu kim
yapıyor, niçin yapıyor? Türkiye'nin demografik
yapısının bozulmasının önüne geçilmeli. Ge-
rek Afgan gerek Suriyeliler kendi ülkesine
gönderilmeli."

Ünal Atabay

Co�kun Ba�bu�

Vatan Partisi: Sığınmacı
sorunu Suriye ile çözülür

VATAN Partisi 29 Temmuz tarihinde
yaptığı açıklamada sığınmacı sorununa çö-
zümünü açıklamıştı. Vatan Partisi Genel Se-
kreteri Özgür Bursalı yaptığı açıklamada "Sı-
ğınmacı sorunun kaynağı ABD ve Atlantik mer-
kezli batılı güçlerin emperyalist politikaları ve
uygulamalarıdır." demişti. Bursalı Vatan Par-
tisi'nin çözümünü "Köklü ve kesin çözüm için
Suriye ile derhal iş birliği yapılmalıdır. Türkiye,
Suriye’yle anlaşırsa, PKK Fırat’ın doğusunda
temizlenir. Suriye terör örgütlerinden arındı-
rılır, toprak bütünlüğü sağlanır. Böylece Su-
riyelilerin evlerine dönmeleri için uygun ortam
yaratılır." şeklinde özetlemişti.



JAPONYA Başbakanı Yoşihide Suga'ya
verilen destek, göreve başladığından bu
yana ilk kez yüzde 30'un altına düştü. Ya-

pılan anket sonucu, Tokyo Olimpiyat Oyun-
larının Kovid-19 salgınını yeniden canlan-
dırması nedeniyle Suga'ya verilen desteği azal-
dığı tespit edildi.

Asahi gazetesinin yaptığı ankete göre,
pazar günü sona eren Tokyo Olimpiyat-
ları'nın sonrasında seçmenlerin yüzde 60'ı
Suga'nın başbakan olarak kalmasını iste-
mediğini söyledi. Bu sonuç iktidar partisinin
bu yıl yapılacak genel seçimlerdeki umut-
larını azalattı.

JAPONYA'NIN ÜÇTE BİRİ 
OLİMPİYATLARA KARŞI

Hafta sonu yapı-
lan ankette, Suga'nın
desteği geçen yıl Ey-
lül ayında başbakan
olmasından bu yana
en düşük oran olan
yüzde 28'e geriledi.

Ankete katılanların
yüzde 56'sı Tokyo Olim-
piyatları'nı düzenleme-
nin iyi olduğunu söyler-
ken, yüzde 32'si kötü bir
fikir olduğunu söyledi.

Japonya'nın yavaş aşı uygulamaları, Su-
ga'nın popülaritesine zarar verdi ve Delta var-
yantının hızla yayılmasının neden olduğu yeni
enfeksiyonlardaki artış, cuma günü bir mil-
yona ulaşan vakalarla Olimpiyat Oyunlarını

gölgede bıraktı.
Suga ve Olimpiyat organizatörleri, Oyun-

lar ile vakalardaki artış arasında bir bağlan-
tı olmadığını söylediler.

KABİNEYE DESTEK AZALDI

Sağlık gerekçesiyle 2020 Ağustos sonu
görevinden istifa eden Şinzo Abe'nin yeri-
ne Suga, iktidardaki Liberal Demokrat
Parti iç seçimlerinde başbakanlık görevini tes-
lim almıştı.Kyodo ajansına göre Suga kabi-
nesinin 2020 Eylül ayındaki yüzde 66 ka-
muoyu desteği, ekimde yüzde 60'a düşerken,
kasım ayında yüzde 63'e çıksa da aralık ayı-
nın ilk haftasında yüzde 50 seviyesini gör-
dü.Haziran 2017’den beri ilk kez Japon-
ya’da bir kabinenin kamuoyu desteği ora-
nında, bu ölçüde bir azalma yaşanmış oldu.

Suga'nın, Temsilciler Meclisi milletvekil-
lerinin 4 yıllık görev sürelerinin sona erece-
ği Ekim 2021 öncesi erken seçim ilan etme
fırsatı bulunuyor.

ERKEN SEÇİM SİNYALİ

Japonya Başbakanı Suga Yoşihide, ik-
tidardaki Liberal Demokrat Partide (LDP)
başkanlık görevinin sona ereceği 30 Eylül
öncesinde erken seçime gidilebileceğini
söylemişti.

Nisan ayında Ulusal bir televizyon kana-
lına konuşan Japonya Başbakanı Suga Yoşi-
hide, Temsilciler Meclisinin (Şuugiin) fes-
hedilerek erken seçim çağrısı yapılması ihti-
maline yönelik soruya cevap verdi.

LDP başkanlığı görevinin sona ereceği 30

Eylül öncesi erken
seçim olasılığına ilişkin Suga, "İh-

timal dahilindedir." ifadesini kullanmıştı.
Muhalefet milletvekillerinin, kabinenin gü-

venoyunu sorgulayacak gensoru talebi vere-
cekleri iddiasını değerlendiren Suga, bunun
da erken seçime zemin hazırlayabileceğini be-
lirtti.

Suga,  Kovid-19 aşılarıyla 'hayatın
normale döndüğü' ve salgının kont-
rol altına alındığı bir sosyo eko-
nomik ortamda erken seçimin
mümkün olduğunu savunmuştu.

Şuugiin milletvekillerinin gö-
rev süreleri 21 Ekim'de sona erecek.

ERKEN SEÇİM İDDİALARINI 
REDDETMİŞTİ

Japonya Başbakanı Yoşihide Suga, 2020
Ocak ayındaki olağan oturumda parlamen-
toyu feshederek erken seçime gitmeyi plan-
lamadığını açıklamıştı.

Ulusal TBS televizyonuna bant yayınla ka-
tılan Başbakan Suga, 2020 Kasım başından
beri anketlerde düşüş eğilimini koruyan ka-

muoyu desteği ve erken seçim iddialarına de-
ğinmişti

2020 Şubat ayı olağan oturumunda par-
lamentonun feshedilerek erken seçim çağrısı
yapılacağı iddialarına ilişkin konuşan Suga,
2021'de ülkesinde erken seçimin planlan-
madığını söylemişti.

Suga, "En öncelikli mesele koro-
navirüsün yayılmasını önlemek.
Bunu başarmadan başka işlerle

uğraşılmamalı. Her zaman ça-
lışmak arzusunda olduğumuzu
söylemişimdir." açıklamasını

yapmştı.
Halkın desteğinin artması için

salgın ile mücadelede başarıya ulaşıl-
ması gerektiğini belirten Suga, "Yetki süremde
bunu gerçekleştirmek amacıyla tüm çabala-
rın başında olacağım." demişti.

Son olarak 2021'in ilk yarısında Kovid-19
aşılarının tüm vatandaşlara yetecek seviyede
tedarik edilmesinin hedeflendiğini anımsa-
tan Suga, ekonominin canlandırılması ve sal-
gınla mücadele arasında denge gözetilmesi
çağrısı yapmıştı.
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ET�YOPYA'NIN başkenti Addis Ababa'da
merkezi yönetim tarafından, halen sürmekte
olan Tigray Savaşı'na dair yoğun katılımlı bir
miting gerçekleştirildi. Mitingde, bu savaşta Eti-
yopyalı yetkililerce merkezi yönetime destekle-
rini açıkladığı öne sürülen Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan ve Rusya Devlet Baş-
kanı Vladimir Putin lehine tezahuratta bulunul-
ması, "teşekkürler Erdoğan, teşekkürler Putin"
sloganları atılması dikkat çekti.

Miting, Tigray Halk Kurtuluş Cephesi'nin,
merkezi yönetime bağlı ordu güçlerini Tigray
bölgesinde yenip savaşı Amhara bölgesine ta-
şımasının ardından geldi. Tigray güçleri geçti-
ğimiz günlerde tarihi kiliseleri ile dünya
çapında meşhur Amhara bölgesindeki Lalibela
şehrini ele geçirmiş, bu gelişme Etiyopya mer-
kezi yönetimi için oldukça küçük düşürücü bir
gelişme olarak görülmüştü.

Etiyopya: 'Teşekkürler 
Erdoğan, Teşekkürler Putin'

X�NHUA'NIN haberine göre
uluslararası kredi derecelen-
dirme kuruluşu Fitch Ratings'in
raporuna göre, Çin'in yurtdışı
birleşme ve satın alma işlemleri
2021'in ilk çeyreğinde geçen
yılın aynı dönemine göre iki kattan
fazla arttı. Bu işlemlerin yılın geri kalanında
daha da fazla yükselmesi bekleniyor. Raporda
ayrıca Çinli yatırımcıların şirket kazançlarında
iyileşme ve güçlü yatırım talebi gördükleri için
denizaşırı birleşme ve satın alma işlemi arayış-
larına devam edecekleri ifade edildi.

Veriler, Çin'in yurtdışı birleşme ve satın alma
işlem değerinin bu yılın Ocak-Mart döneminde
önceki yılın aynı dönemine kıyasla yüzde 136
artarak 17,2 milyar ABD dolarına ulaştığını gös-
terdi. Bu büyük artış, Avrupa ve Asya'daki tüke-
tici, teknoloji, lojistik ile medya ve telekom
sektörleri ile yapılmış çeşitli anlaşmalardan
kaynaklandı. Bazı ülkelerdeki yabancı yatırım
düzenlemelerinin pandemi sonrasında ekono-
mik büyümeyi canlandırmak için gevşeyebile-
ceğini kaydeden Fitch, Çin'in yurtdışı birleşme
ve satın alma işlemlerinin 2021'de istikrarlı bir
şekilde artmasını bekliyor.

SUUD� Arabistan Ceza Mahkemesinin,
yaklaşık 2 yıl önce herhangi bir gerekçe
gösterilmeden gözaltına alınan HAMAS yet-
kilisi Hudari hakkında 15 yıl hapis cezası
verdiği bildirildi. HAMAS yetkilisi Muham-
med el-Hudari'nin (83) kardeşi Abdulmacid
el-Hudari, AA’ya yaptığı açıklamada, Ür-
dünlü ve Filistinli 69 kişinin yargılandığı da-
vaya ilişkin bilgi verdi. Abdulmacid,
mahkemenin Hudari'yi 15 yıla mahkum etti-
ğini ancak bu sürenin 7,5 yılını hapiste ge-
çirmesine karar verdiğini kaydetti.
Abdulmacid, Hudari'nin oğlu Hani'nin ise 3
yıl hapis cezasına çarptırıldığını söyledi.

Suudi Arabistan'daki Ürdünlü Tutuklular
Komitesi Başkanı Hıdır Meşayih ise 69 kişi
hakkında 3 yıldan 22 yıla kadar değişen
hapis cezaları verildiğini, bazı sanıkların be-
raat ettiğini dile getirdi.

Suudi Arabistan makamlarından konuya
ilişkin açıklama yapılmadı.

HAMAS'TAN TEPKİ
HAMAS'tan yapılan yazılı açıklamada,

Suudi Arabistan mahkemesinden Filistin ve
Ürdünlü tutuklular hakkında çıkan hapis ka-
rarlarına tepki gösterilerek, "Haksız yere ve-
rilen sert kararları kınıyoruz." ifadesi
kullanıldı. Bu kişilerin kendilerine isnat edi-
len suçları işlemediği kaydedilen açıkla-
mada, tutukluların yalnızca davalarına ve
halklarına destek oldukları, Suudi Arabistan
krallığı ya da halkına karşı herhangi bir ha-
karet ya da kötülemenin söz konusu olma-
dığı ifade edildi. Aynı davadan yargılanan
bazı tutuklular hakkında çıkan beraat kararı
ise memnuniyetle karşılandı.

Öte yandan İslami Cihad Hareketinden
yapılan yazılı açıklamada da Suudi Arabis-
tan mahkemesi tarafından Filistinli ve Ür-
dünlü tutuklular hakkında verilen hapis
cezalarına tepki gösterilerek bunların "za-
limce kararlar" olduğu belirtildi.

Açıklamada, bu kararların, Arap ülkeleri-
nin İslam dini ve Mescid-i Aksa'yı savunma
konusundaki değerleriyle uyuşmadığı kay-
dedildi. Başta HAMAS Siyasi Büro Başkanı
İsmail Heniyye olmak üzere diğer yetkililer
daha önce yaptıkları açıklamalarda, söz ko-
nusu Filistinlilerin, "HAMAS Hareketiyle iliş-
kilerinden dolayı ve İsrail'e karşı Filistin
halkının meşru mücadelesini destekledik-
leri" gerekçesiyle gözaltına alındıklarını be-
lirtmişti. Suudi Arabistan güvenlik güçleri,
Cidde'de yaşayan Hamas yöneticisi Mu-
hammed el-Hudari'yi 4 Nisan 2019'da göz-
altına almıştı. � AA

Suudi Arabistan'dan
HAMAS'lı yöneticiye

15 yıl hapis

B�RLE�M�� Milletler bünyesin-
deki Hükümetler Arası İklim Deği-
şikliği Paneli, açıkladığı yeni
raporda iklim değişikliğinin "yay-
gınlaştığı, hızlandığı ve yoğunlaş-
tığı" uyarısında bulundu.
Hükümetler Arası İklim Değişikliği
Paneli (IPCC) yeni raporunu ka-
muoyuyla paylaştı. Raporda, iklim değişikliğinin
"yaygınlaştığı, hızlandığı ve yoğunlaştığı" uyarısında
bulunuldu. Küresel ısınmayla birlikte sıcak hava dal-
galarının artacağı, sıcak mevsimlerin uzayacağı,
soğuk mevsimlerin ise kısalacağı vurgulandı.

Rapora göre, 50 yılda bir görülen ısı dalgaları artık
her 10 yılda bir oluyor. 1850-1900'dan bu yana insan
faaliyetlerinden kaynaklı sera gazı emisyonları yakla-
şık 1,1 santigrat derecelik ısınmadan sorumlu. Önü-
müzdeki 20 yıl içinde ortalama küresel sıcaklığın 1,5

santigrat dereceye ulaşması veya
bunu aşması bekleniyor. BM Genel
Sekreteri Antonio Guterres, rapora iliş-
kin açıklamasında, ülkelerin yeni fosil
yakıt arayış ve üretimine son verme-
leri; enerjinin yenilenebilir kaynaklar-
dan elde edilmesi çağrısı yaptı. 

‘MİLYARLARCA İNSAN 
RİSK ALTINDA’

Guterres, alarm çanlarının "sağır edici" seviyede ol-
duğu belirterek, "Fosil yakıtların kullanılmasından ve
ormanların yok edilmesinden kaynaklanan sera gazı
emisyonları gezegenimizi boğuyor ve milyarlarca in-
sanı acil riske atıyor." dedi. Güçlerimizi birleştirirsek
iklim felaketini önleyebiliriz." ifadesini kullanan Guter-
res, "Gecikmeye ve mazerete yer yok." diye konuştu.

EGYPTA�R havayolu şirketi,
Rusya’nın başkenti Moskova ile
Mısır’ın tatil bölgeleri olan Hur-
gada ve Şarm el Şeyh ara-
sında haftada 7 sefer
düzenlemeye başlayacağını du-
yurdu. 

Sputnik'in haberine göre
EgyptAir’den yapılan açıkla-
mada, Moskova ile Mısır’ın tatil
bölgeleri olan Hurgada ve
Şarm el Şeyh arasında haftada
7 seferin düzenleneceği belir-
tildi. Açıklamada, “İlk uçuş Pazar-
tesi günü 10.00’da Moskova’dan
Hurgada’ya yapılacak” ifadeleri kullanıldı.
Hurgada’ya haftada dört, Şarm el Şeyh’e
ise haftada üç uçuş düzenlenecek.

Rusya 9 Ağustos itibarıyla Mısır ile

uçuşları yeniden başlatacak.
Rusya Mısır ile uçuşları altı yıl
önce Rus Kogalımaviya Hava-
yolları’na ait uçağın Sina yarıma-
dasında düşmesinin ardından

durdurmuştu. Nisan 2018’de Mı-
sır’ın başkenti Kahire’ye uçuşlar ye-

niden başlatılmıştı.
Rusya Devlet Başkanı Vladi-

mir Putin temmuz başında
Mısır’ın tatil beldelerine yönelik
uçuş yasağını geçen ay kaldır-

mıştı. Mısır'da Ekim 2015'te bir
Rus yolcu uçağı Sina Yarımadası

üzerinde düşürülmüştü.Şarm el Şeyh'ten
ayrıldıktan sonra düşen uçağa IŞİD bağ-
lantılı teröristlerce bomba yerleştirildiği
ortaya çıkmıştı. Olayda uçaktaki 226 kişi
de hayatını kaybetmişti.

Rus uçağının düşürülmesinden sonra bir ilk ‘İklim değişikliği yaygınlaşıyor ve hızlanıyor’ 

Çin'in satın alma
işlemi iki kat arttı

KAMBOÇYA,  Asean-AB ilişkileri-
nin 45. yıldönümünü kutlamak için AB'nin
gelecek yıl Brüksel'de bir anma zirvesi yap-
ma önerisini destekleyen ASEAN dışişleri
bakanlarıyla ASEAN-AB işbirliğini ge-
liştirmeyi taahhüt etti.

Kamboçya Dışişleri Bakanı Prak Sok-
honn, Avrupa Birliği ile ASEAN'ın dü-
zenlediği konferansataki açıklamasında,
“2022 için ASEAN başkanı olarak Kam-
boçya, Brüksel'deki ASEAN-AB Anma
Zirvesi'nin başarısını sağlamak için Fili-
pinler ile el ele vermeye hazır. " dedi.

Sokhonn, ASEAN ve AB arasındaki
önemli ilişkilerin çok taraflılık, eşitlik,
karşılıklı saygı ve kazan-kazan işbirliğine
ortak bir bağlılık üzerine kurulduğunu vur-
guladı.

'ASEAN'IN MERKEZCİLİĞİ 
DESTEKLENMELİ'

AB'nin Hint-Pasifik'teki iş birliği stra-
tejisi de dahil olmak üzere, ASEAN ile il-
gili uluslararası girişimlerin, ASEAN mer-
kezciliğini desteklemesi ve Hint-Pasi-
fik'teki ASEAN görünümü ile tamamla-
yıcı olması gerektiğini söyledi.

Ayrıca Sokhonn, ASEAN-AB Serbest
Ticaret Anlaşması'nın (FTA) potansiyel
olarak gerçekleştirilmesi de dahil olmak
üzere, Asya-AB ekonomik işbirliğini ve çok
taraflı kurallara dayalı ticaret sistemini güç-
lendirmeye yönelik daha fazla çabayı bir-
leştirmenin önemini vurguladı.

Toplantıda, ASEAN Dışişleri Bakan-
ları ve AB temsilcileri, geçen yıl aralık ayın-

da yapılan 23. ASEAN-AB Bakanlar
Toplantısında anlaşmanın ardından Asya-
AB ilişkilerinin Stratejik Ortaklığa yük-
seltilmesini memnuniyetle karşıladılar ve
Avrupa'da elde edilen başarılar ve ilerle-
meden duydukları memnuniyeti dile ge-
tirdiler. 

ASEAN Dışişleri Bakanları, AB'nin,
özellikle bölgesel ve uluslararası ortak
endişe konularını ele alırken, kurallara da-
yalı çok taraflı bir düzende ortak inançla-
ra dayalı ASEAN merkezlilik ve ASEAN
liderliğindeki mekanizmalara olan bağlı-
lığını takdir ettiklerini ifade ettiler. Ayrıca,
ASEAN Kapsamlı İyileştirme Çerçevesi
aracılığıyla pandemi sonrası kurtarma ça-
balarında Asya-AB işbirliğini derinleştir-
menin önemi vurgulandı.

ASEAN'IN Myanmar konusunda yeniatanan özel elçisi, devrik lider Aung SanSuu Kyi ile görüşmeye ve ülkede yakla-şan insani krizle mücadeleye öncelik ve-receğini söyledi.  Erywan'ın atanması,
ASEAN liderlerinin Nisan ayında Endo-nezya'da düzenlenen özel bir zirvede
Myanmar'daki darbenin yol açtığı krizin et-kisiz hale getirilmesine yardımcı olmakiçin "beş maddelik bir uzlaşma" üzerindeanlaşmaya varmasının ardından 10 üyeliASEAN  Dışişleri Bakanları arasında kabuledildi.

Konsensüs, Myanmar halkının çıkarlarıdoğrultusunda barışçıl bir çözüm aramakiçin ilgili tüm taraflar arasında yapıcı diya-log başlatılması çağrısında bulunuyor. Ay-rıca, bir ASEAN özel temsilcisinin diyalogsürecinin arabuluculuğunu kolaylaştıra-cağı da söyleniyor.
Görevinin bir parçası olarak Erywan,Myanmar'ın siyasi krizindeki tüm taraflarıdiyaloga doğru temasa geçirmeyi hedef-lediğini söyledi: "Bizim isteğimiz diyalogbaşlatmaları."
Elçi, şimdi en büyük önceliğin, ülke

Kovid-19 vakalarındaki artış nedeniyle in-sanlar arasında derinleşen gıda kıtlığınınneden olduğu insani krizle boğuştuğun-dan, yardımın mümkün olan en kısa sü-rede Myanmar'a gitmesini sağlamak
olduğunu söyledi.

Myanmar halkına yardım etmek için
"hızlı bir şekilde insani yardıma girme" ihti-yacına dikkat çeken Erywan, Ağustos or-tasında bir bağış konferansı planlandığınısöyledi.

Bakan, önümüzdeki günlerde Çin, ABDve Avrupa Birliği de dahil olmak üzere
diğer ülkeler ve taraflarla nasıl yardım
edebileceklerini düşündüklerini görmekiçin istişarelere başlamayı planladığınısöyledi. Japonya ile bu istişareler başladı.

Myanmar 
özel elçisi: Diyalog

başlatılmalı
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BİR yıl gecikmeli gelen Tokyo Olimpiyatları nihayet
bitti, hem de 8 Ağustos’ta! 6 Ağustos 1945’te ABD

uranyum dolu Küçük Oğlan’ı Hiroşima’ya, 9 Ağustos
1945’te de plütonyum dolu Şişman Adam’ı Nagazaki’ye
atmıştı. Tam da bu utancın yıl dönümünde Tokyo Olim-
piyatları sona erdi. Kapanış töreninde, tıpkı açılış töre-
ninde olduğu gibi; Japon halkının hala devam eden bu
bombalarla mücadelesi hiç anılmadı. Dünyanın ve Ja-
ponya’nın salgın hastalıkla mücadelesini, deprem ve tsu-
nami ile mücadelesini öğrendik. O coğrafyanın doğal
özellikleri nedeniyle deprem olmuştu, tsunami olmuştu
ama doğa ile hiçbir ilgisi olmayan atom bombaları hiç atıl-
mamıştı sanki! Utanmadan açılışta da kapanışta da “barış”
dendi. Barışın gerekliliğinin en etkili anlatım şekli atom
bombalarının yarattığı felaketi hatırlatmaktır. Ötesi iki-
yüzlülüktür! IOC’nin ABD’den korkaklığıdır. İki batılı ga-
zetecinin yarattığı haberlerden yola çıkarak Rusya’ya
dayatılan cezanın bitmesine rağmen, Amerikancılığı yü-
zünden Rusya’yı kendi adıyla, bayrağıyla, ulusal marşı ile
yarıştırmayan IOC’den ne beklersiniz ki? Madalya sırala-
masında; son gün aldığı 3 altın ile ABD, Çin’i 1 madalya
geçip birinci oldu. Hiroşima ve Nagazaki’ye atom bom-
balarının atılışının yıl dönümünde; ABD’nin Tokyo’da en
fazla madalya kazanan ülke olması Olimpiyatlara çok ya-
kıştı! Sizce de öyle değil mi, Prof. Uğur Erdener?

1948 İLE KIYASLAMAK DOĞRU DEĞİL

Olimpiyat tarihimizdeki en fazla madalyayı Tokyo
2020’de kazandık. 1948 Londra Olimpiyatları’nda 12
madalya kazanmıştık, Tokyo’da 13 madalyaya ulaştık.
Aslında, nereden bakarsanız bakın; bu iki Olimpiyatlar-
daki madalya sayısının kıyaslanabilir bir yanı yok!
1948’de dağıtılan 411 madalyanın 12’sini kazanmıştık,
2021’de 1.080 madalya dağıtıldı. 1948’de 17 spor da-
lındaki 23 disiplinde 59 ülke yarışmış. 2021’de 33 spor

dalındaki 50 disiplinde 205 ülke ve IOC’nin emperya-
lizme hoş görünmek için uydurduğu mülteci takımı ya-
rışmış. Öte yandan; 1948’de alınan 12 madalyayı
küçümsemek istemiyorum ama; ne de olsa altın sırala-
masında Londra’da Birleşik Krallığı geçmişiz, 2021’de
madalya sıralamasındaki ilk 5 ülkeden 3’ü 1948’de yok.
Londra 1948, Çin’in, Japonya’nın ve Sovyetler Bir-
liği’nin olmadığı bir Olimpiyat. 1948’de kazandığımız
madalyaların biri Ruhi Sarıalp’in 3 adım atlamada ka-
zandığı bronz, diğerlerinin hepsi güreşten. 

1948’den 2021’e gelirken Olimpiyatlardaki madalya
sayısı artmış ama erkek güreşindeki madalya sayısı
16’dan 12’ye düşmüş; sağ olsun IOC! 1948’de kazanı-
lan 6 altın, 4 gümüş, 2 bronza karşılık; 2012’de 2 altın,
2 gümüş, 9 bronz kazandık. Kısaca, 1948’den daha ba-
şarılı ya da başarısız değiliz; kıyaslanabilir değil. Ancak
Londra’da düzenlenen üçüncü Olimpiyatta; daha 9 yıl
önce, 2012’de sadece 1 altın, 1 gümüş, 1 bronz ka-
zandık. 9 senede 3 madalyayı 13’e yükselttik; Türk spo-
rundaki yükselişi 2012 ile kıyaslayarak daha iyi
anlayabiliriz. Hadi; bu 13 madalyanın 4’ü karateden
geldi ve karate bu Olimpiyatta ilk kez oyunlardaydı,
2024’te ise yok. Karateyi saymasanız bile, 3’ü 9’a yük-
selttik. Bu oyunlara dek, bir Olimpiyatta alınan en fazla
madalya sayısını hedef almak, kıyaslanabilir olmasa bile
doğru bir hedeftir. Bunu da başardık. 

BAŞARININ ANAHTARI

Gençlik ve Spor Bakanı Muharrem Kasapoğlu’nun
oyunlar boyunca Tokyo’da sporcularımızla beraber ol-
ması, oyunları herhangi bir gazeteciden daha yakından
takip etmesi; kazananı kutlaması yenileni teselli etmesi,
bu başarının anahtarıdır. Kasapoğlu’nun bu ilgisi, geç-
miş ve gelecek tüm Spor Bakanlarına örnek olmalıdır.
Bu ilgi; devletin sporun ve sporcunun yanında olduğunun
göstergesidir. Gelecek Olimpiyatlarda bu ilginin yanına
planlama da eklenirse madalya sıralamasındaki spor ül-
kelerinin arasında yer alabiliriz. Kamusal bir planlamada
hangi çocuğun hangi sporu yapacağı ailelerin zevkine
bırakılamaz. Her erkek çocuğunun futbol oynadığı, her

kız çocuğunun da voleybol oynadığı bir kültür ile spor ül-
kesi olmak olası değildir. Tıpkı balede Mustafa Kemal’in
Ninette De Valois’yı bulup okul okul gezdirerek Devlet
Opera ve Balesi’ni kurması gibi; sporda da okul okul
gezip çocuklar yeteneklerine göre sınıflandırılmalı ve
Türk sporuna kazandırılmalıdır.

SU SPORLARI MERKEZLERİ YAPILMALI

2020 Tokyo Olimpiyatlarında Türkiye’nin en önemli
başarısı madalyalarını 3’ü ilk kez olmak üzere 6 farklı
branşta kazanmasıdır. Cirit atmada Eda Tuğsuz’un ve
atıcılıkta Ömer Akgün’ün dördüncülüğü madalya gel-
mese bile bu çeşitliliğin artabileceğinin kanıtıdır. Okçu-
luk çiftler takımımızın dördüncülüğü, modern
pentatlonda İlke Özyüksel’in beşinciliği, üç adım atla-
mada Necati Er’in altıncılığı, Ersu Şaşma’nın sırıkla at-
lama finalinde yarışması, yelkende Alican Kaynar’ın ilk
2 yarışı ilk sırada bitirip finn sınıfında sekizinciliği ma-
dalya kadar değerli başarılardır. Badmintonda Neslihan
Yiğit, grubunda yaptığı maçlarla seri başı ve Olimpiyat
Şampiyonu olan Çinli ile aynı grupta olmasa madalyaya
ulaşabileceğini gösterdi. Judoda Mihael Zgank ve Kayra
Sait, katada Dilara Bozan, boksta Esra Yıldız, güreşte
Süleyman Karadeniz bronz madalyayı son anda kaçıran
sporcularımız oldular. Judoda Vedat Albayrak ve Bilal
Çiloğlu altın kazanan Japon sporcularla ilk turlarda eş-
leşmenin şanssızlığını yaşadılar. Cimnastikte Ferhat Arı-
can’ın madalyası kadar değerli olan 2 alet finalinde 2, 1
alet finalinde 1 ve bireysel finallerde 2 sporcu ile temsil
edilmiş olmamızdı. Alınan tek madalyaya rağmen Cim-
nastik Federasyonu en başarılı federasyonumuzdu.
Hedef koyup planlı çalışanlar, başarıya ulaşılacağını gös-
terdiler. 5 yıl önce altın sözü veren Mete Gazoz’un ma-
dalyası buna kanıttır. Busenaz Sürmeneli’nin ve Buse
Naz Çakıroğlu’nun kararlılıkları da kadın boksunda altın
ve gümüş kazanmamızı sağladı. İki kadın yumruğumuzun
her açıklamasındaki hayran bırakan yurtsever bilinç, on-
ların başarısının ringlere sığamayacağını gösteriyor.

Yunanistan’ın kazandığı 4 madalyadan ikisi su spor-
larından geldi. Onat Kazaklı’nın yarıştığı tek çifte kürek

yarışında altın, su topunda gümüş kazandılar. Atatürk’ün
hem yüzme hem kürek sporlarını yaptığını, 1937’de Fe-
nerbahçe Burnu’nun Kalamış Koyu’na bakan kısmında
su sporları yapılmasını talimat verdiğini bilip de ülkemi-
zin kürekten kanoya, atlamadan yüzmeye, su topundan
yelkene tüm su sporlarındaki başarısızlığı düşündürücü-
dür. 3 tarafı denizlerle çevrili vatanımızda su sporları mer-
kezleri yapılmalıdır. Örneğin İzmir’de; inşaat şirketlerinin
elini kavuşturarak kaldırılmasını beklediği Alaybey Ter-
sanesi’nin yerine, eğer kaldırılırsa Su Sporları Merkezi
yapılmalıdır.  

Olimpiyatları sporcularımızı daha yakından takip ede-
bilmek için TRT’den izledim. Birkaç küçük kusura rağ-
men, TRT sporcularımızın yarışlarına öncelik verdi. Bu
özverili yayın için TRT’ye teşekkür etmek gerekir. Rus-
ya’dan Rusya diye bahseden spiker, yayınlarına hazırlıklı
geldi, sporcuya ve izleyiciye saygılı bir anlatım sundu.
Rusya’ya Rusya Olimpik Komitesi denmesi gerektiğini ıs-
rarla söyleyen sırtını deneyimli olduğuna dayayan spiker
ise her anlatımına hazırlıksız geldi, kekeledi, yayını hep
tank gibi güçlü yorumlar yapan yorumcu kurtardı. Em-
peryalist yalanları savunanların tembelliği ile gerçekleri
anlatma gayretinde olanların çalışkanlığı, niteliği bilgi ve
emeğin sağladığını kanıtlıyor. TRT’den aynı özverili ya-
yını 24 Ağustos’ta başlayacak ve 87 sporcu ile temsil
edileceğimiz Paralimpik Oyunları’nda da tekrarlamasını
bekliyorum.

TOKYO’NUN TESELLİSİ BELGRAD’DA

Tokyo 2020’de unutamayacağımız takım, kadın milli
voleybol takımımız oldu. FIVB sıralamasında 4. sıraya
yükselip en başarılı Avrupa takımı olan millilerimiz çey-
rek finalde daha fazla sayı aldığı maçı kaybederek elendi.
18 Ağustos’ta Romanya’da Avrupa Şampiyonası başlı-
yor. Romanya’da 5 maç oynayıp 2 eleme maçı oyna-
mak için Bulgaristan’a geçip yarı final ve final maçı için
Sırbistan’a geçeceğiz. Olimpiyatta hak edilen madalya-
nın tesellisini Belgrad’da bulacağız. 

Altın madalya sıralamasında 35’inci, madalya sırala-
masında 21’inci, yarıştığımız 94 mücadelenin altın ma-
dalya sıralamasında 11’inci sırada yer aldık.
Madalyalardan çok sporcularımızın ahlakı ile gururlan-
dık. 2024’te çok daha başarılı olacağımızdan eminiz.

TÜRKİYE’Yİ Tokyo Olimpiyat Oyunla-
rı’nda başarıyla temsil ederek madalya ka-
zanan 7 sporcumuz yurda döndü. Olim-

piyatlarda gümüş madalya elde eden milli bok-
sör Buse Naz Çakıroğlu, bronz madalya kazanan
milli güreşçiler Taha Akgül ile Yasemin Adar, ka-
ratede gümüş madalya sevinci yaşayan Eray Şam-
dan ve bronz madalya kazanan Uğur Aktaş, Ali
Sofuoğlu ve Merve Çoban dün sabah özel bir
uçakla İstanbul Havalimanı’na geldi. Kafile da-
vul ve zurna eşliğinde çiçeklerle karşılandı. Çok
sayıda federasyon yetkilisi, genç sporcular ve ai-
lelerin katıldığı karşılamada duygu dolu anlar ya-
şandı.

ÇAKIROĞLU GÜMÜŞ İLE 
YETİNMEYECEK

Boksta kadınlar 51 kiloda gümüş madalya ka-
zanan Buse Naz Çakıroğlu, sözlerine kendileri-
ni destekleyen herkese teşekkür ederek başladı.
Çok uzun bir süreci başarıyla geride bıraktıkla-
rını belirten Buse Naz, “Madalyalar, 2024 için de
çok büyük bir umut ışığı oldu. Kendi branşımız
adına da çok büyük bir başarı elde ettik. Bizden
sonra gelecek kardeşlerimizin de yolunu açtık.
Artık tek hedefim bundan sonraki şampiyona-
larda bu madalyanın rengini altına çevirmek” diye
konuştu. Milli boksör, Tokyo'da Türk kadının ya-
şattığı başarılara ilişkin soruya şu cevabı verdi:
“Kadın boksunda, vize alamayan bir kadın ta-
kımından gümüş madalyaya üzülen bir takım ha-

line geldik. Bu çok önemli, büyük bir başarı. En
fazla madalya sayısını geçtik.”

YASEMİN ADAR İLKLERE VURGU YAPTI

Olimpiyatlarda bronz madalya elde eden mil-
li güreşçi Yasemin Adar ise şunları kaydetti:
“Türk kadın güreşi tarihinde ilk madalyayı ka-
zandım, çok mutlu ve çok gururluyum. Eminim
arkadan gelecek arkadaşlarımız başarımızın
üzerine başarı katacak. Gelmeden önce de he-
defimizin madalya olduğunu söylemiştik. Üç ma-
dalya kazandık ve bu Olimpiyatlar tarihe geçe-
cek. Herkes neredeyse ilk madalyasını aldı.”

Tokyo'da güreşte erkekler serbest stil 125 ki-
loda bronz madalya alan Taha Akgül, yenebi-
leceği bir sporcuya yenildiği için duyduğu üzün-
tüyü dile getirdi. Kariyerinde ikinci Olimpiyat ma-
dalyasına uzanan Taha, şunları söyledi: “Geçen
sene bir sakatlık geçirdim. 2020'nin başında
ameliyat oldum. Pandemi araya girdi. Onun için
hiçbir müsabakaya giremedim. Genel anlamda
baktığımızda Avrupa şampiyonluğu ve gelen
Olimpiyat 3'üncülüğü hem sakatlık hem de
pandemiden sonra bana göre başarılı gözüküyor.
Emeği geçen herkese teşekkür ediyorum. Ba-
kanımız oradaydı. Sağ olsun 17 gün boyunca tüm
sporcuların yanındaydı.” 

KARATECİLERİMİZİN HEDEFİ İSTİKRAR

Karatede bronz madalya kazanan milli spor-
culardan Ali Sofuoğlu, “İlk defa yarışılan kara-

te branşında 4 madalya aldık. Ben de madalya
alanlardan birisi oldum. Çok mutluyum, takım
olarak da çok mutluyuz. 4 madalya, iyi bir sayı.
Altın madalya almak isterdik ama olmadı. İn-
şallah bundan sonra ülkemizi daha iyi yerlerde
temsil edebiliriz. Karatenin 2024 ve 2028 Olim-
piyatlarında da olmasıyla alakalı yeni gündem-
ler oluşuyor. Orada da ülkemizi temsil etmek için
hazırız” diye konuştu.

Bronz madalyalı milli karateci Uğur Aktaş da
“Karate branşı olarak ilk kez Olimpiyatlarda yer
alıyorduk. Bu da bizi heyecanlandırmıştı. Çok şü-
kür ülkemize madalyalar kazandırdık. Bir neb-
ze olsun halkımızı, insanlarımızı gururlandıra-
bildiysek ne mutlu bize. Umuyoruz ki bu güzel
başarılarla, istikrarla devam edip ülkemize bol
bol madalyalar kazandırabiliriz” değerlendir-
mesini yaptı. Karşılama için herkese teşekkür
eden ve çok mutlu olduğunu vurgulayan gümüş
madalyalı milli karateci Eray Şamdan, “Hede-
fimiz altın madalyaydı ama buna da şükür. Çok
güzel bir sonuçla döndüğümüzü düşünüyorum.
Çok mutluyum. Tüm Türk halkına, destekleyen
herkese teşekkür ederim” şeklinde görüş belirtti.

Karatede bronz madalya alan Merve Çoban
ise “Karate ailesi en başarılı branşlardan bir ta-
nesi. Biz bunu tekrardan gösterdik. Bu yüzden
çok mutlu ve gururluyum. Emeği geçen herke-
se teşekkür ederim. Hepsinden Allah razı olsun.
Hepsinin dualarını hissettik. Herkese çok te-
şekkür ederim” diyerek duygularını ifade etti.
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UEFA’dan Çakır ve
Özkahya’ya görev 
FIFA kokartlı hakemler Cüneyt Çakır ve

Halis Özkahya UEFA tarafından Avrupa kupası
maçlarında görevlendirildi.  Türkiye Futbol Fe-
derasyonunun (TFF) internet sitesinden yapı-
lan açıklamaya göre Cüneyt Çakır, UEFA
Şampiyonlar Ligi 3’üncü Eleme Turu'nda İsviç-
re'nin Young Boys ile Romanya'nın CFR Cluj
takımları arasında bugün oynanacak maçı yö-
netecek. İsviçre'nin Bern şehrindeki Wankdorf
Stadı'nda TSİ 21.30'da başlayacak karşılaş-
mada Çakır'ın yardımcılıklarını Bahattin Duran
ve Tarık Ongun yapacak. Müsabakanın dör-
düncü hakemi ise Alper Ulusoy olacak.

Halis Özkahya ise UEFA Avrupa Konferans
Ligi 3’üncü Eleme Turu'nda Kazakistan'ın
Shakhter ile Ukrayna'nın Kolos Kovalivka ta-
kımları arasında bu akşam oynanacak maçta
görev yapacak. Kazakistan'ın başkenti Nur
Sultan'daki Astana Arena'da TSİ 17.00'de baş-
layacak karşılaşmada Özkahya'nın yardımcılık-
larını İbrahim Çağlar Uyarcan ve Ali Saygın
Ögel yapacak. Müsabakanın dördüncü ha-
kemi ise Hüseyin Göçek olacak.

SÜPER Lig’in yeni ekiple-
rinden Altay’da teknik direk-
tör Mustafa Denizli idaresinde
yeni sezon kadrosu şekilleniyor.
DHA’nın haberine göre, siyah-be-
yazlılarda geçen sezon TFF 1'inci Lig'de play-off
şampiyonluğu yaşayan kadrodan sol kanat Ziya
Alkurt, sol bek Mehmet Erdem Uğurlu,  stoper
Berkay Sülüngöz ve Boşnak ön libero Jasmin
Scuk’tan kendilerine kulüp bulmaları istendi. Söz-
leşmeleri devam eden bu isimler önceki gün İz-
mir'de yapılan antrenmanda yer almadı. 

PINARES İDMANA ÇIKTI
Öte yandan, Altay'ın son transferi Cesar Pina-

res, Gaziemir Vali Kutlu Aktaş Tesisleri'nde siyah-
beyazlı takımla ilk antrenmanına çıktı. 30
yaşındaki Şilili futbolcu “10 numara” mevkisinde
görev yapıyor. İzmir temsilcisinin prensip anlaş-
masına vardığı Yunan sağ kanat Anastasios Chat-
zigiovanis ile Mısırlı golcü Ahmed Yasser Rayan'ın
da önümüzdeki günlerde resmi imzayı atması
bekleniyor. 

Denizli 4 futbolcunun
biletini kesti 
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BASKETBOLDA eski günlerine dönmek
isteyen Galatasaray, erkek basketbol takı-
mının idari kadrosunu iki önemli isim ile güç-
lendirdi. Şubede önceki yıllarda yaşanan ida-
ri problemleri çözmek isteyen Burak Elmas
yönetimi, Turgay Zeytingöz ve Kerem Tun-
çeri ile anlaşmaya vardı. 

KURUMSAL BİR YAPININ 
İLK ADIMLARI

Galatasaray Erkek Basketbol Takımı’nın
genel menajeri Turgay Zeytingöz oldu.

Sarı-kırmızılı kulüpten yapılan açıklamada,
Zeytingöz ile ilgili şu bilgilere yer verildi:
“Turgay Zeytingöz, profesyonel
basketbol kariyerini tamamla-
dıktan sonra 2011-2017 yılları
arasında Ümit Milli Basket-
bol Takımında menajerlik
yaptı. Görev süresi boyunca
bir Avrupa Şampiyonluğu,
iki kez Avrupa üçüncü-
lüğü yaşadı.
2010 yılında eş
zamanlı ola-
rak Banvit

Basketbol Kulübü’nde gö-
reve başladı. 10 yıl süren
Banvit kariyerinde Türk bas-

ketboluna sayısız genç
oyuncu yetiştirilmesine
katkıda bulundu. Ban-
dırma Kırmızı ile TBL
şampiyonluğu, A Ta-
kım’da ise Basketbol Şampiyonlar Ligi
finali, Türkiye Kupası şampiyonluğu ve

Türkiye Ligi finali başarıları ka-
zandı.” 

Sarı-kırmızılı kulübün in-
ternet sitesinden önceki gün

yapılan açık-
lamada ise genel di-
rektörlük görevine
1996 ile 2000 yılla-
rı arasında Gala-
tasaray forması da
giyen eski milli

basketbolcu Kerem Tunçeri’nin geti-
rildiği bildirilmişti. 2015-2016 sezonunda
basketbol kariyerini sonlandıran Tunçeri,
Türkiye Basketbol Federasyonu’nda A Mil-
li Erkek Basketbol Takımı Menajerliği gör-
evini yapıyordu. Tunçeri bu görevinden ge-
çen ay ayrılmıştı. 

Galatasaray basketbol şubesinde yeni yapılanma

KOVİD-19 salgını gölgesinde ya-
pılan 2020 Tokyo Olimpiyat Oyunla-
rı önceki gün yapılan kapanış töreniyle
tamamlandı. Törende Türk bayrağı-
nı altın madalyalı milli boksör Buse-
naz Sürmeneli taşıdı. 

Tokyo’da madalya sıralamasında
da büyük çekişme yaşandı. Çin sıra-
lamada son güne kadar zirvedeydi.
ABD son gün elde ettiği madalyalar-
la birinci sıraya yerleşti. Madalya sı-
ralamasında ilk 3 sıra şu şekilde ger-
çekleşti:

Ülkemiz ise Tokyo Olimpiyat
Oyunları’nı 2 altın, 2 gümüş ve 9
bronz madalya ile 35’inci basamakta
tamamladı. 

Tokyo 2020’de
perde kapandı 

ALTIN    GÜMÜ�   BRONZ  TOPLAM
1. ABD              39            41             33            113
2. Ç�N                38           32             18              88
3. JAPONYA     27           14             17              58

Tokyo’da�madalya�sevinci�yaşayan�ve�dün�sabah�
saatlerinde�yurda�dönen�7�milli�sporcu,�başarılarını�geleceğe
taşımak��için�var�güçleriyle�çalışacaklarını�söyledi�

Yurda�dönen

milli�sporcul
arın

görüşü�ortak
:

Taha Akgül Yasemin Adar Merve Çoban Eray �amdan U�ur Akta� Ali Sofuo�luBuse Naz 
Çak�ro�lu 


